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Заетост

Еволюция Недоволство Рекорд

Едва 10% от българите с
увреждания имат работа

Стр. 2

Стр. 30

Пътят на пицата от
древността до днес

Стр. 4

Музейните работници
на протест на празника си

Стр. 39

Лудогорец поиска 1000 лв.
за билет за мача с ЦСКА

Стр. 10

Александър Лилов
за бъдещия път на БСП
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Летен сезон

Чакаме 30 на сто
повече руски туристи

Стр. 6

Глоба от 200 лева и отне-
мане на книжката за месец
заплашват водач, който не
спира на червен светофар.
Такава поправка в Закона за
движение по пътищата при-
еха вчера на първо четене в
парламента депутатите.
Предложението е на група
народни представители от
ГЕРБ и на шефа на транс-
портната комисия Иван
Вълков. Сега санкцията за та-

Отнемат книжката
за минаване на червено

Няколко
ƒ”Ã»

Братя
РУЖЕВИ

На читателите на
ДУМА е известно, че
България е страната на
рекордите в Европей-
ския съюз.

Имаме и световни ре-
корди. Подчертаваме, че
става дума за нашите
читатели, защото дру-
гите вестници почти
нищо не пишат по
въпроса как страната
ни се представя във
всички възможни състе-
зания - като почнете с
доходите, минете през
инфарктите и завърши-
те с консумацията на
пчелен мед.

Ние разбрахме, че ав-
торитетната европей-
ска социологическа аген-
ция Bespatter.news, из-
следваща партийния не-
гативизъм, ще замери
колко време ще бъде
отделено на конгреса на
БСП за персонални кри-
тики, нападки, подмята-
ния и внушения. На по-
следния конгрес на
лейбъристите в Англия
агенцията отчете 18%
отделено време за нега-
тивизъм, а на последния
конгрес на Френската
социалистическа пар-
тия - 22%. Сегашния
рекорд държи македон-
ската Партия за социа-
лен прогрес - 33%. Днес
на БСП й се предоставя
възможността да подо-
бри този рекорд. Нима
ще оставим някакви
европейци да ни изпре-
варят? Не е ли време
освен национален да
поставим и партиен ре-
корд? Ако едни социоло-
зи не можем да удивим с
умения в конгресни ба-
талии, за какво изобщо
се събираме в залата?

Социолозите на
Bespatter.news са сред
журналистите. Можете
да ги разпознаете по
значка на ревера, изоб-
разяваща свит юмрук с
палец надолу.

Ние, Братя Ружеви,
също ще наблюдаваме
процесите много внима-
телно. А нашето име е
милион.

кова нарушение е 50 лв. Спо-
ред поправките при повторно
нарушение се предвижда
глобата да нарасне на 400
лв., а лишаването от право на
управление на превозно
средство да стане 3 месеца.

Този текст от промените в
закона предизвика недоволст-
во в левицата. Бившият транс-
портен министър Петър Мутаф-
чиев възрази срещу тях и за-
яви, че има случаи, в които

преминаването на жълто или
червено не може да бъде из-
бегнато. Мутафчиев предложи
на депутатите от ГЕРБ да на-
правят експеримент, като за-
станат за няколко минути на
светофара на Военния клуб,
който се намира на столичния
бул. “Цар Освободител” и ул.
“Раковски”, за да преброят кол-
ко автомобила ще преминат на
червен или жълт светофар.

Според тези изменения в

Задължават велосипедистите да
ползват светлоотразителна жилетка

закона велосипедистите се
задължават да ползват свет-
лоотразителна жилетка и да
се движат възможно най-бли-
зо до дясната граница на плат-
ното. Увеличава се и глобата
за шофиране с между 0.5 и
1.2 промила алкохол в кръвта,
като освен досегашното отне-
мане на книжка до 1 години
се прибавя и глоба от 500 до
1000 лв.

Германският град Франкфурт вече от няколко дни е в ръцете на демонстранти и полицаи. Въпреки че протестите
на движението “Блокюпай” бяха забранени, в града на банките се събраха няколко хиляди души. Полицията разгони
протестиращите, те обаче заявиха, че ще се върнат на позициите си. Блокюпай е понятие, създадено от английските
думи “блокирай” и “окупирай”. Зад него стоят леви движения, критици на глобализацията, синдикати и активисти. Те
призовават за съпротива срещу икономиите в Европа, които според тях обричат много държави на мизерия

Рекорди

Стр. 6

Целувай
само
жената,
която ти е
родила деца

Стр. 14

Стихове
от
млади
поети

Стр. 20

НА ПЪРВО ЧЕТЕНЕ РЕШИХА:

Снимка БГНЕС
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България
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

НС отвори вратичка
за добив за шистов газ

В

Екологичното министерство отрича да има информация за проучване
на неконвенционалното гориво в близост с границата ни с Румъния

ременната парламентарна ко-
мисия за шистовия газ прие
поправка в решението на пар-
ламента за налагане на мора-
ториум върху проучването и

добива на шистов газ в страната в
четвъртък вечерта. Според председате-
ля на комисията Диан Червенкондев от
ГЕРБ поправката в текста за мораториу-
ма ще улесни конвенционалния добив
на природен газ. Той подчерта, че се-
гашният мораториум затруднява проуч-
ванията и добива на обикновен газ, за-
щото забранява нагнетяване и вкарване
под земята на течности с налягане над
20 атмосфери. За конвенционалния газ
били необходими над 200 атмосфери.
Излиза, че ако бъде добиван конвенци-
онален газ, ще се наруши мораториумът,
което се санкционира с глоба 100 000
000 лева, уточни Червенкондев. Същност-
та на промяната е именно отпадането на
тези 20 атмосфери.

Категорично несъгласие с поправка-
та изразиха представителите на граж-
данските организации и някои учени.

Според Мариана Христова, председа-
тел на гражданска инициатива срещу
шистовия газ, гласуваният текст позво-
лява хидравличен разрив под етикета
“конвенционален добив”. При конвенци-
оналния добив не се разрушава пластът,
в който се работи, за разлика от фра-
кинга, поясни тя. 20-те атмосфери пре-
чеха да се засили струята, така че да се
разбие скалата. Сега се премахва
текстът за 20-те атмосфери, но не се
поставя условие скалата отдолу да не
се разбива, каза още Христова. Според
нея има и конфликт на интереси - об-
щински съветник на ГЕРБ от засегнат
район е участвал в изработването на
ОВОС в Девици. Въпросният съветник е
авторът на техническата документация,
върху която учените са дали становище,
че това е безопасно. Той е в конфликт
на интереси, защото е във фирма, която
е подизпълнител на сондажната фирма,
разясни Христова. Освен всичко герба-
джията е председател на екологичната
комисия в Плевен и участник в комисия
по конфликт на интереси там.

Професор Александър Султанов от
МГУ изрази опасения, че спекулирайки с
геоложката терминология, се създават
предпоставки за отваряне на вратички за
прилагане на фракинг.

В екологичното министерство не е
постъпвала официална информация за
проучване за шистов газ в близост с гра-
ницата на България с Румъния, отговори
Нона Караджова на питане на Джевдет
Чакъров вчера. Депутатът от ДПС зададе
питането си, тъй като се е инфорирал за
подобни действия от всекидневник. По
думите на Караджова Румъния споделя
мнението, че при подобни действия първо
е необходимо да се направи оценка за
въздействие върху околната среда. На-
шето МОСВ било изпратило писмо до
румънските си колеги при започването
на подобни действия България да бъде
информирана възможно най-рано. Преди
дни Караджова била говорила и с
румънския посланик у нас, с когото са
обсъдили, че след сформирането на пра-
вителството на Румъния, страната ни ще
очаква позиция по въпроса.

П

два 10% от 250 000
българи с уврежда-
ния имат работа към
настоящия момент.

етокласниците от основното
училище “Св. св. Кирил и
Методий” в разградското
село Ясеновец са били

Препитват
петокласници
за етноса на
роднините им

разпитвани за професията, етниче-
ската и религиозната принадлеж-
ност не само на родителите им,
но и на всичките им роднини. То-
ва стана ясно от питане на депута-
тите от ДПС Лютви Местан и Ха-
сан Адемов към образователния
министър Сергей Игнатов. Дали ще
ги питат и за политическата при-
надлежност на родителите и
роднините им, попита Адемов. Той
обясни, че учителката по литерату-
ра, която е и директор на учили-
щето - Евгения Бояджиева - е
разпитвала децата. Това държавно
образователно изискване ли е,
попита той министъра. В началото
на април регионалната инспекция
към образователното министерство
е направила проверка по случая,
обясни Игнатов. Той отчете, че в
училището учат 235 деца от раз-
лични етноси. Затова и учителката
е решила да проведе урока
“Семейство, род, народ”.

Маргарита Попова към студенти:

Чакаме ви да заемете
нашите работни места
Павел ПЕНЧЕВ

Чакаме ви да заеме-
те нашите работни мес-
та в политическия жи-
вот на България. Така
вицепрезидентът Мар-
гарита Попова привет-
ства вчера студентите
от УНСС по повод 92-
ата годишнина от
създаването на универ-
ситета.

Трябва образовани-
ето и бизнесът да се
свържат, така че да мо-
гат по-младите хора,
излизайки от универси-

тета, да започнат рабо-
та. Така Попова комен-
тира проблема с мла-
дежката безработица.
Тя предложи да се
сформира кръгла маса,
на която да присъстват
представители от Мини-
стерски съвет, акаде-
мичния корпус и сту-
денти.

Бившият министър
на правосъдието съоб-
щи, че в момента няма
стратегия за българите
в чужбина. Тя иска да
разбере какви са нуж-
дите на емигриралите

сънародници, за да за-
почне да работи по раз-
виването на подобен
документ. Държавната
агенция за българите в
чужбина работи по най-
обща рамка за отноше-
нието на държавата към
сънародниците зад гра-
ница, в края на октом-
ври ще се организира
голяма конференция в
Брюксел, където заед-
но с представители на
българските общности
от цял свят ще обсъдим
какви са техните про-
блеми, съобщи Попова.

Е

Едва 10% от българите с
увреждания имат работа

Данните оповести фонда-
ция “Достоен живот” по
време на конференцията
“Жените с увреждания, тях-
ната заетост - права и
възможности”. Таня Йове-
ва, председател на фонда-
цията, уточни, че по-голя-
мата част от работещите
получават минимално за-

плащане за труда си.
Има млади хора, които

са с по няколко висши
образования и искат да
работят. Трябва работода-
тели и институции да свик-
нат с това и преди всичко
инфраструктурата да бъде
подобрена, коментира
още Йовева.

Тя нястоява и за специ-
ализиран транспорт, за да
могат хората с увреждания
да нямат проблеми поне

по отношение на инфраст-
руктурата.

От септември по ОП
“Конкурентоспособност”
започват две схеми, които
ще подпомагат всички мла-
дежи до 29 години в уязви-
мо положение. Работодате-
лите ще бъдат стимулира-
ни да наемат точно такива
хора, тъй като европейски-
ят фонд ще плаща запла-
тата и обучението на мла-
дите специалисти.

ГДБОП: ХАМСТЕРА ПОДГОТВЯЛ
УБИЙСТВОТО И НА СЪДИЯ ЯНЕВА

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

В румънската столица Букурещ се провежда Осмата световна среща на
българските медии, организирана от БТА. В рамките на форума заместник-

министърът на икономиката, енергетиката и туризма Иво Маринов представи
потенциала на България като целогодишна туристическа дестинация, а кметът

на София Йорданка Фандъкова представи София като кандидат за културна
столица на Европа през 2019 г.

Антон Петров-Хамстера бе доведен
в ГДБОП вчера поради получена ин-
формация за план за покушение сре-
щу председателя на Софийския град-
ски съд (СГС) Владимира Янева. Сед-
мица, след като службата показно
задържа и състави предупредителни
протоколи на подсъдимия по делото
“Октопод” Антон Петров-Хамстера и
несебърския наркобос Димитър Же-
лязков-Очите, защото подготвяли
убийството на висш антимафиот, вче-
ра Хамстера отново бе доведен в

службата. Този път причина за импро-
визираната беседа бе конспиративен
разговор, в който се обсъждал план за
убийството на съдия Янева.

Въпреки новите изключително теж-
ки подозрения, които се “изляха” върху
Хамстера, той отново няма да бъде
привлечен като обвиняем и за разли-
ка от случая преди седмица, този път
дори няма да престои и 24 часа в
ареста. Вместо това антимафиотите са
му съставили нов предупредителен
протокол и са го освободили.
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България
Цитат на деня

‘
Цитат на деня

Îïåðàòà ìå íàó÷è íà íåîáõîäèìàòà
êóëòóðà è äèñöèïëèíà, íî ðàçáðàõ, ÷å
ñàìî äæàçúò ùå ìè äàäå ñâîáîäà. Íå ñàìî
â èìïðîâèçàöèèòå, íî è íà ëè÷íîñòòà

Певицата Йелдъз Ибрахимова за своето изкуство

48-ия конгрес на партията. 842-
ма делегати от цялата страна
ще се съберат в зала 1 на НДК
в София, натоварени от члено-
вете и симпатизантите на БСП
с отговорната задача да изля-
зат с единна визия за полити-
ческото развитие на партията
и на страната.

В началото на конгреса
председателят на НС на БСП
Сергей Станишев ще предста-
ви своя политически доклад

48-ият конгрес на БСП
приема политика „За нова
социална България”
842-ма делегати са натоварени със задачата с единна визия
за политическото развитие на партията и на страната

пред делегатите “За състояни-
ето на страната и задачите на
БСП”. В него той ще очертае
стратегическите стъпки, които
трябва да предприеме партия-
та, за да даде ясна алтернати-
ва на българите. Очаква се
Сергей Станишев да зададе
политиките, които левицата
трябва да приложи, за да про-
мени България. Ще бъде отче-
тена дейността на Национал-
ния съвет и на Общопартийна-
та контролна комисия за пери-
ода между 47-ия и 48-ия кон-
грес, както и работата на БСП
в парламента.

Социалистите трябва да при-
емат и политическа резолюция
“Съвременната криза и България
утре - отговорът на социалисти-
те”. В нея е записано, че докато
ГЕРБ дърпа страната ни към
дъното на европейските класа-
ции и носи на българите обедня-
ване и безизходица, социалис-
тите ще дадат своята ясна заяв-
ка за алтернатива - левия про-
ект за социална държава.

С политическата резолюция
“Действена БСП за демокра-
тична промяна” конгресът ще
отправи посланието, че БСП е
готова да поеме отново отго-

ворността си като партия на
промяната. Социалистите са ка-
тегорични, че е неотложна де-
мократичната промяна в управ-
лението на страната.

Делегатите ще отправят и
специален призив “Предстоя-
щите избори - по волята на
гражданите”. В него БСП пре-
дупреждава за опасността
българите да станат плячка на
мними авторитети, да гласуват
не хората, а парите, да бъде
подменена свободната воля на
гражданите. Управляващите
знаят залога на следващите
избори и няма да се посвенят
да подменят вота на избирате-
лите, изтъкват социалистите. Те
изразяват готовност да търсят
широко политическо и граж-

данско съгласие с партиите и
неправителствените организа-
ции по законите, провеждане-
то и контрола на изборния про-
цес. Според БСП са необходи-
ми общи усилия срещу наруше-
нията, фалшификациите и ма-
нипулациите на изборите. Со-
циалистите ще изберат и наци-
онални органи на БСП.

107 от делагатите са на
възраст до 35 години, 771 са с
висше образование. Най-млади-
ят делегат на конгреса е Дими-
трина Стоянова (родена през
1992 г.), а най-възрастният -
Ангел Гроздин (роден през
1932 г.). Поканени са да присъ-
стват повече от 2500 гости.
Събитието ще отразяват над
200 журналисти.

 Ира МИЛЕВА

Очевидно трево-
гата на ГЕРБ е
свързана с конгреса
на БСП, заяви от
парламентарната
трибуна депутатът от
Коалиция за Бълга-
рия Михаил Миков,
след като гербад-
жийката Искра Фи-
досова каза, че ще
внесе искане за
създаване на анкет-
на комисия за изне-
сените данни за
Сливен. Миков под-
черта, че повечето
от 800-те делегати,
които се събират на
конгреса, няма да
обърнат внимание
на опитите на управ-
ляващите за разби-
ване на авторитета
на социалистическа-
та партия. Това е
партия, която е успя-
ла да мине през
много периоди и ко-
ято има силата, ко-
гато трябва, да бъде строга и към своите,
подчерта депутатът. Нито социалистите,
нито делегатите на конгреса, нито
българските граждани ще повярват на
крокодилските ви сълзи за демокрация,
обърна се към мнозинството Миков. Той
допълни, че на хората вече им е ясно, че
ГЕРБ не може да решава проблемите.

Днес остава с мръсните полицейски
методи да търсите някаква подкрепа от
хората. Можеш да бъдеш морален, ко-
гато мериш с еднакъв аршин. Но в Лом,
Столипиново, Монтана, Бутан - десетки
са тези населени места, в които граж-
даните и демократичните политически
партии бяха свидетели на изборните
практики на ГЕРБ. Вместо ръководите-
лят на щаба на партията да дава пре-
сконференция пред всекидневник, по-
добре да си свърши работата. Няма да
допуснем етикетите за един или друг да
бъдат прикрепени към една партия, ко-
ято има мисията да бъде алтернативата
на днешното управление за силова
България, подчерта Михаил Миков.

Вместо управляващите да се засра-
мят, че са единствената партия, която
има осъден представител за купуване
на гласове, те правят подобни неща,
продължи Миков. Той попита риторично
дали някой си мисли, че с този човек се
е случило нещо. Не, в момента той е
назначен за кметски наместник в също-

Интерконекторните връзки са да-
леч от реалността. Това призна преми-
ерът Бойко Борисов след продължи-
ла час и половина среща с турския му
колега Реджеп Тайип Ердоган и ка-
тарския премиер шейх Хамад бин
Джасим Ал-Тани в резиденция “Евк-
синоград” във Варна. Според Бори-
сов това се дължало на факта, че
Турция можела да даде газ на Бълга-
рия само при критична ситуация. Съот-
ветно Катар продава газ в райони,
където си има свои пазари, оплака се
още премиерът. Всеки, който ви гово-
ри различно по тази тема, е в сферата
на добрите пожелания някога да се
случи, заяви още Борисов.

“Не влизаме в техните планове.

А
лтернативния път “За
нова социална Бълга-
рия” предстои да очер-
тае днес и утре БСП на

Михаил Миков: Тревогата
на ГЕРБ е конгресът на БСП

то село, в което е осъществявал търго-
вията с гласове, отговори сам Миков.
Цинизмът на ГЕРБ надминава всякакви
граници, бе категоричен социалистът.

Междувременно в кулоарите на пар-
ламента Асен Гагаузов коментира, ме
няма нужда нито от намесата на вътреш-
ния министър, нито от тази на Бойко Бо-
рисов за случая в Сливен. Депутатът ко-
ментира, че не е привърженик на кон-
спирациите, в отговор на въпрос дали
подозира, че скандалът е изваден на-
яве точно преди конгреса на социалис-
тите.

По повод скандала уличеният в
тъмни действия Мартин Славов написа
отворено писмо, в което заявява, че
няма да се появи на конгреса на БСП. В
него обаче той призовава и Сергей
Станишев да се откаже от своите деле-
гатски права. Според него разпростра-
нената версия на записите е незакон-
на, манипулирана и впоследствие
допълнително деформирана от нацио-
нален ежедневник.

“Впечатлен съм от пъргавината, с
която премиерът Борисов се обърна към
институциите за извършване на провер-
ки. Тази пъргавина рязко контрастира с
мудните му и объркани изявления, кога-
то обществено достояние станаха раз-
говори с негово участие, придобити със
СРС”, казва още Славов.

БОЙКО БОРИСОВ ПРИЗНА:

Това, което сега може да се направи,
е да се работи и се работи по проекта
“Южен поток”, където стратегически
партньор е Русия. И България, и Тур-
ция си партнират, след като част от
трасето ще мине през турската тери-
тория. Имаме възможност като три
държави да работим по общи проек-
ти. Заедно можем да стъпим и на
трети страни”, каза още българският
премиер.

След срещата стана ясно още, че
България, Турция и Катар щели да
направят обща проектна компания за
изграждането на скоростния път от
Русе до Свиленград, като подробно-
стите за това ще бъдат уточнени ид-
ната седмица.

Интерконекторните връзки
са далеч от реалността
Интерконекторните връзки
са далеч от реалността
Интерконекторните връзки
са далеч от реалността
Интерконекторните връзки
са далеч от реалността
Интерконекторните връзки
са далеч от реалността

Президентът Росен
Плевнелиев покани воде-
щи световни ИТ-компании
да станат партньори при
разработването на кон-
цепцията и изпълнението
на проекта Sofia Tech
Park. На третия ден от
официалното си посеще-
ние в Съединените щати
държавният глава посети
централите на Cisco,
Google, HP, както и изсле-
дователския център на
НАСА в Силициевата до-
лина. България може да
използва опита на НАСА
в изграждането на Со-
фийския технологичен
парк, каза Плевнелиев в
Изследователския център
и Технологичния парк на
НАСА в Силициевата до-
лина. С изграждането на
Sofia Tech Park страната
ни може да се превърне
в регионален лидер, под-
черта държавният глава.
До няколко месеца ще
бъде готова работеща
концепция за реализаци-
ята на проекта, който
трябва да се превърне в
“истинска иновативна
платформа”.

ПЛЕВНЕЛИЕВ
ИСКА
СОФИЙСКИ
ТЕХНОПАРК
КАТО В САЩ
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Няма да допуснем етикетите
за един или друг да бъдат

прикрепени към една партия,
която има мисията да бъде

алтернативата на днешното
управление за силова България,

категоричен бе Михаил Миков
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Снимки БГНЕС

Русенският
митрополит Неофит
опериран от сърце

Русенският митрополит Нео-
фит е претърпял успешна плани-
рана кардиологична операция. Вла-
диката вече е изписан и възста-
новяването му протича нормално,
без усложнения. В неделя в русен-
ските храмове след литургията
ще бъде отслужен молебен за
здравето на митрополит Неофит
и бързото му и благополучно
възстановяване. От Русенската
митрополия опровергават всички
съобщения, че митрополит Нео-
фит страда от тежки и неизлечи-
ми заболявания и че е подал ос-
тавка.

Фалстарт на делото
срещу Йоско на
втора инстанция

Фалстарт регистрира делото
срещу Йосиф Йосифов-Йоско на
втората съдебна инстанция - Со-
фийския апелативен съд. Заседа-
нието вчера не тръгна, тъй като
адвокатът на Йоско Христо Хри-
стов е ангажиран с друго дело в
Ловеч и не могъл да се яви. Сами-
ят Йоско също не дойде в съдебна
зала. Ще бъде направен втори опит
делото да тръгне в САС на 29 юни.

Спасиха бебе, родено
в шестия месец

Бебе, родено в шестия месец
от бременността, спасиха лекари-
те в столична болница. Повече от
30 дни екипът на отделението по
неонатология се бори за живота
на малкия Борис. В момента той
вече диша самостоятелно и надда-
ва на тегло. Толкова преждевре-
менно раждане е изключително
опасно, тъй като органите и сис-
темите в детското тяло са недо-
развити и незрели, категорична е
д-р Радка Масларска, началник на
отделението по неонатология.
Борис се ражда едва в 25-ата ге-
стационна седмица и не изплаква.

Двуетажна къща, обитавана от
клошари, горя тази сутрин на ул.

“Рила” в Русе. За щастие обитателите
й са успели да излязат навреме и

инцидентът се е разминал без жертви

оциалните работници
от около 25 дирекции
за социално подпома-
гане в цялата страна

Социални служители спряха работа за час

Бременната жена
с два инсулта
се възстановява

Усилията на целия екип на Уни-
верситетската болница “Св. Ма-
рина” дадоха своя добър резултат
и 27-годишната Станислава Хри-
стова се възстановява бързо. Това
обяви вчера във Варна ми-
нистърът на здравеопазването
Десислава Атанасова, след като
посети лечебното заведение и се
срещна с пациентката. Състоя-
нието на бременната жена, коя-
то бе в кома, е стабилно, няма
опасност за плода. Лекуващият
екип е стигнал до извода, че
възстановяването протича по на-
чин, който позволява в най-скоро
време пациентката да бъде изпи-
сана и да продължи лечението си
в домашна обстановка.

С

Търговищките социални работници се включиха в протеста на колегите си от цялата страна

спряха работа за един час от
10 до 11 ч. Те настояват за
увеличение на заплатите им
с 35% и за подобряване на
условията на труд. Средната
заплата, която в момента по-
лучават, е 400 лв.

Отказът на държавата да
реши проблема е от шест
години, този път решихме да
не отстъпваме, каза Евтим
Боюклиев, председател на
Синдиката на административ-
ните служители към “Подкре-
па”. Той припомни мизерните
условия, при които работят
социалните служители. Откак-
то се помня, службите за со-
циално подпомагане в Бълга-
рия винаги са били в стари,
неизползваеми сгради и по-
мещения, бараки дори,
допълни синдикалистът.

От синдиката настояват
още да не се премахва
допълнителното възнаграж-
дение за прослужено време.

Работата си спряха за час
социалните работници от
Търговище. Служителите на-
стояха за подобряване на
условията на труд. 27 соци-
ални работници от Пазард-
жик се включиха в едночасо-
вия предупредителен про-
тест. Те обаче протестираха

символично с лентички, а в
приемните продължиха да
обслужват граждани. Соци-
алните работници в Стара
Загора не обслужваха клиен-
ти между 10 и 11 ч. В ефек-
тивния протест се включиха

представители на двата син-
диката, подкрепиха ги и ко-
легите им от неправителст-
вения сектор. За разлика от
колегите си в страната, ста-
розагорските социални ра-
ботници нямат претенции към

материалната база. От сре-
дата на 2009 г. служителите
се помещават в новата сгра-
да на Центъра за комплекс-
но социално обслужване,
който струваше на бюджета
близо 11 млн. лева.

Международния ден на му-
зеите работещите в музеите
и галериите у нас протести-
раха символично срещу нис-
кото заплащане на труда им.

Музейните работници
на протест
на празника си

В

456 лв. е средното възнаграждение
на специалистите в сектора

Музейните работници раздаваха вче-
ра протестното си писмо на посетите-
лите.

Специалистите в музеите и галери-
ите обявиха, че протестират и срещу
подценяването на обществената роля
на професията и голите обещания на
правителството за промени в сектора.
Работещите заявиха, че кризата в ду-
ховността е по-страшна от икономиче-
ската криза. Те припомниха, че култу-

рен туризъм не се прави без музеи, че
гилдията застарява, а ниските заплати
демотивират младите специалисти. На
този фон музеите и галериите изоста-
ват от европейското и световното ниво.

Специалистите предупреждават, че
липсата на средства за обновяване и
модернизиране на музеите и галерии-
те ще доведе до отлив на посетители
и поставяне на музеите в периферията
на обществения интерес.

2500 души работят в 201 музеи и
галерии. От тях 895 са с висше обра-
зование - научни сътрудници и уред-
ници. Заплатите на работещите в му-
зеите висококвалифицирани специали-

сти - научни сътрудници, уредници, ре-
ставратори и художници, са най-нис-
ките от всички категории специалисти
с висше образование у нас. 456 лв. е
средната работна заплата в национал-
ните музеи и галерии, 420-460 лв. - в
регионалните и общинските. 330 лв. е
началната заплата на млад музеен
специалист с магистърска степен, ко-
ето е само с 40 лева по-висока от
минималната заплата за страната.

Националният археологически ин-
ститут с музей към БАН, който е най-
старият у нас, се присъедини към про-
теста на колегите си. Директорът му
д-р Людмил Вагалински бе категори-
чен, че липсва ясна стратегия за му-
зеите у нас. Той настоя да има фонд,
от който да се заделят пари за този
сектор. С този фонд трябва да се по-
криват разноските по организиране-
то на експозиции. Директорът на ин-
ститута припомни, че за мобилните
колекции се изискват застраховки,
разходи за път, витрини. Това са
държавни музеи и съхраняваните ко-
лекции са на всички граждани. Про-
тестът е съвсем основателен и се на-
дявам той да пораздвижи малко Ми-
нистерския съвет и министерството,
коментира още д-р Вагалински.

редложеният от премиера
Бойко Борисов вариант
за временно командиро-
ване на металурзите от

ест превозни средства се сблъскаха
вчера сутринта във верижна катастро-
фа на автомагистрала “Тракия”. Ин-
цидентът е станал около 6 часа на

ВЕРИЖНА КАТАСТРОФА
НА МАГИСТРАЛА „ТРАКИЯ”

Ш
4 км преди Околовръстния път в София.
Това съобщи главен инспектор Иван Злата-
нов от СДВР. Петдесетгодишен мъж е заги-
нал, а петима са ранени, като един е с опас-
ност за живота. По непотвърдени данни
вратарят на националния отбор по футбол
Николай Михайлов се е возел в един от
катастрофиралите автомобили. Той не е пост-
радал и състоянието му е добро. Катастрофа-
та е започнала от “Опел”, който се удря в
мантинелата, следва удар с друг лек автомо-
бил. След първоначалния удар двете коли
задръстват две от платната на магистралата.
В мрака тир не успява да види колите и се
удря - така става втора лека катастрофа, но
без пострадали. Малко по-късно се случва и
трета катастрофа между джип и микробус.
Причините за инцидента ще се изясняват
тепърва - по първоначална информация става
дума за несъобразена скорост на загиналия
шофьор. Образувано е досъдебно производ-
ство и сме в процес на изясняване на причи-
ните за произшествието, добавиха от СДВР.

СИНДИКАЛИСТИ: ИДЕЯТА НА
БОРИСОВ ЗА КОМАНДИРОВАНЕ
НА МЕТАЛУРЗИТЕ Е НЕОСЪЩЕСТВИМА

П
Кърджали в Пловдив и Мадан е
революционна, но практически
неосъществима. Това е общото
мнение на работниците и синди-
калистите.

Председателят на Федерация
“Металици” в КНСБ Васил Янач-
ков коментира, че не си пред-
ставя как в КЦМ-Пловдив и в
“Горубсо-Мадан” ще се намери
работа за 500 души, след като и
за двете места има стотици кан-
дидати за назначаване. Според
него КЦМ се е утвърдил като пе-
челившо металургично предпри-
ятие с добра инвестиционна и
социална политика, но въвежда-
нето на новите технологии пред-
полага пълна автоматизация и
последващи съкращения.

Въпреки убеждението, че
практически е невъзможно
КЦМ-Пловдив и “Горубсо-Ма-

дан” да поемат нови работници,
вчера 64 металурзи от Кърджа-
ли са заявили готовност да оти-
дат временно на работа в мета-
лургичния комбинат, а други че-
тирима - в маданското дружест-
во.

Междувременно вчера трима-
та металурзи, които близо сед-
мица бяха в гладна стачка, я
прекратиха. Те решиха това след
половинчасов разговор с пред-
седателя на Федерация “Метали-
ци” в КНСБ Васил Яначков. Той
ги увери, че е постигнат значите-
лен напредък в преговорите меж-
ду собственика на комбината
Валентин Захариев и кандидат-
инвеститорите от Полша “Силе-
зия” АД. Оставало само банките
кредитори да кажат последната
си дума, а с една от тях полските
кандидати са постигнали догово-
реност.

9000 станаха подписите на
местното гражданство в подкре-
па на исканията на металурзите.
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СУ не иска сватби и
кетъринг в градината
в Балчик
Вежди Рашидов охули Алма матер,
БАН застана зад колегите си,
общината ламти за ботаническия парк

Велиана ХРИСТОВА

У
никалната Ботаниче-
ска градина в Балчик,
създадена през 1955
г. и оттогава стопани-
свана за образова-

телни и научни цели от Софий-
ския университет, пък е обект
на ламтежи от всички страни.
Нов скандал преди 20-ина дни
възникна, след като местни жи-
тели се възмутиха, че има вход-
на такса в градината, а те ис-
кат да преминават през нея
безплатно. Последното им ис-
кане е Ботаническата градина,
която е национален обект, да
се даде на общината и да се
управлява на местно ниво. Про-
тестиращи жители дори запла-
шиха да блокират пътищата.
Ректорът на СУ проф. Иван
Илчев обясни, че преговоря с
кмета да се намери юридичес-

ка възможност жителите на
Балчик да влизат безплатно в
ботаническата територия, пред
която е сложена електронна
пропускателна система. Но
въпреки всички уверения на
Ангелов, че има такъв начин,
до момента той бяга от срещи с
ректора.

“Градината е дадена на СУ
да копат и да садят кактуси и
те нямат никакви права в Бал-
чик, освен да са градинари”,
заяви неочаквано министър
Вежди Рашидов пред медии на
16 май. Човек, който иска да
мине през алеята и да стигне
до плажа и ресторантите, осо-
бено ако е жител на Балчик,
какъв е проблемът, добави Ра-
шидов. И отсече: “Там пробле-
мат е един-единствен, кой да
взема едни пари от касата, ко-
гато туристите влизат”.
Всъщност таксата за достъп до

комплекса е 10 лв. и се дели
наполовина между СУ и МК.

Академичният съвет на СУ
намира това изявление, което
противоречи на документите,
подписани от самото министер-
ство, за крайно неподходящо,
некултурно и обидно за рено-
мето на преподавателите от
Биологическия факултет и е
особено възмутително, че тако-
ва изказване идва в навечери-
ето на 24 май - с това писмо до
Бойко Борисов реагира Алма
матер. СУ прави всичко
възможно недоразуменията да
се преодолеят законосъобраз-
но в разговори с кмета, каквито
ни се отказват, а възбуждането
на необосновани настроения
сред местните жители само
задълбочава проблема, пише
проф. Илчев. Деканът на био-
логическия факултет доц. Мари-
ела Оджакова също поиска
завчера подкрепата на Бори-
сов. С писмо до премиера тя
обяснява каква е учебната и на-
учната дейност в градината в
Балчик, която е член на Све-
товния съвет на университет-
ските ботанически градини.

Институтът по биоразнооб-
разие и екосистеми при БАН
незабавно също реагира с пи-

смо до Борисов, с което заста-
ва категорично зад колегите си
от СУ и заявява, че те не “ме-
стят сандъци с кактуси”, а
поддържат уникални колекции,
обучават студенти и ученици,
посрещат научни форуми и пр.
Ботаническата градина не е
обществен парк за разходка,
навсякъде ли, където има му-
зеи, градини и други национал-
ни обекти, жителите могат да
искат свободно да минават през
тях, пишат учените и апелират
за цивилизовано решение на
конфликтите. МК от своя страна
иска СУ да не пречи на дей-
ността на неговия културен ин-
ститут “Двореца”. За каква кул-
турна дейност иде реч става
ясно например от писмо на ди-
ректора на “Двореца” д-р И.Ра-
дилова до директора на Бота-
ническата градина в Балчик.
Радилова заявява, че на 29 ап-
рил “е необходимо” СУ да даде
достъп (безплатен) до затворе-
ните територии на градината
заради сватба със 120 души в
Нимфеума, както и за да пре-
минат кетърингът, хор, свеще-
ник, сервитьори, служители на
общината и пр. Гостите са на
Силвия Ангелова и Евгени Си-
меонов, пояснява Радилова.

ЩЕТИТЕ ОТ
НАВОДНЕНИЕТО
В ДЪБЕНЕ
СА ЗА НАД
100 000 ЛВ.

Щетите по имотите
след наводнението
в карловското село
Дъбене са за над

100 хил. лв. Това съобщи
кметът на Карлово Емил Ка-
баиванов. Общината е вложи-
ла около 24 хил. лв. за почист-
ването на наводненото село.
Надявам се тези средства да
ни бъдат възстановени от
държавата, изтъкна Кабаива-
нов. Общината е подготвила
проект за около 400-500 хил.
лв. за съоръжения за отвод-
няването на целия район от 45
дка в планинското подножие.
Нивата на реките Стряма и
Тунджа са високи, но засега
няма опасност от наводнения,
съобщи още Кабаиванов. Той
допълни, че подкрепя идеята
за създаването на постоянно
действащ отряд за действия
при бедствия и кризи.  По-
късно от общинската комисия,
която извърши опис на засег-
натите къщи в селото, обяви-
ха, че щетите на имуществото
на хората, пострадали от на-
воднението, са на стойност 15
112 лева. Щети са описани в
52 от наводнените общо 57
къщи, като в пет от тях не са
констатирани сериозни по-
следствия. Отделните дома-
кинства се очаква да получат
суми между 100 до 600 лева.

На 12 май ДУМА пуб-
ликува информация за
писмо на Българския али-
анс за човешки права, с
което председателят
му Красимир Димитров
алармира, че залата на
най-уважаваното в сто-
лицата читалище - “Сла-
вянска беседа”, е дадена
за конгрес в същия ден
на Българската нацио-
налрадикална партия,
известна със своите
расистки, ксенофобски и
антисемитски възгледи.
В програмата на БНРП
ще намерите текстове,
които биха възмутили и
скандализирали всеки
демократично мислещ
гражданин и човек, пре-
дупредиха от алианса -
например призиви за от-
страняване на всич-
ки турци, цигани и ев-
реи от управленските

Върнатите от чиновниците бонуси ще отидат за лече-
ние на болни деца, а не за честването на 100-годишни-
ната от Балканската война и реновирането на паметни-
ци, както реши правителството само преди два дни. Това
става по нареждането на премиера Бойко Борисов, който
на следващото заседание на Министерския съвет ще
предложи промяната.

Решението на Борисов идва, след като бе критикуван
в медийни публикации, че не е изпълнил обещанието си
средствата да се използват за лечението на болни деца.

Премиерът мотивира новото си решение с  широкия
обществен отзвук. Затова правителството било готово да
отговори на очакванията на обществото държавата да
оказва необходимата здравна помощ на децата в Бълга-
рия, се казва още в съобщението.

УЧЕНИ
ПРЕДЛАГАТ
ОТДЕЛЕН
ПРЕДМЕТ
БЪЛГАРСКИ
ЕЗИК

У
чени и препода-
ватели от висши
учебни заведе-
ния се обявиха

за отделен предмет
български език, който
сега се изучава заед-
но с литература в учи-
лище. Според тях той
механично е зака-
чен към литературата.
През целия гимназиа-
лен курс се предвиж-
дат малко часове по
български език само
за теоретични зна-
ния, заяви проф. Боян
Вълчев - преподава-
тел в Софийския уни-
верситет и председа-
тел на секцията “Фи-
лологически науки”
към Съюза на учените
в България (СУБ).

Той уточни, че ис-
кането за отделен
предмет български
език се подкрепя от
СУБ, от Съюза на фи-
лолозите-българисти
и от учители по бъл-
гарски език и литера-
тура. Сега реално
няма предмет българ-
ски език, защото той
е затворен между пети
и седми клас, когато
се преподават фило-
логически знания за
езика, а не се изграж-
дат умения, заяви още
проф. Вълчев. Според
него след разделяне-
то на два предмета ще
има специализира-
ни учители, които да
ги преподават, каза
проф. Вълчев. Той
предложи още учеб-
ниците по всички
предмети в училище
да се подготвят от
учителски колективи,
защото сега са пълни
с университетско зна-
ние и с академична
терминология.

„Славянска беседа” наистина
е дала зала на ксенофобска партия

структури на страна-
та.

Алиансът обаче по-
грешно е адресирал пис-
мото си до министър
Вежди Рашидов, който
няма нищо общо с отда-
ването на залата, за
което ДУМА писа ведна-
га в следващ свой брой.
В редакцията обаче се
получи писмо от предсе-
дателя на “Славянска
беседа” Петър Райжеков,
в което той обяснява,
че е предоставил зала-
та не за постоянно, а
еднократно с решение
на настоятелството - и
то срещу заплащане. С
това Райжеков пот-
върждава напълно фак-
тите в информацията.
В нея се казва именно,
че залата е дадена “ед-
нократно” за конгреса и
не става дума дали сре-

щу наем или не. Поради
това не разбираме иска-
нето на Райжеков да оп-
ровергаем “своята не-
вярна информация”. Това,
че БНРП е регистрира-
на партия, не отменя
правото на всеки граж-
данин или организация
да се възмути, че ксено-
фобски форум се провеж-
да в читалище, което
от над 130 години има
заслужената слава на
център за просвета,
културен обмен и толе-
рантност. Колкото до
искането на Райжеков
да му търсим координа-
ти на Красимир Димит-
ров, смятаме, че това
той може да направи
сам, както го направиха
колегите от няколко
медии, огласили позици-
ята на алианса.

ДУМА

Проливните валежи отново наводниха дворове,
приземни и първи етажи на къщи в гълъбовското
село Обручище. Синоптиците предупреждават за

силни дъждове в страната и днес

ВЪРНАТИТЕ БОНУСИ
ОТИВАТ ЗА БОЛНИ ДЕЦА,
НЕ ЗА ПАМЕТНИЦИ

Снимка БГНЕС

Бившия кмет на Сливен Йордан Лечков
бе осъден на 3 години условно с 5-годишен
изпитателен срок. Това бе решението на
Старозагорския окръжен съд вчера. Съдът
наложи и забрана на Лечков да заема
отговорни длъжности в общинската и
държавната администрация за период от 3
години. Стана ясно, че Лечков ще обжалва
присъдата пред Апелативния съд в Плов-
див. Лечков беше осъден за това, че като
кмет на Сливен на 19 февруари 2010 г. е
превишил правата си и е ощетил държава-
та с 14 642 лева. Тогава със заповед той е
разпоредил да се почистят дерета около
село Тополчане и още две села и със
същата заповед е наредил на фирмата
изпълнител “Екоседимент” и да изнесе
инертните материали за своя сметка.

Отделно и фирма “Напоителни системи”
е понесла щета в размер на 3882 лева.
Един от мотивите на съда е, че инертните
материали са изнесени без проект и без
контрол. Съдът оневини Лечков по обвине-
нието, че с действията си е нарушил и за-
кона за бедствията и авариите.

Йордан Лечков
получи 3 години
условно

Община Стара Загора санкциони-
ра дружеството “Автобусни превози” с
89 600 лева. Превозвачът трябва да
изплати сумата до 23 май заради не-
изпълнени курсове по маршрутните
разписания от общинската, областна-
та и републиканската пътна мрежа.

25 хиляди лева от средствата са га-
ранцията на дружеството за добро
изпълнение на договорните отношения,
а търсените пари са за месец февруари.
По данни на общината превозвачът не
е изпълнил 136 курса от общинската,
603 от областната и 351 курса от репуб-
ликанската транспортни схеми. По-го-
лямат част от посочените спрени курсо-
ве не се изпълняват още от 2009 г. със
съгласие на предишната кметска упра-
ва. Надявам се от сегашната админис-
трация да размислят върху предявената
от тях претенция, заяви управителят на
“Автобусни превози” Ангел Делчев. Той
предупреди, че ако дружеството спре
да работи, ще търсят решение на про-
блема по съдебен път.

Стара Загора
остава без
транспорт?
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водач, който не спира при
червена светлина на све-
тофара или неправилно
пресича пешеходна пъте-
ка. Това прие на първо
четене парламентът с
промени в Закона за дви-
жение по пътищата, вне-
сени от Иван Вълков от
ГЕРБ и група народни
представители. Досега
санкцията беше 50 лева.
За повторно нарушение
се предвижда санкцията
да бъде 400 лева и три
месеца лишаване от пра-
во на управление на пре-
возното средство.

Според бившия транс-
портен министър Петър
Мутафчиев, депутат от
БСП, има случаи, в които
преминаването на жълто
или червено не може да
бъде избегнато. “Бихте ли
ми казали, ако вие сте на
светофара, не можете да
завиете в момента, някой
друг ви препречи пътя,
застанал сте по средата
на кръстовището - и вие

ПРОМЕНИ В ЗАКОНА ЗА ДВИЖЕНИЕ ПО ПЪТИЩАТА ПРЕДВИЖДАТ:

Отнемат книжката
за минаване на червено
Задължават велосипедистите да ползват светлоотразителна жилетка

Касов бон ще смени билета за автобуса. Това
решиха депутатите с приемането на първо четене
на промени в Закона за автомобилните превози.
Билетите за превози ще се издават от фискални
устройства по реда на Наредба номер номер 18
от 2006 г. за регистриране и отчитане на продаж-
би в търговските обекти чрез фискални устройст-
ва, гласи спорният текст. Целта е да се избегне
укриването на данъци и да се увеличат постъпле-
нията в бюджета, са мотивите на правителството
за промените. Касовите апарати на рейсовете ще
бъдат свързани с Националната агенция по
приходите. Фискалният бон ще съдържа информа-
ция с името и адреса на превозвача, маршрута
на превозното средство, номера на документа и
датата на издаване, решиха депутатите. Изисква-
нията ще важат за градските, междуградските и
международните линии. Това означава допълни-
телни разходи за фирмите, свързани с монтиране-
то на фискални устройства във всяко превозно
средство. Промените облагодетелстват големите
фирми в бранша и ще създадат много проблеми
на малките, каза Петър Мутафчиев от БСП. Спо-
ред колегата му Румен Такоров законопроектът е
недоработен и в него има много лобистки тексто-
ве, поради което те няма да го подкрепят.

минавате веднага на чер-
вено. Така ли е? Така е.
Какво ще правим тогава?
Ще вземем книжката на
някого”, възмути се депу-
татът от БСП. Той дори
предложи на колегите си
от ГЕРБ да си направят
експеримент да застанат
на светофара на Военния
клуб на бул. “Цар Освобо-
дител” и ул. “Раковски” за
няколко минути и да пре-
броят колко коли ще ми-
нат на жълт или червен
светофар. “Въпросът е да
се знае, че наказанието
е строго, когато допуснеш
не само нарушение, но и
именно заради това нару-
шение се стигне и до
престъпление”, каза Му-
тафчиев.

Измененията предвиж-
дат още велосипедистите
да ползват светлоотрази-
телна жилетка и да се
движат възможно най-
близо до дясната граница
на платното  Водач, който
управлява моторно пре-
возно средство, трамвай
или самоходна машина с
концентрация на алкохол
в кръвта над 0,5 на хиля-
да до 1,2 промила, уста-

новена с медицинско из-
следване или с техничес-
ко средство, ще бъде на-
казван както с лишаване
от право да шофира за
срок от шест до 12 месе-
ца, така и с глоба от 500
до 1000 лева.

Промените предвиж-
дат да бъде разширен
кръгът от лица, имащи
право да организират и
осъществяват психологи-
чески изследвания, за да
бъдат обхванати всички
населени места и създа-

дени предпоставки за
облекчаване на процеду-
рата за явяване на психо-
логическо изследване.
Предлага се третото из-
следване да се извършва
от Изпълнителната аген-
ция “Автомобилна адми-
нистрация”, а не както е в
момента - от областни
комисии, организирани от
многопрофилните транс-
портни болници. Депута-
тите приеха и промени в
Закона за движение по
пътищата, внесени от

Министерския съвет. Те
предвиждат глоба 500
лева за паркиране на
място, определено за
превозни средства за
хора с трайни уврежда-

СВЪРЗВАТ
АВТОБУСИТЕ С НАП

ния. Картата, която пре-
доставя на хората с трай-
ни увреждания правото за
паркиране на определе-
ни места, ще е валидна
за цялата страна.

Очаква се България да бъде посетена от
около половин милион руски туристи през тази
година, а общият брой на служебните и частни-
те пътувания от Русия да се увеличи с 30 на сто
спрямо миналата. Това съобщиха от българската
консулска служба в Москва, предаде БНР.

България и тази година остава сред най-
предпочитаните туристически дестинации за
руснаците, a ежедневно консулската ни служба
в Москва издава по 3 хиляди визи. Издадените
до момента визи са с 11% повече спрямо 2011
година, но като се добавят и пътуващите с Шен-
генски визи, които са близо една пета от общия
поток, реалното увеличение е не по-малко от 27
на сто, сочат данните на консулството.

През най-натоварените летни месеци се
очаква българското посолство да издава дневно
по 4500 визи. Разширява се и броят на руските

С 40,5 на сто се е увеличила цената на яйцата през през
първите три месеца на годината спрямо същия период на 2011 г.,
показват данните на националната статистика. Това е най-драстич-
ният регистриран скок за периода. Общо цените на производител
в селското стопанство бележат ръст с близо 5 на сто. При продук-
цията от сектора на животновъдството ръстът е с близо 10 на сто,
докато при растениевъдството има спад с малко над 4 на сто.

Сериозно увеличение на цените се наблюдава при животин-
ските продукти - с близо 17 на сто. Най-драстичен е скокът при
яйцата - с 40,5 на сто, на кравето мляко - с близо 10 на сто, на
пилетата и на свинете - ръстът е с около 2%. При растителните
продукти по-сериозен ръст отчитат цените на меката пшеница -
с 12,4 на сто, на царевицата - със 7,7 на сто, и на слънчогледа
- с 3,5 на сто.

Наблюдава се и увеличение на цените на продуктите и услу-
гите за текущо потребление в селското стопанство. Сериозен
ръст бележат цените на минералните торове - с повече от 26 на
сто. Фуражите са поскъпнали с 10%, а електроенергията и гори-
вата - с 9 на сто.

благоустройството (МРРБ) да
промени някои от условията в
Наредбата за присъединяване
на потребителите и за ползва-
не на водоснабдителните и ка-
нализационните системи. Това
съобщиха от офиса на нацио-
налния омбудсман. Според из-
пратеното становище Пенчев
иска да се регламентира спра-
ведливо начинът на разпреде-
ление на разхода за вода
“общо потребление”. Според
него консумацията на потреби-
телите се определя точно при
извършен отчет на показания-
та на индивидуални водомери.
Всяка друга служебно начисля-
вана консумация води до осно-
вателни съмнения за неспра-
ведливо разпределяне на раз-
ходите. Коректните потребите-
ли настояват да им се начисля-
ват задължения единствено и
само по показанията на инди-

Над 90% от инфраструктурата на Дунав мост 2 на българска
територия е готова, съобщи  изпълнителят на обекта - испанският
строителен консорциум FCC. От компанията отчетоха, че инфра-
структурата на проекта ще бъде завършена до края на юни.

Мостът при Видин-Калафат ще е готов до края на ноември,
както е по договор, увериха от Министерството на транспорта.
От кметството в Калафат обявиха, че инфраструктурата от
румънска страна е завършена и в румънското градче вече от-
читат увеличен строителен инвеститорски интерес.

Чакаме 30 на сто повече руски туристи
градове, където ще бъдат разкрити визови цен-
трове. От днес документи се подават в Иркутск,
Уфа, Хабаровск и Владивосток. Изнесени визови
центрове вече работят в Красноярск, Калинин-
град и Сочи.

Най-стремително нараства броят на частните
пътувания, свързани с интереса на руските граж-
дани за покупка на недвижими имоти в българия.
Ръст се отчита също при детския организиран
туризъм, коментират от българското консулство.

Министърът на икономиката Делян Добрев
увери, че ще потърси съдействие от министерст-
вата на външните работи и на културата, така че
до края на юни зад граница да бъдат разкрити
16 офиса за допълнително издаване на визи.
Освен в Русия такива центрове ще заработят и
в други важни туристически пазари като Турция,
Казахстан и др.

ОМБУДСМАНЪТ КОНСТАНТИН ПЕНЧЕВ:

Несправедливо се разпределя
разходът на водата
„общо потребление”

видуалните водомери и не са
съгласни да понасят допълни-
телна тежест и отговорност за-
ради некоректните потребите-
ли, смята омбудсманът.

Друга препоръка е да се
извършват своевременни про-
верки на ВиК-мрежата в етаж-
ната собственост от страна на
ВиК-операторите. Това трябва
да става по искане и съвместно
с упълномощения представител
на етажната собственост, с цел
намаляване на разхода за вода
“общо потребление”. Пенчев
смята, че приетата в момента
разлика, при която може да ста-
ват тези проверки - от 20 на сто,
е твърде висока и трябва да се
намали. Той препоръчва да се
намали и срокът за отчитане на
водомерите при отсъствие на
потребител, който в момента е
“не по-дълъг от една година”,
както и да се даде възможност
на потребителите с неизправни
водомери да заявяват поставя-
нето на оборотен водомер.

Омбудсманът настоява да се

уведомяват по подходящ начин
потребителите за всяко спира-
не на водата при аварии неза-
висимо от времето, необходи-
мо за отстраняването им. Рег-
ламентираното в момента пра-
во на ВиК-дружествата да спи-
рат подаването и отвеждането
на вода без предварително уве-
домяване на потребителите при
отстраняване на аварии по
ВиК-системите в срок до осем
часа нарушава правото на ин-
формация на потребителите,
смята Пенчев. Константин Пен-
чев иска да отпадне отговор-
ността на потребителите при
замръзнал през зимата водо-
мер, тъй като те не могат да
отговарят за условия извън тях-
ната власт, каквато са природ-
ните сили.

90% от инфраструктурата
на Дунав мост 2 - готова

О
мбудсманът Константин
Пенчев препоръча на
Министерството на реги-
оналното развитие и

С 40 на сто поскъпнаха
яйцата през първото
тримесечие

С 40 на сто поскъпнаха
яйцата през първото
тримесечие

С 40 на сто поскъпнаха
яйцата през първото
тримесечие

С 40 на сто поскъпнаха
яйцата през първото
тримесечие

С 40 на сто поскъпнаха
яйцата през първото
тримесечие

Г
лоба от 200
лева и лишава-
не от право да
шофира за ме-
сец заплашват
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Склад за боеприпаси пламна в руския
Приморски край. Обектът е под

контрола на руското военно
министерство и се намира на 280 км
североизточно от Владивосток. Част

от съхраняваните в него 100-
милиметрови артилерийски снаряди са
експлодирали, докато били подготвяни
за планова утилизация. 700 души бяха

евакуирани от Духовское и Сунгач,
които се намират в съседство, по-

късно започна евакуацията на други
две селища, където живеят още 1100

души. Пожарът спря движението в
участък от Транссибирската

железопътна линия

Сърбия мисли

Гражданите на Сърбия от
вчера обмислят  за кого от
двамата кандидати - Борис
Тадич или Томислав Николич, ще
дадат своя глас на втория тур
на президентските избори в
неделя. Демократът Тадич за-
яви, че на президентските из-
бори се решава съдбата на
Сърбия. Реформираният в евро-
пеец ултранационалист Нико-
лич пък смята, че това е по-
следният шанс на Сърбия да
направи промени.

Популярността
на Путин расте

Популярността на руския
президент Владимир Путин
нарасна до 55%, връщайки се на
нивата си от 2010 г., сочи до-
питване на Фондацията за об-
ществено мнение. Рейтингът
на Путин достигна 56% през
втората половина на 2010 г.,
но намаля до 43% през 2011 г.,
след което постепенно нарасна
до 54% в навечерието на пре-
зидентските избори на 4 март.

Спипаха чешки
депутат с подкуп

Един от най-известните
политици на Чешката социал-
демократическа партия, бивш
министър на здравеопазването,
настоящ депутат и областен
управител на района на Бохе-
мия, Давид Рат, бе арестуван в
момент на получаване на под-
куп в размер на 7 млн. чешки
крони (300 хил. евро). Случаят е
сензационен и със сигурност ще
влезе в аналите на праворазда-
ването, защото бе арестуван
действащ народен представи-
тел, без да е снет депутатски-
ят му имунитет.

Сирийската
опозиция е
разединена

Разединение се появи в
сърцето на Сирийския национа-
лен съвет, основната опозици-
онна коалиция. Ръководителят
й, Бурхан Галюн, заяви, че е
готов да напусне поста, кога-
то му бъде намерен заместник.
Това негово действие е следст-
вие от критиките, които съпро-
вождаха скорошното му преиз-
биране начело на основната
сирийска опозиционна коалиция.

Чикагската полиция, която има славата, че не се церемони с протестиращи, ще бъде подготвена за най-лошото с нови
средства за борба с безредици, включително “звуково оръдие”, ако демонстранти предизвикат безредици този уикенд, когато

е срещата на НАТО. Родният град на президента Барак Обама и трети по големина в Америка никога не е бил домакин на
форум като започващата в неделя среща, на която ще присъстват представители на 50 страни, включително лидерите на

28-те държави от Алианса. Двудневната среща привлича протестиращи от всички краища на САЩ, както и от чужбина

вропейската дългова криза
ще бъде в центъра на внима-
нието на срещата на Г-8, ко-
ято започна вчера в САЩ.
Очаква се президентът Барак

Никой не очаква
чудо от Г-8
Никой не очаква
чудо от Г-8
Никой не очаква
чудо от Г-8
Никой не очаква
чудо от Г-8
Никой не очаква
чудо от Г-8
E

Меркел под все по-силен натиск за икономиите

Обама да окаже натиск върху Германия
за облекчаване на ефекта от болезне-
ните строги икономии чрез мерки за
стимулиране на ръста. През уикенда той
ще предупреди европейските лидери,
че трябва да действат бързо, за да пред-
пазят световната икономика от повтор-
на дълбока рецесия.

В САЩ гледат с безпокойство на
случващото се отвъд океана, в основата
на което стои неяснотата около бъде-
щето на Гърция и участието й в еврозо-
ната. След предупрежденията на ана-
лизатори, че валутният съюз на Европа
може да се разпадне, Вашингтон се
опасява, че това може да навреди на
крехкото възстановяване на американ-
ската икономика.

На срещата на Г-8 се очаква Обама
да предложи конкретни мерки, които

европейските партньори могат да при-
ложат за борба с дълговата криза. САЩ
приветстват и дискусиите за необходи-
мостта от създаване на работни места и
стимулиране на ръста.

На форума на големите икономики
Обама ще приветства новия френски
президент Франсоа Оланд като потен-
циален съюзник. Американският прези-
дент може да разчита и на подкрепа от
страна на британския премиер Дейвид
Камерън, който заяви, че лидерите в
еврозоната трябва да предприемат се-
рия от спешни мерки, за да подпомог-
нат общата валута и за да се избегне
още по-сериозно задълбочаване на
кризата на континента.

Лидерите от Г-8 ще се срещнат в
резиденцията Кемп Дейвид. Предстоят
и много двустранни срещи. Новият френ-
ски държавен глава трябва да изпълни
още едно обещание от предизборната
си кампания - да обяви предсрочното
изтегляне на френския контингент от
Афганистан на срещата с Обама.

Малцина очакват сериозни резулта-
ти от тази среща на Г-8. Според анали-
затори отсъствието на руския президент
Владимир Путин и все още крехките
отношения между германския канцлер
Ангела Меркел и новия френски прези-
дент Франсоа Оланд ще окажат влия-
ние за ефективността на срещата и ве-
роятно няма да се постигнат големи
резултати. При отсъствието на Путин
надали ще се постигне прогрес по
въпроси като Иран и Сирия, по които
Русия е ключов играч. Русия обяви, че
ще работи за изключване на Сирия и
Иран от декларацията от срещата.

“Не очаквам големи резултати”, каза
Брус Джонс, експерт от Института Бру-
кингс, цитиран от Синхуа. “Не е мястото
за това. Мисля, че мястото е в самата
Европа”, каза той.

На срещата на Г-8 присъстват Кана-
да, Франция, Германия, Италия, Япо-
ния, Русия, САЩ, Великобритания и
представителите на ЕС. Индия, Китай и
Бразилия не участват на срещата,
въпреки че са ключови играчи на меж-
дународната сцена.

ренският премиер Жан-
Марк Еро определи сре-
щата на върха на ЕС на
28 и 29 юни като срок
за постигане на спора-

Специалният комисар на ООН за правата на
коренните народи Джеймс Аная поиска от прави-
телството на САЩ да възстанови правата на мест-
ните индианци върху изконните им свещенни земи,
съобщават световни медии. По нейните думи спо-
собността за оцеляване на коренните жители зави-
си от техните ловни полета и от местата за рибо-
лов, които в момента “са застрашени” от САЩ, тъй
като “ние живеем в един свят, в който се води без-
разборна експлоатация” на природните ресурси.

Земетресение с магнитуд 6,7 по Рихтер е стана-
ло край бреговете в южната част на Чили, съобщи
РИА “Новости”, като цитира информация от Нацио-
налната служба за океанографски и атмосферни
изследвания в САЩ. Епицентърът на земетресение-
то се намира в Тихия океан, на около 400 км от
брега и на дълбочина 10 км. Липсва информация за
жертви или щети. За Чили е характерна високата
сеизмична активност.

В края на февруари 2010 г. в южноамериканска-
та страна земетресение с магнитуд 8,8 и последва-
лото цунами уби над 500 души.

Ф

Еро иска споразумение по
Бюджетния пакт до юни

зумение с Германия по европей-
ски пакт за растеж и допълни, че
трябва “да се говори пределно
откровено” и “да се работи мно-
го” дотогава.

“Важното във френско-герман-
ските отношения е взаимното ува-
жение. Това че няма страна, която
да е подчинена на другата, защо-
то навлязохме в положение на не-
равновесие, това е очевидно”, за-
яви Еро пред радио Франс Интер.
“Познавам добре тази страна”,
каза още премиерът, който е бивш
преподавател по немски език.
“Трябва да се говори пределно от-
кровено. Или сме съгласни, или не
сме съгласни”, допълни той. Еро
отбеляза, че на пресконференци-
ята в Берлин във вторник “не е ви-
дял канцлерката (Ангела Меркел)
да подскача”, когато Франсоа
Оланд спомена за еврооблигаци-

ите, предназначени да финанси-
рат големи проекти. Еро изтъкна,
че на неофициалната среща на 23
май европейските държави трябва
да положат усилия “да постигнат
съгласие, защото трябва да изле-
зем от кризата”. “Но това не може
да стане за 24 или 48 часа. Трябва
да направим нещата сериозно”,
допълни той. В отговор на въпрос
какъв срок си поставя, премиерът
заяви: “Припомням ви, че имаме
още една среща на върха на ЕС в
края на юни. Дотогава трябва да
работим много”.

Във връзка с Гърция Еро заяви,
че европейските партньори са по-
магали твърде дълго на страната
и целта сега е да се стимулира
икономическият растеж като съще-
временно се намали дългът на
страната. “Гърция се нуждае от
съживяване на икономиката си.
Ние чакахме прекалено дълго,
преди да помогнем на Гърция.

Това продължава вече две го-
дини и нещата само се влошават”,
заяви френският премиер.

В ООН настояват САЩ
да върнат земите
на индианците

Силно земетресение
паникьоса Чили

Снимки БГНЕС
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спания не трябва да обмисля възможности за
спасяване, тъй като е предприела необходими-
те реформи за разлика от Гърция, заяви Ама-
деу Алтафаж, говорител на еврокомисаря по

Еврокомисията и Евро-
пейската централна бан-
ка разработват извънре-
ден план, в случай че се
наложи Гърция да излезе
от еврозоната. Това заяви
еврокомисарят за търгови-
ята Карел де Гухт в свое
интервю, цитирано от Рой-
терс.

С изявлението си Де
Гухт стана първият офици-
ален представител на ЕС,
който потвърждава, че
съюзът взема предохрани-

Над 75% от световни-
те компании не са готови
за разпадане на еврозо-
ната. Това показват дан-
ните от анкета сред топ-
мениджъри на световни
компании, проведена
малко преди началото на
новата европейска криза,
настъпила след парла-
ментарните избори в
Гърция, пише “Фай-
неншъл таймс”. Изследва-
нето на FT/Economic

И

Испания няма нужда
от спасяване

икономическите и валутните въпроси Оли Рен, цити-
ран от испанския в. “Ел Мундо”. “Испания да не мисли
за спасителен план”, заяви Алтафаж, напомняйки, че
възстановяването на доверието е дълъг процес.

В тази връзка той отбеляза, че страната е прину-
дена да плати висока цена, но има капацитет да фи-
нансира дълга си. Също така Алтафаж заяви, че за
разлика от Гърция Испания демонстрира решимост да
се справи с необходимите реформи. “Испания знае, че
не може да живее на кредит”, подчерта той.

Брюксел разработва
извънреден план

телни мерки в случай на
излизането на Гърция от
валутния съюз. Досега
имаше слухове за изгот-
вянето на подобни стра-
тегии, но съществуването
им не беше потвърдено.

“Преди година и поло-
вина може и да е имало
опасност от ефекта на
доминото. Днес обаче и в
ЕК, и в ЕЦБ вече има зве-
на, които работят по извъ-
нредната ситуация”, заяви
Де Гухт.

Американците под 40-годишна
възраст ще гласуват на предстоящите
президентски избори за Барак Обама.
Това показват резултатите от допитва-
не, проведено от Галъп.

Представителите на по-възрастно-
то поколение ще отдадат предпочита-
ние на Мит Ромни.

Младежта избира Обама
За Обама в момента са готови да

гласуват 56% от жителите на САЩ на
възраст от 18 до 29 години. За Ромни
ще гласуват 35% от избирателите в
тази възрастова група.

Републиканецът събира най-голяма
подкрепа сред гласоподавателите над
70 години.

Гърция
рухва без
еврото

Global Business Barometer,
проведено въз основа на
анкета сред 1500 топме-
ниджъри на компании от
цял свят, установи, че кор-
поративният сектор на
практика не е готов за
събитието, което става все
по-вероятно на фона на
гръцката криза.

Компаниите от Източ-
на Европа са най-малко
подготвени за краха на ев-
розоната и най-изложени

на последиците от това
събитие: 84% от топме-
ниджърите от този регион
са заявили, че техният
бизнес ще почувства ре-
зултатите от разпадането
на валутния съюз и само
10% имат план за подо-
бен сценарий.

Най-подготвени са
компаниите от Азиатско-
Тихоокеанския регион
(27% имат резервен план)
и Европа (27%).

Крахът на еврозоната ще бъде
голям удар за Източна Европа

ръцката икономика може да
рухне за броени дни, ако
страната излезе от еврозона-
та. Това предупреди предсе-
дателят на Европарламента

Г

Излизането от еврозоната няма да сложи край
на лошите събития, предупреди Мартин Шулц

Мартин Шулц.
В същото време индексите на све-

товните борси тръгнаха надолу след по-
редната лоша новина и за Испания.
Агенция “Мудис” понижи рейтинга на 16
испански банки, което допълнително
вгорчи настроението на пазарите, къде-
то се очакваше “черен” ден.

Проблемите за Гърция няма да
свършат с излизането от еврозоната.
Пред страната ще се разкрият още по-
мрачни перспективи, предупреди Шулц,
който пристигна в Атина и се срещна с
президента Каролос Папуляс. По-късно
той разговаря с лидерите на гръцките
партии.

Гърция е в ситуация на политически
вакуум и очаква нови парламентарни
избори на 17 юни. Все по-чести са спе-
кулациите, че след тази дата страната
може да напусне еврозоната и да върне
драхмата, ако властта отиде при ради-
калната левица. Сондажите вече опре-
делят коалицията на Алексис Ципрас
като водеща политическа сила преди
вота.

На фона на всичко това инвестито-

рите на световните борси се отървават
от европейската валута и имат все по-
малко доверие в акциите на компаниите
от континента.

“Гърция е на ръба на пропастта и
всички се опитват да напуснат потъва-
щия кораб. Паниката на инвеститорите
води пазара към срив. Голямата причи-
на обаче е в самата Гърция, която не
успя да сформира правителство и загу-
би доверието на хората с пари”, комен-
тира финансистът Франсис Лун.

Излизането на Гърция от еврозоната
би струвало около 1000 милиарда дола-
ра, сочат сметките на финансови екс-
перти. Американските власти също де-
монстрират нервност, наблюдавайки на-
растващата криза. Барак Обама я наре-
че “насрещен вятър”, който застрашава
крехкото икономическо възстановяване
на САЩ. Загубите от корупцията в
Гърция възлизат на 4 милиарда евро
всяка година, сочат официалната стати-
стика и данните на международните ек-
сперти. Това е повече, отколкото стра-
ната ще спести от орязване на пенсии и
заплати през 2012 г., посочват анализа-
тори. Сивата икономика от своя страна
лишава хазната от 65 милиарда евро
годишно. Сумата е по-голяма от разме-
ра на икономиите, предвидени по първия
и втория спасителен план за Гърция.

Представители на хората с нетрадиционна сексуална ориентация отбелязаха в боливийската столица Ла Пас
световния ден за борба с хомофобията

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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дин от всеки пет брака в Ру-
сия се сключва с цел получа-
ване на разрешение за жи-
телство или гражданство,
казват социолозите. Брак по

оже да е трудно да си представим, че ком-
пания, която е неделима част от живота на
на почти всеки седми човек на планетата,
би могла да бъде надценена. Много опитни

Ще си купя съпруг
Колко струват фиктивните отношения?E Татяна ВЛАДИКИНА

сметка, или както го наричат днес “де-
лови”, се радва на популярност сред
нашите съграждани.

Нашата редакция реши да разбере
колко струва фалшивият “съпруг” и как-
ви могат да се последиците от такъв
брак.

Предложенията в Рунет трудно мо-
гат да се преброят. “Предлагам брак за
3 г., за получаване на руско граждан-
ство, с брачен договор - без каквито и
да било задължения, съвместно изпла-
щане на кредити. Цена 350 хил. рубли
(8971 евро), Москва”.

В цивилизована Европа за печат в
паспорта може да се вземе далеч по-
вече. Някой си Артур, на 25 г., живеещ
в Германия, спешно си търси момиче
за фиктивен брак. “Гарантирам запла-
щане до 10 000 евро. Няма да се нало-
жи да живеем заедно, имам апарта-
мент, нямам никакви претенции за
нищо и няма да имам, трябват ми само
документи и разрешително за работа.
От себе си ще добавя - аз съм честен
човек, щом дам дума - я изпълнявам,
така че ми трябва също толкова честно
момиче, което няма да ме подведе!”
“Скъпи Артур, за такава цена, няма да
намерите никой - любезно му отгова-
рят “експертите”. - Днес бракът в Гер-
мания струва най-малко 17 000 евро!!!”

Друг въпрос е, че в Германия за
фалшиви семейни съюзи се отговаря
пред закона. Имиграционните служби
там имат право да следят подозрител-
ни съпружески двойки. И ако бракът
бъде признат за фиктивен, германският
гражданин го очаква глоба, а съпругът

Може ли фейсбук да оправдае
изключително високата си цена?

Анди ГОЛДБЪРГ

М
инвеститори обаче казват точно това преди очак-
ваното с нетърпение първично публично предлага-
не (ППП) на Facebook в петък (днес).

Социалната мрежа твърди, че има 901 милиона
активни потребители към април и предлага на об-
ществеността акции за над 11 милиарда долара на
равнище, което оценява компанията на цели 104
милиарда долара - най-голямото досега ППП в ин-
тернет сектора в САЩ. Всеки се чуди дали цената
ще тръгне нагоре или надолу, когато започне търгу-
ването на акциите в петък сутрин на борсата
Nasdaq. По-важното за компанията, за нейните
служители и инвеститори е големият въпрос дали
Facebook ще успее да защити високата си цена в
дългосрочен план, като превърне огромната си
аудитория в целева група, възприемаща реклами-
те. Исторически средното съотношение цена-печал-
ба на най-големите компании в САЩ е 15. При
печалба на Facebook за миналата година от 1 ми-

лиард долара и приходи от 3 милиарда долара това
би оправдало стойност на компанията от около 15
милиарда долара. Компанията струва обаче много
повече, защото похарчи значителни средства, за
да си създаде аудитория и все още трябва да по-
свещава интелигентността и енергията си на това
да превърне в пари огромната си база потребите-
ли. Няма съмнение, че това представлява огромна
възможност, особено като се има предвид, че
Facebook знае толкова много за потребителите си
и така може да предложи на рекламодателите ви-
сокоцелеви групи. Компанията все пак признава,
че няма да бъде лесно да реализира кешовия си
потенциал, като се има предвид, че много от по-
требителите й имат достъп до социалната мрежата
от смартфони или таблети, при които Facebook и
останалите компании всъщност предстои да измис-
лят как рекламирането ефективно да носи пари.
“Според нас нарасналото използване на Facebook
от мобилни устройства е допринесло за неотдав-
нашната тенденция на по-бързо увеличаване на
активните потребители на ден, а не толкова расте-
жа в броя на пусканите реклами. Финансовите ни
показатели и възможността за растеж на приходи-
те ще бъдат отрицателно засегнати”, съобщи ком-
панията в документите за регулаторните власти ми-
налата седмица.

Въпросите за възможността на Facebook да пе-
чели пари от огромната си база потребители убе-
диха водещи световни инвестиционни съветници да
запазят търпение. Компанията е изправена и пред
регулаторни спънки, проблеми, свързани с личната
информация и други притеснения според фирмата
за инвестиционни консултации Morningstar. “Съсре-
доточаването върху предизвикателствата в кратко-
срочен план може да доведе до спад на цените на
акциите и в крайна сметка да се създаде много
интересна възможност за купуване на акции по-
късно,” посочва Morningstar в анализ. Това усещане
е споделено от много други институционални инве-
ститори. “Тези, които купуват фейсбук на такива
равнища, са повече спекуланти, отколкото инвес-
титори,” посочва пред агенция Bloomberg News Фи-
липо Гарбарино от Frontwave Capital.

Други обаче виждат възможност за огромна не-
очаквана печалба. Въпреки първоначалните инфор-
мации за вяло посрещане на фейсбук сред големи-
те инвеститори, компанията отчете достатъчно
търсене, за да увеличи цената на предлаганите
акции дни преди ППП. Големите инвеститори - бан-
ки, търговски компании и хедж фондове - може да
направят някои бързи печалби, разграбвайки акци-

ите на цената, предложена на ППП, и след това ги
разпродадат бързо, докато милиони фенове на
фейсбук се опитват да влязат в търга и предизвикат
скок на цената в началото.

Историята сочи, че много неотдавнашни ППП на
компании от технологичния сектор като Groupon,
Zynga, Pandora Media и други първоначално отче-
тоха рязко повишение и след това рязък спад. “Ня-
кои хора ще купят акции на фейсбук при всякакви
обстоятелства - те просто ще ги купят,” коментира
Франсис Гаскинс, който е президент на консултант-
ския сайт IPOdesktop.com. Ще има първоначален
прилив на ентусиазъм и пари, но след това за око-
ло година този прилив ще се понижи до равнището
на съотношението на цената на акциите към фи-
нансовите резултати на компанията (valuation
metrics). Така трябва да стане, допълва той.

чужденец ще бъде екстра-
диран.

В нашата страна
брачният бизнес,
въприки опитите
на Думата да
п р е д о т в р а т и
това “семейно”
безобразие,
засега е не-
наказуем.

В Под-
московие-
то цените
за “брак”
се оказа-
х а
н а п ъ л н о
приемли-
ви. Потен-
ц и а л н и я т
“ м л а д о ж е -
нец” Василий
е готов да ре-
гистрира отно-
шенията си с
девойка до 35 г.
за 3 г. само сре-
щу 80 хиляди рубли
(2050 евро). Обаждам се
на бъдещия “съпруг” с надеждата, че и
36-годишна булка ще му свърши рабо-
та.

- 36 става - миролюбиво се съглася-
ва той. - Че тук ми се обаждат ту 42-, ту
48-годишни.

- А вие на колко сте?
- На 29.
- Но щом бракът е делови, какво

значение има - питам аз.
- А на вас за колко

години ви трябва -
делово се инте-

ресува фалши-
вият “младоже-

нец”.
- А за

к о л к о
може?

- За-
сега за

три го-
дини, а там ще видим -

споделя той.
- 80 хиляди обаче е

скъпичко...
- Какво говорите! - възмущава се

Вася, като истински бизнесмен, знаещ
цената на стоката си. - На мен от Ка-
захстан 150 хиляди ми предлагаха, 47-
годишна!

- А защо отказахте?
- А за какво ми трябва? Накратко, ако

ви трябва разрешение за пребиваване -
припомня той - цената се определя
допълнително. Веднага ви казвам, при

мен не мога да оформя. Апартаментът
още не е на мое име. Дори и да беше, не
бих ви регистрирал при мен. Това е ри-
сковано. Гражданство имате ли?

- Имам - мънкам аз.
- Значи първо проверяваме вашата

безопасност, да нямате кредити и
всичко такова - обяснява Вася. - Не
мога ей така да се хвърля. Може да ви
търсят? Може да имате кредит? Имам
човек, той ще види паспорта ви, ще ви
провери.

- При вас там плаче дете - с вълне-
ние казвам на продавача на брачни

печати. - Ваше ли е?
- Не - строго отговаря Вася. -

След това отиваме в общината,
пишем молба, след месец ни
регистрират. Щом станем
съпруг и съпруга, даваме до-
кументи за жителство. Раз-
бира се, живеем отделно и
подписваме договор, че

нито вие, нито аз имаме ня-
какви претенции.

- А къде го подписваме?
- Как къде? Отиваме при нота-

риус и подписваме брачен договор. Да,
всички разходи за брака ги поемате
вие.

- А вие не се ли притеснявате да
правите семейство с чужд човек?

- На вас какво ви трябва - жителст-
во? Ще го получите - ядосва се Васи-
лий. - И какво толкова. Допълнителен
доход. Сега трудовият пазар е свобо-
ден, може да печелите както си искате.

Исках да го попитам за другите рис-
кове. Например какво ще стане, ако утре
срещне истинска жена, но “деловият
съпруг” вече беше затворил телефона.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 СЪБОТА 19 МАЙ 2012

Интервю
Александър Лилов:

Много е важно по кой
път ще тръгне БСП

Интервю на Александър СИМОВ

Дебатът в партията не стана лидерски,
заради това съм негов противник, категоричен
е бившият председател на левицата

Íèå ñå ñïëîòÿâàìå íå îêîëî âîæäà èëè
ëèäåðà, à îêîëî èäåèòå íà ïàðòèÿòà,
îêîëî íåéíàòà êàóçà è ïîëèòèêà. Òîâà
å ïðè÷èíàòà íàøåòî åäèíñòâî äà å
çäðàâî, ñòàáèëíî è äà å ñèëåí ôàêòîð
â 120-ãîäèøíàòà èñòîðèÿ íà ÁÑÏ

‘
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АЛЕКСАНДЪР ЛИЛОВ е роден на 31 август 1933 г. в с. Граничак,
община Белоградчик, област Видин. Завършил е българска фило-
логия в Софийския университет “Св. Климент Охридски” и есте-
тика и теория на изкуството в Академията за обществени
науки в Москва. Професор, доктор на философските науки. До
1989 г. е член на Политбюро и секретар на Централния комитет
на Българската комунистическа партия. От януари 1990 до декем-
ври 1991 г. Лилов е председател на БСП. От 1990 до 1998 г. е депу-
тат във Великото народно събрание, в 36-ото, 37-ото и 38-ото
Народно събрание от листата на БСП. От 1993 е ръководител
на Центъра за стратегически проучвания към БСП.

 Предстоящият 48-и конгрес е
натоварен с много очаквания и меди-
ен интерес. Какво го прави толкова
очакван според вас? Само усещането
за противопоставянето Станишев-
Първанов ли концентрира такова вни-
мание?

- Отговорът на този въпрос има две
нива. Външно погледнато, този полити-
чески дуел несъмнено изостря интере-
са, което е напълно естествено. Публи-
ката иска да разбере как ще завърши
мачът. Ясно е, че въпросът кой ще над-
делее и какво следва от това за парти-
ята и за политическата система е голям
дразнител на интереса към предстоя-
щия конгрес.

 А кой е другият?
- Има и друго ниво, което смятам, че

е значително по-важно от първото.
Същественото в това ниво не е инте-
ресът към скандала, а е тестът за състо-
янието на БСП. Въпросът е не само кой
ще надделее, а дали е в състояние БСП
да предложи по-добра визия за разви-
тието на страната от сега управляваща-
та партия ГЕРБ и от десницата. Това
трябва да е визия за решаване на ост-
рите проблеми, пред които е изправена
България, за излизане от кризата и за
преодоляването на това последно място
в ЕС, което ние твърдо заемаме, за
подобряване на жизненото равнище и
качеството на живот на българите.

Именно този интерес е определящ
за отношението към конгреса и за дове-
рието в БСП. Хората искат да видят и да
знаят не само дали може БСП да поеме
ангажименти за следващите парламен-
тарни избори, но и дали разполага с
необходимия капацитет от читави лич-
ности, които биха могли да реализират
една нова политика, която да бъде на-
сочена към промяна на статуквото. За-
щото в противен случай БСП ще се
окаже част от статуквото.

 Дебатът Станишев-Първанов
полезен ли е за БСП?

- Аз съм категоричен противник на
този дебат. Не го смятам за лидерски
дебат. Мисля, че партията закъсня да
каже баста на подобен псевдоидеен и
псевдополитически дебат. БСП не е
лидерска партия от типа на ГЕРБ или
“Атака”. БСП е идейна партия. Ние сме
сплотени не около вожда, а около иде-
ите на партията, около нейната кауза и
политика. Това е причината нашето
единство да е здраво, стабилно и да е
силен фактор в 120-годишната история
на БСП.

Нещо повече. Аз смятам този дебат
не само за неполезен, но мисля, че е
вреден. Той намалява авторитета на
партията и доверието към нея, разфоку-
сира партията и отклонява нейното вни-
мание и интелект от така необходимия
дебат върху политиката, идеите и анга-
жиментите, които трябва да изработи
този конгрес, за да разчита на победа
в изборите. От това зависи отношението
към БСП, от това зависи доверието на
избирателя към нас, а не от това кой ще
заеме стола на “Позитано”.

 Каква е вашата оценка за лидер-
ството на Сергей Станишев досега?
Той е най-дълго задържалият се лидер
на БСП от 1990 година насам и заради
това е интересно кои моменти от
неговите 10 години начело на БСП
бихте откроили.

- Най-силните страни на Сергей Ста-
нишев са неговият европейски облик,
неговата европейска политическа кул-
тура и стилистика, реалният му европей-
ски авторитет и признанието на лява
Европа към него. Той е български моде-
рен ляв политик. Това, че бе издигнат за
председател на Партията на европей-
ските социалисти, не е случайно - той
има много силна подкрепа от Социнтер-

на и от ПЕС. И точно тук е странното.
Тези, които инициираха дебата, не от-
читат факта, че за лява Европа е нео-
бяснимо как ПЕС току-що избра за свой
председател Сергей Станишев, а влия-
телни хора в БСП оспорват възможност-
та за неговия избор като лидер на пар-
тията. Аз смятам този факт за недобър
признак за сегашното състояние на БСП
и за недостатъчната политическа отго-
ворност на хората, които инициираха в
този сложен момент дебат за лидерския
пост на Сергей Станишев.

От друга страна, ние не само не сме
лидерски тип партия, ние трябва добре
да разбираме, че не постът прави пар-
тийния деятел лидер. Той се създава в
горнилото на борбата. Родоначалникът
на нашата партия Димитър Благоев, това
всеки го знае, никога не е бил нито
председател, нито генерален секретар,
но ето вече 120 години е неоспоримият
ни лидер. Лидерският статус и лидер-
ската роля не се избират от конферен-
ции и конгреси, а от живота, от качест-
вата и от приносите на една или друга
политическа личност.

 Но въпросът за лидера все пак е
важен.

- Разбира се, че е важен. Аз не го
подценявам. Но в моето съзнание и
разбиране лидерът е водачът, той тряб-
ва да знае пътя, да познава добре ситу-
ацията, да може да я оцени вярно и да
успее да открива пътя, по който да води
партията към напредък. Това е истин-
ският лидер. А не това, че той е властен
да санкционира всичко, както сега на-
блюдаваме да се случва в някои от пар-
тиите. Това е нетрайно лидерство.

 А как гледате на идеята за пряк
избор на председателя от цялата
партия?

- Гледам безусловно положително на
тази идея. В началото на 90-те години,

когато станаха промените в партията, се
проведоха два вътрешни референдума -
за името и за програмата на БСП. Те са
форма за вземане на решение по голе-
мите въпроси от цялата партия, а не
само от ръководството. Смятам, че това
е много ценен опит и мисля, че трябва
да се намерят начини този опит да бъде
продължен. Само че това изисква доста
висока степен на политическа култура и
отговорност на партията като цяло и на
нейните ръководители. Това трябва да
бъде състезание на идеи и политики, а
не на претенции за постове. Ако стане
обратното, тази форма на висша демо-
крация не само ще се изроди, но и ще
нанесе беди.

 Мислите ли, че в момента леви-
цата е добра алтернатива и опози-
ция на ГЕРБ?

- Добра опозиция - да. Малобройна,
неадекватно малка за традиционно го-
лямото влияние на БСП. Но бойка, енер-
гична, действаща от леви позиции, с
ярки и утвърдени в общественото мне-
ние парламентаристи. Впечатляват тях-
ната компетентност, професионализъм
и несравнимо по-високата политическа
и демократична култура. Що се отнася

до въпроса дали в момента сме се
утвърдили като убедителна алтернати-
ва на ГЕРБ, смятам, че тази задача
тепърва трябва да бъде решена от нас.
Трябва да сме реалисти. Не е важно как
ние сами се самооценяваме. Решаваща
е преценката на избирателя. Вотът оп-
ределя предпочитаната алтернатива.
Нашият проблем е да не допускаме аси-
метрия между нашата опозиционна и
нашата управленска политика. Одесня-
ването трябва да се преодолее. Ние се
различаваме от ГЕРБ по това, че те
увеличават бедността, а ние предлага-
ме политика за нейното ликвидиране,
те защитават интересите на капитала,
ние - интересите на хората на труда, на
малкия и средния бизнес. Господин Дян-
ков орязва финансите за здравеопазва-
не, образование, наука, пенсии, сега
посяга на Сребърния фонд. БСП залага
не на прехвърляне на тежестите на кри-
зата върху хората, а на икономическия
растеж, на инвестирането в човека - об-
разование, здравеопазване, работни
места, доходи.

БСП трябва да поеме ясни ангажи-
менти за следващия период, иначе няма
шанс в изборите догодина. Свърши вре-

мето на общите приказки, бъдещето е
на иновативното развитие и на инова-
тивния ръководител.

 Доколко БСП днес прилича на
партията, която си представяхте, че
ще бъде в началото на 90-те години?
Тогава, доколкото си спомням, ваша-
та формулировка беше, че БСП тряб-
ва да се развива като “модерна лява
партия” и да не поема по социалдемо-
кратическия път.

- Общият ми отговор е, че идеалът
винаги е по-красив и привлекателен от
конкретната реалност. Емпирията, кон-
кретният опит обаче е много по-богат,
пъстър и противоречив. В него положи-
телното и отрицателното, талантът и
посредствеността, подвигът и подлостта
са се преплели в буйна нашенска ръче-
ница.

Тогава се водеше много широка и
демократична дискусия в партията меж-
ду структурите и дейците й по кой път
да тръгне БКП след краха на социализ-
ма. Очертаха се две основни концеп-
ции. Едната, която отстоявах аз и голя-
мата част от ръководството, беше, че
партията трябва да преоцени болше-
вишкия модел на партия, защото той не
отговаря на българските национални
традиции и условия. Заедно с това да
се преоцени и съветската форма на со-
циализъм, който също не отговаря на
европейските и на националните тра-
диции. Тази концепция гласеше още,
че отказвайки се от болшевишкия мо-
дел партия, ние трябва да преосмис-
лим и социалдемократическия модел,
който също вече не отговаря на новата
епоха. За наш късмет десетина години
след нашата дискусия започна анало-
гична дискусия вътре в европейската
социалдемокрация. Вижте статиите и
книгите на Гидънс, Блеър и Шрьодер,
те предложиха нова версия на “Третия
път”, Дарендорф оповести края на со-
циалдемокрацията.
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Общество
19

Датата

Празничен протест

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

С вашите камъни...

ИСКРА
МИЛЕВА

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С ХЕПАТИТА. От-
белязва се от 2006 г. по инициатива
на Европейската организация на
пациентите с чернодробни заболя-
вания и на Световната здравна ор-
ганизация за подкрепа на пациен-
тите, носители на вируса на хепатит.

1881 - РАЖДА СЕ МУСТАФА КЕМАЛ АТА-
ТЮРК, ТУРСКИ ВОЕНЕН И ПОЛИТИК (УМИ-
РА 1938 Г.). Основател

на Република Турция и
пръв председател на пар-
ламента й (1920-1923), ми-
нистър-председател
(1920-1921) и президент
(1923-1938). Провежда
радикални реформи в по-
литическата, социалната,
съдебната, икономическата и културната сфера,
превръщайки остатъците от бившата Османска
империя в светска национална държава.

1890 - РАЖДА СЕ ХО ШИ МИН, ВИЕТНАМ-
СКИ РЕВОЛЮЦИОНЕР, ПОЛИТИК И ДЪР-
ЖАВНИК (УМИРА 1969 Г.). С него-

вото име е свързано освобождаването
на Виетнам от френска колониална
власт и обявяването му за де-
мократична република през
1945 г. Ръководи борбата сре-
щу Франция в Северен Виетнам
по време на Първата индокитай-
ска война, както и срещу аме-
риканците и Южен Виетнам във
Виетнамската война до своята смърт.

1934 - ИЗВЪРШЕН Е ДЕВЕТНАДЕСЕТОМАЙ-
СКИЯТ ПРЕВРАТ В БЪЛГАРИЯ. Организато-

ри са Военният
съюз и Поли-
тическият кръг
“Звено”. Арми-
ята е организи-
рана и София е
блокирана от
войска, като са
завзети основ-
ните комуника-
ционни възли и са овладени местните центрове
на властта. След като правителството не реаги-
ра, цар Борис III подписва указ за промяна в
кабинета. Начело на новото правителство заста-
ва Кимон Георгиев, а военни поемат силовите
министерства.

1938 - В ПЛОВДИВ СЕ РАЖДА ВЕСЕЛИН ДИ-
МИТРОВ, ЖУРНАЛИСТ И ПЕДАГОГ (УМИРА
2009 Г.). Първият радиово-

дещ на сутрешната информа-
ционно-музикална програма на
БНР през 60-те години на ми-
налия век. Преподавател в Шу-
менския университет и в СУ
“Св. Климент Охридски”, де-
кан на Факултета по журнали-
стика и масови комуникации
(1999-2003), професор. Автор
на над 20 книги, на радиопре-
давания, сценарии за филми и пр. Носител на
наградата на БНР “Сирак Скитник” за цялостен
принос в развитието на радиото.

1941 - ОТ ЯПОНИЯ СЪВЕТСКИЯТ РАЗУЗНА-
ВАЧ РИХАРД ЗОРГЕ ПРЕДУПРЕЖДАВА
МОСКВА ЗА ПЛАНА НА НАЦИСТКА ГЕРМА-
НИЯ. СССР не приема се-

риозно предупреждението за
предстоящото нападение, а
Зорге (с агентурен псевдоним
Рамзи) е на границата на отча-
янието. “Стана някаква чудо-
вищна грешка”, казва съкру-
шеният шпионин, когато на 22
юни 1941 г. неговото “проро-
чество” се сбъдва. Зорге е аре-
стуван от японската полиция. През 1943 г. му е
издадена смъртна присъда. Изпълнена е на 7
ноември 1944 г. в 10,20 ч. сутринта в токийския
затвор “Сугамо”.

2005 - БСП Е ПРИЕТА ЗА ЧЛЕН НА ПЕС. В
Париж с единодушно ре-
шение на президиума
Българската социалис-
тическа партия става
пълноправен член на
Партията на европейски-
те социалисти. Това ста-
ва година след като на
24 април 2004 г. в Брюк-
сел БСП бе приета със статут на асоцииран
член в ПЕС. На 24 ноември 2011 г. лидерът на
БСП Сергей Станишев единодушно бе
утвърден от Президиума на ПЕС за неин вре-
менен председател. Така той става първият из-
точноевропеец, оглавил европейската левица.
От 28 октомври 2003 г. БСП е пълноправен член
и на Социалистическия интернационал.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Да изразяваш пуб-
лично недоволството си
на собствения си праз-
ник безспорно не е най-
стимулиращият израз на
удовлетворение от про-
фесионалната реализа-
ция. Да стигнеш до тази
извънредна стъпка не е
и лесно. За съжаление
крайната мярка бе пред-
приета вчера от учените
и специалистите, работе-
щи в музеите и галерии-
те в страната. Техните
искания не учудват ни-
кого. Те са за повече
пари за музеите и по-
добра база, липсата на
които закономерно води
до изтикването на кул-
турните институции в пе-
риферията на обществе-
ния интерес. Което само
по себе си е тъжно, но и
опасно явление.

Защото липсата на
интерес у хората към ми-

налото им и незачитане-
то на историческите цен-
ности, съхранили ни по
тези земи от векове, е
един от широките пъти-
ща към духовната разру-
ха. Очевидно е, че в тази
събдовна ситуация управ-
ляващите не искат и да
чуят, че истинската
държава - цивилизована-
та, превръща музеите в
стожер на своята култур-
на идентичност, а не ги
унищожава. Далеч по-
лесно е днес с голямата
ножица да се орежат до
пределния минимум бю-
джетите на тези по прин-
цип тихи и смирени уч-
реждения. Така както
направи финансовият

министър Симеон Дянков
още в началото на свое-
то управление, когато
първо клъцна парите за
институциите, поддържа-
щи науката, образовани-
ето и културата на наци-
ята. Но понеже гилдията
на археолозите и музей-
ните дейци - слава богу,
е сред малкото останали
единни общности у нас,
Археологическият инсти-
тут на БАН застана кате-
горично зад колегите си
от цялата страна. В този
институт добре знаят как-
во е да разкриваш и
опазваш старините със и
срещу мизерни грошове.

Е, дойде време и му-
зейните служители да

вдигнат глава, колкото и
да е неочаквано за вас,
господа управляващи.
Научните сътрудници,
уредниците, реставрато-
рите, художниците не са
просто застаряващи му-
зейни мишки, които си
вършат спокойната ра-
бота, без да обезпокоя-
ват върховете на власт-
та. Не са и анонимни по-
лучатели на възнаграж-
дения под средната ра-
ботна заплата за страна-
та. Не са незаинтересо-
вани от демотивицията
на младите специалисти,
от изоставането от евро-
пейското и световно рав-
нище и от липсата на
средства за обновяване

и модернизиране на му-
зеите и галериите. Те не
искат за себе си, искат
заради доброто на наци-
ята. И именно затова се
вълнуват от бъдещето на
онези места, които в да-
лечното минало са
възникнали и като хра-
мове, посветени на му-
зите - вдъхновителки и
покровителки на поезия-
та, изкуството и науката.
Дали няма да се намери
и днес поне една муза,
която да застане до ра-
мото на някой министър,
да му пошушне и да го
вдъхнови към необичай-
но правилна посока в
политиката му на управ-
ление?

Само преди два дни
един депутат предупреди
управляващите, че много
скоро хората ще ги изго-
нят. Не как да е, а с камъ-
ни. Това направи впечат-
ление на всички, освен на
управляващите. Ако се
бяха замислили поне мал-
ко, едва ли щяха да пра-
вят изцепки като вчераш-
ната - а именно, да искат
създаването на временна
анкетна парламентарна
комисия за един случай в
БСП - задкулисни дого-
ворки на сливенския ли-
дер Славов. Да случило
се е, но самите социалис-
ти са изумени и са
нетърпими към подобни
неща. Не го крият, вече
предприеха мерки срещу
съпартиеца си.

Друг е въпросът дали
изобщо някой от управля-

ващите мисли. Защото да
порицаваш подобни неща
трябва и може, но когато
ти не си наквасен до коле-
не в подобна нечистотия.
Когато си ако не идеален,
то поне достатъчно прили-
чен. Проблемът е, че ГЕРБ
стана пословична с непре-
станните скандали за купу-
ване на гласове, за контро-
лиран вот, за консумирани
престъпления по време на
избори. Само един пример
- това е единствената пар-
тия, чийто представител е
осъден за търговия с гла-
сове. Но той не само че не
е зад решетките или с поне
някакво наказание, а в
момента е кметски намест-
ник в същото това село, в
което е разменял пачки, за
да спечели партията май-
ка. А спомняте ли си онези
двама гербаджийски депу-
тати, които пред очите на
всички ни мъкнаха напред-
назад чували с бюлетини в
София? Не е за забравяне
и Пловдив, където ГЕРБ
издигна кандидат, който
пък беше един от основни-
те наставници как точно да
се търгува с гласовете на
избирателите. Не е за за-
бравяне прословутият раз-
говор между Бойко Бори-
сов и шефа на митниците

Ваньо Танов. Нито отчая-
ния напън на управляващи-
те за създаване на Избо-
рен кодекс. Техният осно-
вен мотив уж беше тъкмо
спирането на продажбо-
покупката на вота. Е, видя
се как проработи. А в ГЕРБ
май точно това искаха - да
не проработи...

И след всичко това из-
лиза вчера основната
създателка на този Изборен
кодекс - Искра Фидосова, и
порицава БСП. Не само по-
рицава, ами проявява жела-
ние да ги разследва чрез
парламентарна комисия. И
не само... Щяла да внесе
нови промени в куп закони,
за да спре порочността на
изборите. Къде беше енту-
сиазмът на правистката на
ГЕРБ, когато се правеха
всички тези неща от нейна-
та собствена партия? Или
там може? ГЕРБ са велики.
ГЕРБ ще са винаги на
власт. Както се вика, хвана-
ли са Господ за шлифера.

Само че животът е по-
казал, че всеки, който се
възнесе по споменатия на-
чин нагоре, пада лошо. Ей
го случая Славов - от висо-
ко падането боли най-мно-
го. БСП ще си реши про-
блема. Защото за разлика
от ГЕРБ, социалистите не

си крият главата като щра-
ус, щом нещо не е наред.
Хората на Бойко Борисов
това никога няма да го
разберат. А, ако имаха
поне малко акъл, можеше
да понаучат нещо, пък
било то и от БСП. Защото,
трябва да си строг, когато
се наложи, и към своите в
името на това да защитиш
пълната крина, която не
носи вина за грешките на
едно или две зърна. Един-
ност не е да пазиш калин-
ките, докато някой не ги
излови. Защото така потъ-
ва целият кораб.

ГЕРБ много пъти има-
ха повод да видят и да се
замислят, че нещо им
куца. Не би. А да си се
качил с измами по
стълбата и да викаш на-
долу, че някой след теб и
той накриво тръгнал, зву-
чи като “Моля, другарко,
той и Иванчо е крив”.
Подобни неща се виждат
ясно. ГЕРБ вероятно чак
до изборите ще се опит-
ват да крият зад чуждата
прашинка гредата в око-
то си. Но поводите да ху-
лят опозицията от нагли
и лицемерни, вече стават
смешни. Но, дето се вика,
с вашите камъни по ва-
шата глава.
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личната власт да изгради систе-
ма от социални права и да га-
рантира, че всеки гражданин е в
състояние да се ползва от тях,
без да бъде ограничаван пора-
ди възраст, пол, етнос, уврежда-
не или някой друг признак. Това
е част от обществения договор
между всеки от нас и държавата.

За БСП правото на труд,
правото на достойно заплаща-
не, правото на социално осигу-
ряване и защитата срещу риско-
вете от бедност и социално из-
ключване са не само част от тези
социални права, те са дълг, кой-
то винаги сме се стремили да
изпълняваме.

Нашата заявка пред българ-
ските граждани е да градим
държава, защитаваща хората от
икономическите и социални ри-
скове, държава, работеща за
благосъстоянието на всеки чо-
век. Това не са лозунги, това са
реалности, базиращи се на кон-
кретни политики, разработени в
управленческите проекти на
БСП. Обединена Европа има
своя социален модел, към който
се стреми всяко управление.

За съжаление днес в Бълга-
рия социалната държава и ней-
ната роля са обект на спорове,
понякога идеологически, по-че-
сто политически. В рамките на
тези спорове социалната държа-
ва се демонизира и отрича до
степен, че нейното съществува-
не се представя като заплаха
пред икономическия растеж и
развитието въобще.

В арсенала на критиците на
въоръжение идват мотивите, че
социалната държава огранича-
ва свободите на гражданите и
ги прави по-малко инициатив-
ни; че е бариера пред предпри-
емаческия дух; че механизмите
за разпределение и преразпре-
деление са в противоречие с
нормалното състояние на неща-
та - бедността и неравенството
са нещо естествено, а бедните
са бедни, защото са по-малко
талантливи, знаят и могат по-
малко. Няма нужда държавата
да се намесва, за да ограничи
ножицата в доходите и жизне-
ните шансове.

Тези твърдения са далеч от
истината. Множество независи-
ми изследвания и доклади, в т.ч.
на Международната организа-
ция по труда, Програмата за
развитие на ООН и др., доказ-
ват, че социалната държава не
е пречка пред развитието, а
напротив - тя е мерило колко
високо е развитието на дадено
общество. Социалната държава
не е пречка и пред икономиче-
ското развитие. Ако функциони-
рат правилно, публичните инсти-
туции на социалното благосъсто-
яние могат да бъдат продукти-
вен фактор за растеж. Здравео-
пазването, ориентирано към
превенция на заболеваемостта,
е типичен пример в такава посо-
ка. Активните политики на паза-
ра на труда, които повишават
конкурентоспособността на уяз-
вимите групи, развивайки техни-
те знания и умения - също. Да не
забравяме, че и социалните
трансфери могат да стимулират
вътрешното потребление и така
да допринесат за оживлението
на икономиката.

Социалната държава не е
различна и външна на държав-
ното управление. Тя се реализи-
ра чрез публичните политики, а
социалната политика е нейното
най-силно въплъщение.

За съжаление днес в Бълга-
рия това е забравено и подчи-

Ìîæåì äà ñïðåì ðóøåíåòî
íà ñîöèàëíàòà äúðæàâà
За всеки ден управление на ГЕРБ по 427 души са загубили работата си
нено на издигнатата в култ по-
литика “чрез ограничаването на
социалните разходи - към по-го-
лям растеж”.

От първия ден на своето уп-
равление ГЕРБ систематично и
упорито започна да руши устои-
те на социалната държава, де-
монтирайки един по един ней-
ните най-важни елементи.

Измеренията на тази полити-
ка са две. Първото е огранича-
ване на закрепените социални
права. Второто - отслабване на
публичните институции, имащи
отношение към социалната по-
литика.

Първата жертва
бе държавното

обществено
осигуряване

Правителството на ГЕРБ
побърза да обяви държавната
пенсионна система за най-голя-
мата пречка пред икономичес-
кото развитие. Противопоставяй-
ки възрастните хора на иконо-
мическо активното население,
бързо се лансира старта на
дългосрочен план за огранича-
ване приноса на държавната
пенсионна система за жизнено-
то равнище на възрастните. С
цел все по-малко хора да полу-
чават пенсия, бяха увеличени

неработоспособност, а така на
риск бе изложено правото на
работника и служителя да се
ползва от правото си на обезще-
тение при болест. Без да е на-
правена оценка на ефективност-
та на тази уж “временна” мярка,
тя бе продължена във времето.

Последва увеличение на пе-
риода, за който се определя
доходът за изчисляване на
обезщетенията. Идеята е проста
- за колкото по-голям период
назад във времето се отива при
определяне на осигурителния
доход за изчисляване на обез-
щетението, толкова повече ще
намалява неговият размер. Тол-
кова повече ще намалява и
размерът на получаваното
обезщетение.

За децата
и семействата -

нищо, но от сърце

Трета поредна година мате-
риалната подкрепа за семейст-
вата с деца остава без промяна.
Независимо от факта, че
издръжката на едно семейство с
деца е нараснала значително
заради увеличението на цените
на хранителните продукти,
поддържането на дома и здра-
веопазването, месечната добав-
ка за гледане на дете остава 35

Доц. д-р
Емилия
МАСЛАРОВА

В управлението си през 2005-2009 г. БСП доказа, че
може да изпълнява социалните си ангажименти дори и в
коалиционна среда. Неоспорим факт е, че:
 Достигнахме рекорден спад на безработицата - 5,6%.
 Осигурихме нова заетост на над 360 хил. души.
 Осигурихме ръст на средната работна заплата с 86%.
 Детските добавки нараснаха два пъти.
 Достигнахме най-високото обезщетение за раждане и
отглеждане на малко дете - 410 дни.

 Осигурихме ръст на минималната пенсия с 97%.
 Средната пенсия нарасна с 83%.
 Коледните добавки скочиха 6 пъти (от 25 на 150 лв.).
 Средствата за социалните услуги нараснаха 3,2 пъти.
 Хората, получаващи социални услуги, се увеличиха
с 47%.

 С 57% нарасна броят на личните асистенти, грижещи се
за хора с увреждания.

 Изградихме над 1000 дневни центрове, защитени жилища
за деца и възрастни с увреждания, кризисни центрове,
предоставящи социални услуги.

С
ъгласно конституцията
България е демокра-
тична, правова и со-
циална държава. Този
факт задължава пуб-

пенсионната възраст и осигури-
телният стаж. С цел да се полу-
чават все по-малки пенсии, бе
отменено т.нар. Швейцарско
правило. С цел все по-малко
средства да влизат в пенсионна-
та система, политики за повече
приходи не се провеждат. На
преден план ГЕРБ постави по-
литиките за ограничаване на
разходите. Така стигнахме до
ситуацията, че пенсиите намаля-
ха в реално изражение за първи
път от близо десет години - през
2011 г. средната пенсия не можа
да достигне 267 лв. и при инфла-
ция от около 4,2% нейната поку-
пателна способност намаля с
близо 3 на сто.

След като проблемите на
пенсионната система бяха “ре-
шени”, правителството на ГЕРБ
премина към т.нар. краткосроч-
ни обезщетения - за болест,
майчинство, безработица. Тук
отново бе приложен същият под-
ход - по-малко хора да получа-
ват все по-малки обезщетения. В
условия на криза работодатели-
те бяха задължени да плащат
първите три дни от временната

лв. и последното увеличение
датира от 2009 г. Обезщетение-
то за отглеждане на малко дете
до навършване на 2-годишна
възраст е замръзнало на 240 лв.,
независимо от факта, че раз-
мерът на минималната работна
заплата вече е 290 лв.

Разбира се, не може да се
очаква, че едни допълнителни
35 или 50 лв. ще решат пробле-
мите с отглеждането на децата в
България. Но е факт, че полити-
ката на активна материална
подкрепа за семействата с деца,
следвана от миналото правител-
ство в периода между 2005 и
2009 г., даде резултат. Тогава от
18 лв. - за първо, и 20 лв. - за
всяко следващо дете, месечната
добавка за отглеждане на дете
до завършване на средно обра-
зование бе увеличена до 35 лв.
на дете. Бе направено така, че
близнаците да получават с 50%
повече, а децата с увреждания -
два пъти повече. Стимулирано бе
раждането на второ дете, като
еднократната помощ за ражда-
не достигна 250 лв. за първо, 600
лв. - за второ, и 200 лв. - за трето

дете. Едновременно с това бе
въведен най-продължителният в
ЕС период на платено майчин-
ство - от 135 дни, периодът на
бременност и раждане нарасна
до 410 дни.

Да, това бяха значителни
инвестиции в семействата с
деца, инвестиции в бъдещето на
нацията. И ако се видят обектив-
ните статистически данни, през
2008 и 2009 г. бе отчетен най-
големият брой живородени деца
в близките около 20 години. През
2009 г. бяха родени близо 81

хил. деца. През 2011 г. броят на
живородените деца вече е под
71 хил., т.е. с 10 хил. по-малко.

Демографските
проблеми не се

решават с рязане на
социални разходи

С оглед на тежките демо-
графски предизвикателства,
пред които е изправена страна-
та, инвестициите в младите са
оправдани и нужни. В послед-
ния доклад на ООН за застаря-
ването на населението България
бе цитирана като държавата,
намираща се на пето място в
света по дял на населението над
60-годишна възраст от общото
население.

Възрастовата пирамида се
обръща безвъзвратно. Трябва да
се разбере най-накрая, че съкра-
щението на социалните разходи
няма да накара повече млади
българи да създават свое потом-
ство. Напротив - ще ги накара да
търсят по-добър живот извън
пределите на страната.

Затова е необходима мрежа
от съпътстващи услуги, които да
правят гледането на деца по-
лесно, а създаването на семей-
ство - желано. Демографската
политика трябва да бъде интег-
рирана във всички политики -
икономическа, финансова, поли-
тиката по заетостта, образова-
нието, социалните и здравните
услуги.

Политиката
по заетостта -

най-големият провал
на това управление

Най-голям провал на догма-
тизма в социалната политика,
следван от това управление, е
политиката по заетостта. Според
предварителните данни през
първото тримесечие на 2012 г.
броят на заетите лица над 15-
годишна възраст е бил 2 мили-
она и 851 хил. души. Когато пра-
вителството на ГЕРБ встъпи в
длъжност, броят на заетите над-
вишаваше 3 милиона и 300 хил.
души.

За 35 месеца управление на
ГЕРБ броят на заетите лица е
намалял с близо 449 хил. души.
На практика всеки ден управле-
ние на ГЕРБ означава, че 427
души губят работата си. Това е
тъжната истина, зад която не се
крият просто числа. Всяко загу-
бено работно място е свързано
с болката на хора, чиито стре-
межи за по-добър живот са сма-
зани от несигурността на еже-
дневието.

Алтернатива има
Част от предложенията ни в

управленческия проект “За
нова социална България” са на-
сочени към:

 Създаване на над 200 хил.
нови работни места, в т.ч. не по-
малко от 25 хил. за млади хора.

 Увеличаване на доходи-
те от труд с над 25%, като ми-
нималната работна заплата до-
стигне 50% от средната работ-
на заплата за страната.

 Увеличаване на детските
добавки до 100%.

 Преразглеждане на “пен-
сионната реформа” на ГЕРБ във
всичките й параметри, в т.ч.
ежегодно осъвременяване по
Швейцарското правило и
въвеждане на гъвкави условия
за придобиване право на пен-
сия (преди навършване възраст-
та за пенсиониране).

Явно е, че неолибералната
догма в социалната политика
не работи. Затова се нуждаем
от политика, загрижена за си-
гурността на хората, водеща до
намаляване на бедността и по-
ефективна в решаването на тех-
ните проблеми. Българската со-
циалистическа партия е гарант
за това.
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Неизвестно за известното

„Ïèñà Èëèÿ”

Венец на
зидарското дело:

Авторско посвещение от 1259 г. на Боянския
майстор върху каменен блок на черквата

Боянската черква

Доц. Зарко ЖДРАКОВ*

Á

*Авторът е преподавател в Наци-
оналната художествена академия
“Николай Павлович”

оянският майстор Илия е по-
пуляризиран с романа на
Фани Попова-Мутафова
(1939) и наградената със зла-

тен медал на фестивала в Белгия през
1957 г. екранизация на повестта “Празник
в Бояна” от Стоян Загорчинов, автор и на
пиесата “Ръка Илиева”. Тя е играна от най-
големите български актьори в Народния
театър “Иван Вазов” през 40-те години на
миналия век.

Авторското посвещение на зидаря е
издраскано дълбоко върху каменен блок
на южната външна стена на Калояновата
черква с височина на буквите около 0,8
см: “ПИСА ИЛИЯ”.

Посветителският надпис е от типа ав-
торски графити на строители върху камен-
ни блокове, тухли и обмазваща мазилка,
понякога придружени от символичен план
на храма като кръста на Майстор Ян в
преславската Златна черква. Тази практи-
ка е устойчива сред строителите и деко-
раторите, за което свидетелства планът на
Рилския манастир. Той е изписан край
имената на майсторите, поправили в на-
чалото на ХIХ век Байракли джамия в
Самоков.

Майстор Илия също е издълбал върху
един камък над посвещението символи-
чен план на кръстокуполната Калоянова
черква, с което е отбелязал своето зидар-
ско дело. Мястото на подписване е избра-
но в проходното външно пространство на
южната аркада, която някога е осъществя-
вала подстъпа към входа на параклиса
“Св. Пантелеймон” от двореца на севасто-
кратор Калоян и през нея са преминавали
литийните шествия.

По традиция авторските помени имат
трансгресивен характер във връзка с иде-
ята за спасението и най-често се вписват
на границата между две пространства в
храма като графита от 619 г. върху мокра-
та обмазваща мазилка на проходното
пространство между южния кораб и олта-
ра на черквата “Св. София” в Несебър;
посвещението “Св. Йоани, спаси ме” върху
мократа мазилка на североизточния пи-
ластър, който разделя протезисното про-
странство от олтара на черквата “Св. Йоан
Предтеча” в Несебър от края на IХ век;
изрисуваната секретна акламация на Кон-
стантинополския патриарх върху петата на
сводовата арка на южното рамо на тран-
септа над входа на Софийската гробищна
черква “Св. София” от началото на VI век;
посвещението на грузинския Зограф Йоан
в зенита на арката между двете части на
криптата в Бачковската костница от сре-
дата на ХII век; посвещението на Зограф
Никола от Паго в южния проход между
наоса и притвора в черквата “Св. Богоро-
дица Перивлепта” от 1295 г.

Във връзка с тържествените процесии
на жертвоприносителите на Свещената
улица е и подписът на атическия майстор
Диох върху северната стена на Делфий-
ския храм от края на VI век преди Христа.

Височината на графита  от основите на

Цар Константин Асен Тих
и царица Ирина

Боянската черква (около 1 м) свидетелст-
ва за коленопреклонната молебна пози-
ция на писача Илия, подобно на зографи-
те в абсидата и на византиеца Димитър в
алегорията на зографа, както и на поп
Добрейшо в неговия автопортрет в еван-
гелието от началото на ХIII век. Подобен е
и графитът на Майстор Никола върху ка-
менен блок-сполиа, която прегражда за-
падното от северното крило на външната

Севастократор Калоян
и съпругата му Десислава

Поглед към вътрешността
на храма

Цар Константин Асен

П-образна галерия на Търновската катед-
рална черква от 1441/1442 г.

Майстор Илия е свързан с българската
архитектурна традиция в Търново. За това
свидетелстват конструктивно-декоративни-
те глазирани в зелено кръгли и Х-образни
фунии, каквито в района на Солун напри-
мер няма, но се срещат в столицата на

Теодор Комнин Арта и на о. Хиос, управ-
ляван от фамилията Ласкарис.

Керамичната украса по тези места
обаче не е така разнообразна и цветово
нюансирана, както в Търново и Несебър,
където има шестолъчни глазирани розе-
ти. Преобладаващият зелен цвят на гла-
зираната керамика върху фасадите на
българските черкви напомня за светската
нагласа на куманската родова аристокра-

ция - неслучайно в Константинопол няма
черкви с подобна украса, а има само един
дворец със зелени Х-образни фунии.

Майстор Илия употребява споли в деко-
рацията, които поставя на знакови места -
например античен фриз под северния ар-
косолий в стенописа “Кръщението на Хри-
стос”, където е подписът на първомайстор
Василие, и релефа в южния аркосолий на
западната фасада на притвора. Един изя-
щен кръст върху тухла от западната фаса-
да на наоса би могъл да бъде също негов
знак, ако не е от по-ранно време.

Светият Убрус - неръкотворният образ
на Христа - фреска от 1259 г.

В заключение строителната и авто-
графската традиция показват, че своеоб-
разната неповторимост на Боянските май-
стори е продукт на Търновската художест-
вена школа от епохата на Калояновата
уния и възстановеното след 1235 г. право-
славие. Време е Боянската черква да по-
лучи достойно място в научната литерату-
ра, посветена на културното взаимодейст-
вие между Изтока и Запада през ХIII век.

Възкресение
Христово

Света
Богородица
с младенеца
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удожникът Пиер-Огюст Реноар,
авторът на шедьоврите “Ложа”,
“Закуска на тревата”, “Габриела”,
“Къпеща се”, “Жана Сама-

КОЯТО ТИ Е РОДИЛА ДЕЦА

Öåëóâàé ñàìî æåíàòà,

Цветан СЕВЕРСКИ

За Огюст Реноар красивите момичета са „танцуващи цветя”, той
усещал обиграните хитрани и предпочитал да общува с обикновени
девойки от народа, които на всичко гледат открито и честно

“Ëþáîâòà å êàòî ðîñàòà -
èìà ÿ çà êðàòêî”

Ïèåð-Îãþñò Ðåíîàð

общува с обикновените момиче-
та от народа, които “на всичко
гледат открито”.

За него любовта е “наколно
жилище за двама, измислено от
единия, което и най-малката сти-
хия може да помете”. Сравнява
любовта с росата. Почита обич-
та към майката и към жената, ко-
ято ти е родила деца. Останали-
те жени за него са само модели.
Е, някои от тях понякога “могат
да бъдат почесвани”. Отнасял се
с жените като с “танцуващи цве-
тя”.

В ранния му творчески пери-
од дълго край него се е задържа-
ла младата Лиза Трио, която
имала  “жизненост, изнесена
като балкон навън” и бликащо
обаяние. Някои от женските му
образи върху платна, рисувани и
по-късно, ще носят нейни черти.
(Станали са част от зрителната
му памет.)

Лиза е запомнена като
спътница на младостта му - вре-
мето, когато още никой не купу-

вал картините му и той едва преживя-
вал. След голямата изложба на импре-
сионистите през пролетта на 1874 г.
обаче, когато Реноар показа своите
“Балерини” и “Ложа”, ценителите го за-
белязват и някои от тях дори му пред-
ричат бляскаво бъдеще.

 После пред палитрата му се засто-
ява по-често друга интересна млада

особа - Сюзан Володон. Тя става негов
модел след 1883 г., когато я рисува в
своята знаменита картина “Танц в Буги-
вал”, после -  в “Танц в града”. Две го-
дини по-късно тя му позира и за “Моми-
че сплита косите си”. (Влюбчивата Во-
лодон позира и на други портретисти:
Тулуз-Лотрек я рисува за своята карти-
на “Махмурлукът”.) Рисуват я и други
художници... И изглежда не само я ри-
суват, защото Сюзан си ражда син, без

баща.
Реноар е спокоен - той по принцип

не прелъстява  моделите си.
Забелязва го и мадам Шарпантие -

покровителката на ярките дарования
сред писатели, композитори и худож-
ници. Тя въвежда името му в своя “Са-
лон на предпочитаните”, самият той
странял от шумотевиците на светския

живот; създава му така необходимата
за твореца популярност сред богатите
и по този начин му осигурява средства
за  работа и удобства за приличен
живот.

С чувство на благодарност той по-
късно рисува  картината “Госпожа Шар-
пантие със семейството си”. Рисува и
нейните деца, но сърцето му продължа-
ва да търси “естествените хора от наро-
да”: по рождение Реноар е плебей -

шестото дете на шивач и работ-
ничка. Негови предпочитани мо-
дели са девойките от бедните
квартали, чийто смях е силен и
заразителен. И по-късно той ще
страни от превзетите интелекту-
алки, с малки изключения.

Един ден на 1877 г. в ателието
му влиза изискана двойка - мъж и
жена около петдесетте. След уч-
тивия поздрав те питат мосю Ре-
ноар дали ще има желание да
нарисува тяхната дъщеря - Жана
Самари, актриса от “Комеди
Франсез”.

Да рисува една от най-краси-
вите и нашумели актриси по оно-
ва време, очарователната Сама-
ри, пред чиито талант се прекла-
ня цял Париж, за него е чест и
той се уговаря с родителите й да
започне още на следващия ден.
За начало ще посещава дома им
на ул. “Фрошо”, недалеч от ате-
лието му. Според други сведения
за младостта му, с Жана Самари
го запознава писателят Алфонс
Доде на сбирка в дома на мадам

Шарпантие. Според трети той харесвал
сценичните й превъплъщения и често
отивал в театъра да я гледа. Веднъж й
подарил цветя с визитка, а тя възклик-
нала: “Реноар! Художникът на красиви-
те жени?”

Което и да е вярно, в случая не то
има значение, а това, че Реноар се
сближава с тази необикновена не само
по външност млада дама. Общуването с
нея в онези техни сеанси, когато лице-
то й излъчва “необикновена светлина”
и той изпитва истинска наслада да я
пренася върху платното, наподобява
празник и за двамата. Реноар говори
малко и само онова, което изразява
много. И тя го гледа с възхищение.
Възможно ли е - пита се актрисата -
толкова млад мъж да е така мъдър? И
какво изискано държание!... Нито един
намек за интимност, нито един похот-
лив жест. (Нещо нетипично за артис-
тичните среди. Дали не е сбъркан?)

Първият й портрет (мал-
кият), рисуван в дома й, е
харесан много и от нея, и
от родителите й, та
поръчва втори, по-голям. “В
цял ръст”, би желала Жана.
Реноар го рисува в атели-
ето, където красивата
жена очаква по някое вре-
ме да й се случи обичай-
ното за двама млади, кои-
то се харесват. А че се ха-
ресват, личи от очите им.
За онова, което се е слу-
чило, няма оставени по-
дробности, има думи с мя-
сто в биографиите и на
двамата.

Жана: “Реноар не е
създаден за брак. Той об-
щува с жените само чрез
своите четки!” Изглежда не
е било съвсем така, ако
съдим по големия й порт-
рет, където нейният образ
е изграден с необикнове-
на любов. И съдържа обо-
жанието на автора към
първообраза. (Обожание
на живописец, но и на нор-
мален мъж.)

Все още Пиер-Огюст е
в градините на младостта,
където плодовете са в изо-
билие.

Замогналият се Пиер-
Огюст вече бил на четири-
десет години, когато в ате-

лието му влиза деветнайсетгодишната
шивачка от улица “Сен Жорж”  Алина
Шариго. Тя нищо не разбира от изкуст-
во, но притежава изключителен такт и
видимо уважение към твореца. Не се
натрапва, незабелязано се измъква, ко-
гато при художника “пристигат свети-
ла”, явява се при него, когато му трябва
- още преди да я е повикал... (Реноар
забелязва, че Алина присъства и кога-
то отсъства.) Поизплашва се, разбира
се (нали го смятат за стар ерген, човек
с определено  мнение за любовта и за
жените), но скоро на мястото на упла-
хата се появява чувството, което поко-
рява и най-неотстъпчивите, и той я по-
виква за съпруга с надеждата, че
“съпругата няма да пречи на художни-
ка”.

Стой, поспри се! Постъпката му не е
прибързана: Алина Шариго влиза в ате-
лието, а сетне и в живота му едва кога-
то той вече я познава добре. Среща я

далеч по-рано, в края на 1874 г. в мле-
карницата на ул. “Сен Жорж”, до дома
му. В “неговото време за закуска” всяка
сутрин там се хранят две симпатични
провинциалистки, майка и дъщеричка -
една закръгленичка с розови бузи като
на добре гледано бебе. “Апетитна”, как-
то ще я определи той.

Веднъж тримата влизат в разговор -
на една маса са - и той научава, че
двете провинциалистки работят като
шивачки в модно ателие в подножието
на Монмартър, което обслужва всякак-
ви клиенти - от богатите търговци до
бедните проститутки. Живеят сами -
бащата на Алина е забягнал някъде в
Америка да си търси щастието.

Реноар кани малката да я рисува в
ателието си (според спомените на
Жорж Ривиер, художествен критик и
приятел на Реноар) и тя отива. Съблича
я и отстранява палитрата, оставя и чет-
ките: “Защо да се измъчвам! Онова,
което искам да нарисувам на платното,
го има реално”. Наслаждава му се
дълго. Девойката изтърпява прищявка-
та му. После той започва да я рисува. И
я рисува бавно и продължително, с
наслада, цели часове.

Има ги и нейните първи впечатле-
ния: “Нищо не разбирах от изкуство, но
обичах да го гледам как рисува”.

Не й посяга веднага. Понякога кани
и майка й в ателието. Тя седи пет мину-
ти и под предлог, че трябва да купи
“нещо за вечеря”, го напуска. Веднъж
Реноар забравя, че е художник и за-
почва да рисува с пръсти по голото й
тяло мерака си. А след като я изпраща,
се размисля над случилото се.

“Това невинно чедо е съкровище! -
очертава той в мисълта си душевния й
портрет. - А съкровищата не бива да се
изпускат.”

Трудно му е да се примири с голяма-
та разлика във възрастта им обаче. Той
е приблизително на 35, а тя още не е
навършила 16. Решава да я почака да
порасне. И заминава в чужбина - да
посъбере впечатления за бъдещото си
творчество - първо в Алжир, после в
Италия.

Когато през 1882 г. се връща, тя го
чака на гарата, а не си спомня да й е
писал за деня и часа на своето присти-
гане. Отвежда я при себе си. Алина вече
е порасла. Станала е още по-апетитна.
Подходяща е за модел в замислените
сюжети.

Моделът Алина не бърза да отива в
квартирата си, често остава при него,

защото чувства, че му е нужна. И за-
бременява. Ражда му син - Пиер. Рено-
ар се радва на рожбата повече от все-
ки друг татко, но още не смее да се
ожени за майка й. Продължава да смя-
та, че “тия проклетници - жените, е по-
добре човек само да ги рисува”. Но
Алина надминава себе си в стремежа
да му угоди и след няколко години ко-
лебание той скланя. На 14 април 1890
г. те сключват брак в Париж. И старият
ерген Пиер-Огюст Реноар вмъква врат
в хомота. И не го усеща, защото Алина
му създава отлична атмосфера за твор-
чество и уют в семейството - така той
години напред ще изгражда своите
шедьоври без мисли за бита и “нещата
от живота”. (Алина му ражда и още два-
ма сина - все хубави и талантливи, еди-
ният от тях е големият кинорежисьор
Жан Реноар.)

Според биографите на Огюст Алина
Шариго му дава “щастие, от което се
събуждаш гений”. И той й се отблагода-
рява с творчеството си, което е повече
от успешно, картините му се продават и
семейство Реноар живее нашироко.

Алина е пълна с идеи и стремеж да
ги осъществява. За неговите ревматич-
ни болки по-късно тя ще строи удобна
къща в родното си село Есуа, в Бургун-
дия - да му е топло, да не страда и да
може да рисува.

Но и небето на щастливите все няко-
га се покрива с облаци. В своя рай - в
Есуа, Реноар гони шейсетте с усещане-
то, че все още е млад, купува  си вело-
сипед (мода в онези години), учи се да
кара, но пада и си счупва дясната ръка.
Болките са нетърпими и е откаран в
болница. Гипсират ръката му и се нала-
га два месеца да не пипва четка. Рено-
ар не може да издържи и седмица. На
помощ винаги е неговата Алина - тя му
посвещава много дни да го учи да си
служи с лявата ръка с онази лекота,
която трудно се постига от десничари-
те. И двамата успяват. (Техният случай
е описан и в медицинските книги.)

Не всичко тъмно по небето им е пре-
минало обаче, счупеното предизвиква
появата на ревматични болки, а по-
късно и на парализа на крайниците.
Освен това една простуда на главата
силно намалява зрението му - атрофи-
ра нервът на лявото му око.

Междувременно той продължава да
рисува, да възпитава късните си сино-
ве, да издържа семейството си. Не след
дълго обаче губи възможността да се
придвижва с краката си и го настаняват

в инвалидната количка. Намалява
съвсем и способността на ръцете му да
държат четката. Лицето му се съсухря и
парализа го обездвижва, та заприлич-
ва на маска от античен театър. Алина
няма да се предаде обаче - ще опитва
всички новости в медицината върху
него, за да може нейният Реноар да
рисува, т.е. да живее. Но това й струва
твърде много - след тревогите със здра-
вето на сина им Жан, на когото след
заболяване лекарите настоявали да
ампутират крак, тя получава инфаркт и
умира в един летен ден на 1915 г.

Зад инвалидната количка застава
дойката на Жан - Габриела, братовчед-
ка на Алина и дългогодишен модел на
Реноар. Реноар живее още четири го-
дини и след смъртта му в края на 1919-
а е погребан до своята незаменима
Алина в гробището на Есуа...

Реноар. Автопортрет

Алина Шариго кърми поредния си син

Художникът в късния творчески период Репродукция на “Танци в града”

ЧадъритеКъпещи се В ложатаПортрет на актрисата Жана Самари, 1877 г. Потрет на Самари, 1878 г.

Х
ри”,”Люлката” и още колко други, е бил
подозрителен към жените, въпреки че в
своето творчество рисувал главно пред-
ставителки на нежния пол. И как само
ги рисувал!

Теодор Дюре в своята монография
за Реноар казва: “Съмнявам се, че ня-
кой някога е изобразявал жената по-
съблазнителна от Реноар. Жените, кои-
то рисува, са чародейки.”

И още: “Ако една от тях влезе в дома
ви, тя ще е последната, от която ще
откъснете поглед на излизане, и първа-
та, която ще потърсите при завръщане-
то си. Тя ще заеме място в живота ви.”

На Емил Зола Пиер-Огюст е писал
за жените така: “Тия проклетници е по-
добре човек само да ги рисува. И поня-
кога да ги почесва като котки по врата.”

Според биографите му той е усещал
“обиграните хитрани” още при запо-
знанството си с тях, предпочитал е да
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те пешеходци. С тази но-
вина медиите провокира-
ха общественото поведе-
ние на пътя през измина-
лия месец. Пред ДУМА от
КАТ съобщиха, че за те-
риторията на столицата
глобените за неправилно
пресичане пешеходци от
началото на годината са
1217 души. На петима от
тях е образуван акт. А
пътнотранспортните про-
изшествия по вина на
пешеходец в рамките на
София за тази година са
4. Проблемът се оказва
не толкова до броя на
глобените, а броя на
тези, които са платили
глобите си. От КАТ доба-
виха, че до момента от
тези 1217 нарушители
едва 227 са платили за
своето нарушение. В
Деня на Европа екип на
ДУМА реши да види как

 Как реагира на избира-
нето ти за “Мис България
2012 г.”?

- Бях yчудена и изненада-
на, тъкмо свикнах с второто
място и изведнъж настъпи
промяна.

 Изненадана ли си от ре-
шението на журито и с как-

Пешеходци:

като рояк. Наблизо няма-
ше дежурен екип, който
да контролира тези дей-
ствия, може би и това е
причината за волността,
която си позволиха нару-
шителите. Ако с нас има-
ше и екип на КАТ, то за
30 секунди държавата
щеше да прибере от на-
рушителите общо 150
лева глоби. А ако новият
закон вече бе одобрен,
сумата щеше да възлиза
на 750 лева глоби.

ДУМА направи и про-
верка на кръстовището на
“Орлов мост”, за да видим
дали светофарът до На-
ционалния стадион е изо-
лиран случай. Оказа се,
че там положението не е
по-различно. Всеки си
минава, когато поиска.
Чуват се псувни от шофь-
ори, звън на клаксони, но
пешеходците не се стряс-
кат. Просто притичват по-
бързо до другия край.
Нарушителите не се от-
личаваха с някакъв харак-
терен белег. Нямаше раз-
граничение във възраст-

Проверка на ДУМА показа, че никой
не дебне за такива нарушения

стоят нещата в някои от
най-натоварените кръсто-
вища в столицата и дали
гражданите се държат по
европейски, спазвайки
правилата на пътя. Час
преди да започнат сери-
озните задръствания, към
17 ч. се озовахме на
кръстовището между бул.
“Драган Цанков” и бул.
“Евлоги Георгиев”.

Движението е нормал-
но. На светофара между
Националния стадион
“Васил Левски” и Столич-
ната гимназия по строи-
телство, архитектура и
геодезия редовно чакат
по 20-30 човека. Нормал-
но е човек да се изнерви
от чакането и то под та-
кова жарко слънце, ко-
ментираха граждани. На-
блюдавайки само един от
7-те светофара (за пеше-
ходци) на кръстовището
забелязах, че за около 30
секунди на червено пре-
минаха 15 пешеходци,
след тази бройка просто
се отказах да броя, защо-
то нарушителите тичаха

та, социалния статус или
пола. Те просто бързат.
Сред тях имаше ученици,
мъже, жени, дори един
господин, който прилича-
ше на дипломат, преми-
на, говорейки по телефо-
на си. Най-лошо впечат-
ление направи една
възрастна жена, която
притича на червено хва-
нала под ръка малкото си
внуче, застрашавайки не
само собствения си жи-
вот, но и този на невръ-
стното дете. На “Орлов
мост” също нямаше екип
на КАТ, който да следи за
действията на пешеходци-
те. Обиколихме още ня-
колко натоварени места в
столицата. Кръстовището
на бул. “Арсеналски” до
хотел “Хемус” имаше ре-
гулировчик, който контро-
лираше трафика, там на-
рушения от пешеходци
нямаше. Това обаче се
промени веднага щом
пуснаха светофара и ре-
гулировчикът си тръгна.
Проверихме какво е по-
ложението и на кръстови-
щето между бул. “Г.М.
Димитров” и ул. “Никола
Габровски”, разлика ня-
маше.

В момента глобата за
неправилно пресичащи
пешеходци е 10 лева.
Депутатът от ГЕРБ Стани-
слав Иванов смята, че
както за шофьорите, така
и за пешеходците, глоба-
та трябва да бъде адек-
ватна на нарушението.
Предложението е тя да се
качи на 50 лева. Така
пешеходците сериозно
ще се замислят дали да
спестят някоя друга мину-

Д епутати от ГЕРБ
гласят глоба от
50 лв. за непра-
вилно пресичащи-

та, като преминат на чер-
вено, смятат депутатите
от ГЕРБ.

Направихме анкета
за приетото на първо че-
тене нововъведение в
Закона за движението
по пътищата. Граждани-
те коментираха най-вече
не проблема за сумата,
която ще се изисква като
глоба, а за липсата на
контрол по кръстови-
щата.

во смяташ, че ги впечатли?
- Не съм изненадана от

тяхното решение, по-скоро
бях горда, че съм спечелила
симпатиите им. Бях себе си
докрай, защото смятам, че
така е правилно. Не си пес-
тих усмивки на сцената и
може би това е нещото, с
което съм ги впечатлила.

 Как би коментирала
скандала, който се разрази
около конкурса? Не искам да
вкарам нищо жълто и драма-

тично, но е факт, че имаше
малък скандал около обявя-
ването на победителката.

-  Малък скандал е меко
казано. Скандалът стана доста
голям. Вече многократно го ко-
ментирах. Мнението ми не се
промени, все още смятам, че
се получи много неприятна
ситуация както за нас с Ина,
така и за организаторите от
No Frame Media. Но важното е,
че истината излезе наяве.

 След официалното ти
награждаване чувала ли си
се с момичето, което първо-
начално бе обявено за побе-
дителка? Ако сте се виде-
ли, какво си казахте?

- Чувахме се по телефона,
виждахме се на кафе, гово-
рехме си съвсем нормални
неща между приятели.

 Сприятели ли се с ня-
кое от момичетата по вре-
ме на цялата подготовка?
Предполагам, че поддържаш
някакви контакти с една
част от момичетата.

-  Най-много се сприяте-
лих с Виктория Фазлийска.
Вики е страхотен човек, но и
с другите момичета продъл-
жаваме да поддържаме връз-
ка. Дори с голяма част от тях
си пишем и се чуваме.

 Одобряваш ли начина
на провеждане на конкурса
“Мис България 2012 г.”? Вече
за втора поредна година
конкурсът се провежда под
формата на реалити.

-  Определено реалити
форматът е най-добрият ва-
риант за провеждане на кон-
курса “Мис България”, за да

могат хората да се запознаят
добре с участничките и ясно
да си изберат фаворитки.

 С какво се промени жи-
вотът ти след спечелване-
то на титлата?

-  Много ангажименти, тв
предавания, интервюта. Вре-
мето не ми стига напоследък,
но с малко повече усилия ще
се справя.

 С какви ангажименти
и каузи ще се нагърбиш, след
като спечели титлата?

- Засега няма да издавам,
защото това ще стане ясно
съвсем скоро на официална
пресконференция.

 Ако не е тайна, какви
други награди спечели освен
титлата?

-  Приятели - какво по-ху-
баво от нови приятели, неза-
бравими емоции, спомени за
цял живот.

 Занимавала ли си се и
преди с мода или манекен-
стване? Печелила ли си и
други конкурси?

- Печелила съм конкурси
за красота в училищата, в
които съм учила през годи-
ните. Най-голямата награда
за мен в това отношение
беше миналата година, кога-
то станах “Мис УНСС”.

 Как възприемат твоя-
та победа близки и прияте-
ли? Насърчават ли те?

- Близките ми хора винаги
са ме подкрепяли и насърча-
вали в тези мои начинания и
това ме прави много щастли-
ва и силна. Те неотлъчно
бяха с мен и по време на
“Пътят към короната 2”. Сега

са много горди с мен.
 Имаш ли си приятел?

- Да, имам до себе си стра-
хотен човек, на когото много
държа.

 Смяташ ли да про-
дължиш да се занимаваш с
подобен тип конкурси, или
смяташ, че модата е до вре-
ме? Или пък след време ще
работиш нещо съвършено
друго?

- Приемам този конкурс
като един връх за мен. Смя-
там, че ангажииментите ми
след него ще са страшно
много, и в близко бъдеще не
мога и да си помисля за друг
конкурс освен “МИС СВЯТ”,
естествено. А за бъдещето
има време, но определено
работата ми впоследствие ще
е свързана с образованието
ми, а не с мода.

 Как се виждаш след 10
години?

- Влюбена, щастлива, се-
мейна и успяла.

 Интересуваш ли се от
някакви социални или други
проблеми? Занимаваш ли се
с такива неща? Например
предшественичката ти
Ваня Пенева е била член на
Студентското правител-
ство на Софийския универ-
ситет. Ти би ли се, или се
занимаваш с подобни неща?
А занимавала ли си се като
по-малка?

- Посещавала съм домове
за деца, помагали сме от
училище, но не съм се зани-
мавала много сериозно. Сега
съм щастлива, че ми се пре-
доставя този шанс.

ГАБРИЕЛА ВАСИЛЕВА е на 20 години, от Бяла
Слатина, но в момента живее в София. Има приятел
и за втора поредна година учи в УНСС икономика и
бизнес. Висока е 1 м и 80 см. През свободното си
време ходи на фитнес, спортно катерене, танци и
обожава моторите. Победителка е в миналогодиш-
ния конкурс “Мис УНСС”. Би дала всичко за майка си.
Страшно много обича животните.

Интервю на Георги АРГИРОВ

„Мис България 2012” Габриела Василева:

Бях себе си докрай,
защото така е правилно
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Съдържанието на материалите в „Здраве” дава обща информация за здравето и болестните състояния на достъпен немедицински език. Тя не
може да замени консултацията с лекар за поставяне на диагноза и за лечение. Екипът на вестника не носи отговорност за самостоятелно
поставяне на диагноза и самолечение, основани на публикациите. Страница на Аида ПАНИКЯН

Народна медицина

знаят какви признаци да търсят,
за да се обърнат своевременно
към лекар ендокринолог.

“Маскират се подло. Не от-
криха от какво съм болна цели
4 години. Непрекъснато се вла-
чех по лекари”, казва актриса-
та Ернестина Шинова, която е
страдала от базедова болест
(автоимунно заболяване на щи-
товидната жлеза, която възник-
ва вследствие на ненормално
усилената й дейност). “Удря по
нервите... Събуждам се с 90

Лайката (Matricaria Chamomilla) е разпростра-
нена в почти цяла Европа, Сибир, част от Азия,
Иран, Кавказ, Далечния изток, част от Северна Аме-
рика, пренесена е и в Австралия. Култивира се в
Германия, Русия и Унгария. У нас се среща по по-
ляните и пасищата, около населените места, по дво-
ровете из цялата страна.

Според Хипократ
лайката била свещена
за древните египтяни,
които я “почитали като
символ на слънцето, за-
щото лекува треска”. До
седемнадесети век лай-
ката заема почетно мяс-
то в манастирските и до-
машните градини като
лечебна и разкрасява-
ща билка - била отнесе-
на в Новия свят от първи-
те английски заселници. В края на деветнадесети
век растението се отглежда масово за медицински
цели в Мичъм, Съри, наред с прочутата лавандула.

Билката притежава противовъзпалително, анти-
септично, кръпоспиращо, болкоуспокоително, пото-
гонно и жлъчегонно действие. Използва се за гар-
гара при лош дъх на устата, за налагане на лапи
при циреи и рани, за промивки при бяло течение,
за бани при хемороиди, кожни изриви, потене на
краката, при безсъние и скрофули.

Установено е, че растението влияе върху уско-
ряването на дишането, на ритъма на сърцето и раз-
ширяването на мозъчните съдове. Дезинфекцион-
ното и противовъзпалителното действие на етерич-
ното масло се дължат главно на съдържащия се в
маслото хамазулен, а съдържащите се гликозиди в
билката увеличават секрецията на стомашно-чрев-
ната система, като усилват отделянето на жлъчката
и възбуждат апетита.

Êîãàòî ùèòîâèäíàòà
æëåçà ãîâîðè,
ñúðöåòî ñëóøà

Болестите от неправилната й
функция подло се маскират

БЕЗПЛАТНИ
ПРЕГЛЕДИ

По повод Международна-
та тироидна седмица (21-27
май) и Международния ден
на заболяванията на щито-
видната жлеза - 25 май, На-
ционалната пациентска орга-
низация стартира кампания.

До 16 юни в София, Първо-
май, Троян, Сандански, Плов-
див, Варна, Шумен, Хасково,
Димитровград, Бургас и Сли-
вен ще се проведат безплат-
ни скринингови изследвания
на щитовидната жлеза и
сърдечната честота. Прегле-
дите ще стават след

предварително записване
на тел. 0700 10 515

(на цената на един градски
разговор от цялата страна). До
31 май всеки делничен ден
между 12 и 17 ч. (без сряда)
всеки може да се запише за
безплатен преглед, да полу-
чи информация за здравните
заведения и датите, на които
ще се извършват прегледите.

пулс, а през деня стига до 200...
С такъв пулс човек не може да
има други усещания, освен че
всеки момент ще се пръсне
сърцето му... Дъщеря ни беше
малка, слагах по джобчетата на
якенцата и панталонките й бе-
лежки с телефонните номера и
адресите на Андрей и на майка
ми, за да може, ако умра, дока-
то съм с нея навън, някой да я
прибере”, спомня си актрисата.
Причината за всичките й здра-
вословни проблеми открили
случайно, когато отишла на
платено ехографско изследва-
не. Сестрите дори се мръщели,

когато разбрали, че не я пра-
ща лекар, а сама е решила да
прегледа щитовидната си жле-
за. След изследването станало
ясно колко е сериозно положе-
нието.

Нарушенията в нормалната
функция на щитовидната жлеза
могат да бъдат ефективно ле-
кувани, но от съществено зна-
чение са ранното диагностици-
ране и редовната профилакти-
ка, категорични са медиците.

Щитовидната жлеза (на ла-
тински: glandula thyroidea) е най-
голямата ендокринна (с вътреш-
на секреция) жлеза с тегло 20-
25 г при възрастните. Намира се
в предната част на шията. Ос-
новната й функция е производст-
вото на тироксин, трийодтиронин
и калцитонин, които влияят върху
метаболизма, растежа и разви-
тието. Хормоните на щитовидна-
та жлеза съдържат йод. Ако във
водата или храната няма до-
статъчно йод, щитовидната жле-
за нараства и причинява енде-
мична гуша. Недостатъчната се-
креция на тироксин в детска
възраст води до изоставане в ум-
ственото и физическото разви-
тие - кретенизъм. Приемането на
таблетки с йод по лекарско
предписание и на йодирана сол
води до намаляване риска от
това заболяване. У нас про-
блемът с йодния дефицит е ре-
шен, категорични са лекарите.

 Хипофункцията на щито-
видната жлеза у възрастни води
до болестта микседем (забавя-
не на сърдечната и мисловната
дейност, както и на двигател-
ните реакции).

 Хиперфункцията на жле-

зата при израснал организъм
води до развиване на базедова
болест.

Физиологичните ефекти на
хормоните на щитовидната
жлеза Т3 (трийодотиронин) и Т4
(тетрайодотиронин), включи-
телно и рТ3 (реверсивен трий-
одотиронин) са да регулират
растежа и развитието, да усил-
ват базалния метаболизъм и
влияят върху кислородната кон-
сумация и телесната темпера-
тура, да действат върху нерв-
ната система.

Сърцето е една от основни-
те прицелни цели на тирeоид-
ните хормони. То реагира не-
забавно на всяко нарушение на
функциите на щитовидната
жлеза. Когато щитовидната
жлеза говори, сърцето слуша,
казва д-р Наталия Темелкова от
Александровска болница.
Свръхактивността на щитовид-
ната жлеза води до поява на
гръдна болка и сърцебиене,
повишава пулса. Намалената
активност на щитовидната жле-
за забавя метаболизма. Това
кара сърцето на човек да бие
прекалено бавно или неравно-
мерно, или да “прескача” пора-
ди пропуснати или допълнител-
ни удари. В резултат на това
човек може да получи намаля-

При хипотиреоидизъм

симптомите може да са: лесна уморяемост, слабост и болки в
мускулите; леко и умерено наддаване на тегло; зиморничавост,
суха кожа, чупливи нокти; депресия; запек; забавяне на пулса;
нарушение на паметта; отоци; менструални нарушения, затруд-
нения при забременяване.

При хипертиреоидизъм

признаците на болестта може да са: загуба на тегло при
запазен апетит и добро хранене; нервност и раздразнителност,
повишено изпотяване, безсъние; ускорена сърдечна дейност,
треперене на ръцете; очите може да изглеждат изпъкнали и
бляскави; чести изхождания; обилно потене и подуване в пред-
ната част на шията.

Възли

Нарастването им може да се изрази в болка, затруднено
преглъщане или дискомфорт при гълтане, затруднено дишане,
дрезгав глас. Възлите са образувания в щитовидната жлеза. В
началните етапи на развитието си не предизвикват видими
симптоми и остават недиагностицирани. А и често, независимо
от наличието им, жлезата функционира нормално. Изследване-
то на хормоните не е достатъчно за откриването им - необхо-
димо е ултразвуково изследване.

Д-р Наталия Темелкова прави
ехографско изследване на

Ернестина Шинова

Скрининг за носителство на вируса на хепатит С за-
почва в няколко региона в България, съобщават от Българ-
ското дружество по гастроентерология. До месец се очак-
ва да бъдат организирани срещи със специалисти по
гастроенетерология от доболничната помощ и общопрак-
тикуващи лекари, на които ще бъдат представени целите
и организацията на скрининговата програма. Тя ще об-
хване прегледи на пациенти от регионите на Благоев-
град, Пловдив, Пазарджик, Стара Загора, Бургас и Вар-
на, обяснява доц. Йордан Гетов от Клиниката по гастро-
ентерология на УМБАЛ “Царица Йоанна-ИСУЛ”.

За консултации при гастроенетеролози ще бъдат
насочвани хора с повишени чернодробни ензими, като
всеки от тях ще попълва анонимен въпросник относно
рисковите фактори за инфекция с вируса на хепатит С.
Тези пациенти ще бъдат прегледани безплатно като
гастроенетерологът ще проведе тест за носителство на
антитела на вируса. Ако той се окаже положителен, па-
циентът ще бъде насочван към съответната болница за
потвърждение на диагнозата и последващо лечение.

От Българското дружество по гастроентерология са

Аида ОВАНЕС

Н
е всяко заболяване
на щитовидната жле-
за има видими симп-
томи и от съществено
значение е хората да

ване на притока на кислород и
хранителни вещества до орга-
ните и тъканите.

Изследването време на кърве-
не измерва реакцията на организ-
ма при кръвотечение от наранено
място. Използва се в диагностика-
та на нарушенията на кръвосъсир-
ването, при състояния с необясни-
мо продължително кървене от ра-
нена повърхност, в диагностиката
на заболявания, свързани с нару-
шено кръвосъсирване, при контро-
ла и дозирането на антикоагулан-

Ранна диагностика на хепатит С спестява
на държавата над 1.1 млрд. лева

ВРЕМЕ НА КЪРВЕНЕ И
ВРЕМЕ НА СЪСИРВАНЕ

Лаборатория

Снимкa АВТОРКАТА

ти. Оптималното време на съсирва-
не е 2-9 мин.

За целта на изследването се пра-
ви стандартен разрез в долната част
на предмишницата върху неокосме-
на повърхност. Разрезът е с точно
определена ширина и дължина.

Изследването време на съсир-
ване измерва реакцията на орга-
низма при кръвотечение от наране-
но място. То се използва в диагно-

стиката на нарушенията на кръвосъ-
сирването, при състояния с необяс-
нимо продължително кървене от
рана, в диагностиката на заболява-
ния, свързани с нарушено кръвосъ-
сирване, при контрола и дозиране-
то на антикоагуланти. Оптималното
време на съсирване е 5-10 мин.

За провеждане и на двете из-
следвания не е необходима някак-
ва специална подготовка.

убедени, че скриниговата програма ще доведе до повече
диагностицирани случи на заразени хора в ранна фаза.
Според специалистите от дружеството ранната диагнос-
тика ще спести на държавата около 1,1 млрд. евро.

Проф. Людмила Матева от Клиниката по гастроен-
терология в УМБАЛ “Св. Иван Рилски” в София заяви,
че според прогнозите на работна група към Европей-
ския съюз за периода 2008-2015 г. в България ще бъдат
похарчени около 564 млн. евро за лечение на пациен-
тите с хроничен хепатит С и 1,6 млрд. евро за лечени-
ето на чернодробните заболявания, появили се заради
нелекуване на хепатита в ранната му фаза. През 2008
г. например годишно противовирусното лечение на
един болен у нас е струвало 12 306 евро. Годишните
разходи за пациентите с хепатит С са били 79.5 млн.
евро, а лечението на напредналото заболяване и ус-
ложненията му - 320 млн. лв.

Изследвания сочат, че в България заразените с ви-
руса са около 1,4% от населението. Този процент ще се
запази през следващите години, като новозаболелите
ще са между 200 и 300 на година, прогнозират учените.
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Шест часът сутринта. Телефонът звъни
на пожар. Сънен мъж едва се дотътря до
апарата и вдига слушалката:

- Да...
- Ало, дружеството за защита на жи-

вотните ли е?
Мъжът преглъща и отговаря с мазен

глас:
- Да, дружеството за защита на живот-

ните... Кажи, животно, кой те обиди толко-
ва рано сутринта?

☺
Мъж се приближава към вратата на

съседа и започва да чука. Никой не му
отваря. Той продължава да чука, още по-
силно. Към вратата се приближава куче и
казва:

- Човече, няма нужда да чукаш, вкъщи
няма никой.

Мъжът припада от изумление. Свестя-
ва се след известно време, гледа кучето
седи до него и го наблюдава.

- Ти какво, куче, не можеш ли да лаеш?
Кучето отговаря:
- Мога, бе, ама не исках да те плаша...

☺
Агент недвижими имоти показва на

потенциален купувач вила, разказва за
предимствата:

- За да стане рай, на тази вила й лип-
сват само добри хора и вода.

- Същото не стига и на ада! - отбелязва
купувачът.

☺
Двама приятели си говорят:
- Какви времена доживяхме! Голяма

криза... Пъхам си картата в банкомата,
искам да си изтегля заплатата...

- И той какво?
- А той ми иска назаем сто лева до

първо число. И не дава картата обратно!
☺

Казус:
Ако изнасилиш проститутка, за изна-

силване ли ще се брои или за обир?
☺

В чудния свят на трудовоправните от-
ношения:

Бизнес сграда. Отваря се вратата на
луксозен офис. Появява се огромен двуме-
тров охранител, държащ за врата костю-
миран служител. С мощен шут го изстрел-
ва на тротоара. След него лети и трудова-
та му книжка. Служителят я отваря и чете:

“Напуснал по взаимно съгласие”...
☺

- Вчера ме изгониха заради голямо
пиянство.

- Че кой няма да го изгонят за пиянст-
во?

- Но не и от изтрезвителя.
☺

Признание:
Снощи бая се понапих в кръчмата, та

се прибрах с автобуса до вкъщи. Може би
не изглежда нещо особено, но досега
никога не бях карал автобус.

☺
- Защо не ядеш? Нали каза, че си

гладен като вълк!
- Ти къде си видяла вълк да яде грах?

Имало едно време една билкарка. Тя
продавала билки. Един ден една жена я
попитала:

- Тези билки помагалили са ти някога?
- Да!
- А как са ти помагали?
- Купих кола на сина си...

☺
КАТ предупреждава:
Деца на задната седалка в автомоби-

ла са източници на инциденти. Инциден-
ти на задната седалка на автомобила са
източници на деца.

- Извинете, седнали сте моето място.
- Вашето място? И как може да дока-

жете?
- Мога. Оставих си на него сладоледа.

☺
Обява от сайт за запознанства:
“ Търся единствената - нежна, любя-

ща, способна да сподели мъка и лише-
ния. Мъката и лишенията са гарантира-
ни.”

☺
- Каква е приликата между жената и

урагана?
- И двете идват с духане и после

отнасят къщата.
☺

Откритие:
- Между моето момиче и интернет има

много общо.
- Аха, много потребители...

☺
Жена казва на мъжа си:
- Най-после научих котката да си

свършва работата в тоалетната върху ве-
стник!

- Ще е добре да я научиш да изчаква,
докато си дочета вестника...

☺
- Моят дядо е бил много смел човек.

Разправят, че веднъж влязъл в клетка с
три лъва.

- Сигурно е направил страшно впе-
чатление, като е излязъл.

- А кой е казал, че излязъл?
☺

- Докторе, алкохолизмът болест ли е?
- Да, а какво искате?
- Сто грама и болничен.

☺
Баща към 16-годишната си дъщеря:
- Дъще, ако се държиш като добро

момиче, ще ти подаря сребърна гривна.
- Тате, за това, че се държа като лошо

момиче, вече получих златна.
☺

Дъщеря на полицай казва на баща си:

- Тате, бременна съм, а това е списъка
на заподозрените.

☺
Искате да отслабнете? Нямате пробле-

ми! Ето ви една весдесъща диета: Ядете
всичко, каквото си искате, колкото си ис-
кате, по всяко време на денонощието, но
при едно условие - за един лев на ден!

☺
- Подсъдими, вие сте осъден на три

хиляди евро глоба или на десет дни за-
твор. Ще платите или ще лежите?

- Предпочитам да отлежа.
Още първия ден осъденият получил

закуска парченце хляб и чаша слабо кафе.
- Искам да говоря с директора на за-

твора - ядосал се той. - Да не би да искате
да ме убедите, че това е закуска за триста
евро дневно!

☺
В чудния свят на фейсбук
Гледам, че шефът ми си е сложил ста-

тус във фейсбук “Болен съм”, дотук 28
човека са кликнали “Харесва ми”...

☺
Знаете ли, че:
Нищо не предизвикава толкова силна

паника, както вик “Само без паника!”
☺

- Ало, психиатрията ли е? Всичките ви
пациенти ли са там?

- Какъв е проблемът?
- Жена ми е избягала с некъв шантав!

☺
Знаете ли, че:
Когато хубаво хапнеш, можеш за мал-

ко да забравиш за глада.
Когато хубаво поработиш, можеш за

малко да забравиш за работата.
Когато хубаво правиш секс, можеш за

малко да забравиш за жените.
А когато хубаво пийнеш, можеш за

доста време да забравиш за глада, рабо-
тата и жените.

☺
Група абсолютно голи хора играят на

карти на нудисткия плаж.
- Хайде да играем на обличане! - пред-

лага единият играч.
Друг се озърта наоколо и казва:
- Май не е прилично? Пълно е с хора!

☺
В чудния свят на акционерите:
Знаете ли, че при женитбата мъжът

получава контролния пакет от АД “Жена”,
останалите четиридесет и девет процента
принадлежат на други акционери.

☺
Срещат се приятели, които не са се

виждали от години.
- Чух че си се оженил. Как е съпруже-

ският живот?
- Като театър! Сцена след сцена!

☺
Карат се две съседки.
- Ти си крава!!!
- А ти даже на крава не приличаш...
- Аз ли не приличам?!?!?

☺
- Как успя да я вкараш в леглото?!
- Гледахме звездите, четох й стихове и

ето... предаде се... Е, разбира се, отиде и
половин бутилка водка...

☺
- С удоволствие ще изпълня поръчката

ви! - казва сервитьорът.
- Може и без удоволствие - казва кли-

ентът. - Но да е бързичко.
☺

В чудния свят на автомобилистите:
Знаете ли, че само в България можеш

да караш в насрещното, а пък да те уда-
рят отзад.

☺
Моят шеф нещо съвсем е откачил. Седя

си аз, на никого не преча, тихичко и спо-
койно, а той влиза - няма здрасти, няма
нищо и веднага:

- Махни си краката от бюрото ми!
☺

Мъжът:
- Говориш като идиотка!
Жената:
- Говоря така, за да може да ме разбе-

реш!
☺

Директорът на берлинско училище е
на проверка в един от класовете. Взима
дневника и чете:

- Мустафа Ел Екхзери.
- Тук!
- Ахмед Ел Кабул.
- Тук!
- Кадир Сел Охлми!

- Тук!
- Мохамед Ендахрха.
- Тук!
- Ми Ха Ел Май Ер! - повтаря дирек-

торът и все още никой не се обажда.
- Ми Ха Ел Май Ер!!!!
- Май съм аз, но се казвам Михаел

Майер!
☺

Ама какво толкова се оплаквате?
Бракът въобще не ограничава свободата
на мъжа, просто има по-големи изисква-
ния към неговата ловкост и изобретател-
ност.

☺
- Дъще, братче искаш ли?
- Искам!
- Тогава заспивай!

☺
Двама монаси минават покрай публи-

чен дом. Единият:
- Не ми дава покой една мисъл. Ами

ако няма задгробен живот.
☺

Новодошъл в хотел:
- Какво е това на ценовата ви листа?
- Бълха господине.
- Аз лично нямам нищо против, че

имате бълхи в хотела. Но когато излизат
да видят в коя стая ме настанявате - това
вече на нищо не прилича!

☺
Младеж кандидатства за работа в ме-

теорологичната служба.
- Имате ли някакъв опит? - го питат.
- Да - отговаря самоуверено той. - Три

пъти вече печеля на тото!
☺

Майка на ученик се кара на учителка-
та му по математика:

- Как можахте да му дадете такава
задача за домашно! “Ако една бутилка
бира струва 32 стотинки...” Баща му цяла
нощ не е спал!

☺
- Как щеше да се казва София, ако

беше столица на Чечения?
- Мръсни.

☺
Между политици преди избори:
- Сигурен съм, че трезвомислещите

избиратели ще гласуват за нас!
- Не е достатъчно - трябва ни мнозин-

ство.
☺

Въпрос: Как наричат мъж, който не
употребява презервативи?

Отговор: Татко!
☺

Питат радио Ереван:
- Кое му е най-лошото на комунизма?
Радио Ереван отговаря моментално:
- Това, което идва след него!

☺
- Помолих съпруга си да ми купи ве-

лосипед. Много ми се иска да въртя пе-
далите на чист въздух. Много е здраво-
словно.

- Е-е, а той купи ли ти колело?
- О-о, не! Веднага изнесе крачната

шевна машина на терасата...
☺

Между баща и син:
- Запомни, синко, че безопасни гъби

няма!
- А пачият крак, татко?
- За нищо на света! Когато търсех

пачи крак се запознах с майка ти...
☺

- Жена ми е много щастлива напос-
ледък.

- Защо?
- Не знам още, наел съм частен де-

тектив да разбере.
☺

Един оптимист, един трезвомислещ и
един песимист отиват при лекар. И три-
мата заболели по едно и също време,
точно преди една седмица.

Докторът пита първо оптимиста.
- Отколко време си болен?
Оптимистът отговаря:
- Съвсем скоро, вчера нямаше дори и

една седмица.
Пита трезвомислещия същото и той

отговаря:
- Точно преди седем дена.
Накрая пита песимиста, откога е бо-

лен и той казва:
- След три седмици ще стане месец.

Жорж  ТУДЖАРОВ

- ТИЯ ДВАМАТА
СА СЪЗДАЛИ
ЦЕННИТЕ
КНИЖА...
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Защо не се нуждаете от
повишение на заплатата?!
1. Препоръчително е да се
идва на работа, облечен
според заплатата. Ако ви
видим да носите обувки
“Прада” и чанта “Гучи”, ще
приемем, че сте добре финан-
сово и не се нуждаете от
повишаване на заплатата.
2. Ако се обличате бедно,
трябва да се научите да
управлявате своите пари по-
добре, така че да можете да
носите по-приятни дрехи и
затова не се нуждаете от
повишаване на заплатата.
3. Ако се обличате точно
както трябва, значи сте
точно там, където трябва да
бъдете, следователно не се
нуждаете от повишаване на
заплатата.

ОТНОСНО БОЛНИЧНИТЕ

Вече не приемаме болничния
лист като доказателство за
болест. Ако можете да оти-
дете на лекар, значи можете
да дойдете на работа.

ОТНОСНО ПОЧИВНИТЕ ДНИ

Всеки служител ще получи
извънредно 104 лични почивни
дни в годината. Те се наричат
събота и неделя.

ОТНОСНО ИЗПОЛЗВАНЕ
НА ТОАЛЕТНИТЕ

Като цяло, твърде много
време се прекарва в тоалет-
ната. Сега вече има ограниче-
ние от три минути за ползва-
нето на кабинките. В края на
трите минути ще звучи
аларма, тоалетната хартия
ще се прибира, вратата на
кабинката ще се отваря и ще
бъдете заснемани. При второ
нарушение снимката ви ще
бъде залепена на таблото за
съобщения в категория “Мно-
гократни нарушители”. Всеки,
който е хванат да се усмихва
на снимката, ще бъде санкцио-
ниран в съответствие с
политиката на компанията за
ментално здраве.

ОТНОСНО ОБЕДНАТА
ПОЧИВКА

Слабите хора имат 30 минути
за обяд, тъй като трябва да
ядат повече, за да изглеждат
здрави. Хората с нормална
физика имат 15 минути за
обяд, за да получат балансира-
на храна, с която да поддържат
своята фигура нормална.
Пълничките хора имат 5 мину-
ти за обяд, тъй като това е
цялото време, от което се
нуждаят, за да изпият едно
хапче за отслабване.

Благодарим ви за лоялността
към нашата фирма. Помнете,
че вие сте ни избрали за свои
работодатели, а ние сме тук,
за да ви осигурим позитивни
служебни преживявания.
Затова всички въпроси, комен-
тари, притеснения, оплаква-
ния, разстройвания, раздраз-
нения, инсинуации, изявления,
обвинения, съзерцания и смай-
вания трябва да бъдат насоч-
вани другаде.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Имам приятел, Пешо,
ама много прост. И наивен
като дете. И точно като
дете всеки ден открива ня-
кои истини за живота. При-
мерно казва замислено:

- Знаеш ли, тия, милио-
нерите, имали много пари,
бе!

Мен ме напушва смях,
но Пешо може да ми се
обиди, а не искам да ми се
обижда, затова кимам с
глава:

- Да, милионерите обик-
новено имат много пари...

Той въздиша:
- А ние нямаме! И зна-

еш ли защо? Щото не сме
милионери!

Друг ден ми съобщава
друга новина:

- През зимата вали сняг!
И знаеш ли защо?

- Защо?
- Щото е студено! Ако

беше топло, щеше да вали
дъжд! Забелязал съм, че
през лятото никога не вали
сняг...

- Добре! - казвам. - Ще
го запомня!

- И друго запомни! - по-
учително вдига показалец
той. - Прелетните птици
прекарват зимата из южни-
те страни! Вчера го проче-
тох в една книга! Понеже
там е топло! Лесно им е на
прелетните птици... И зна-
еш ли защо? Защото имат
крила и могат да летят! -
разкрива ми тайната Пешо.
- Литват на юг и готово!
Лесно им е на птиците...
Лесно им е - съгласявам се.

- И милионерите обик-
новено прекарват зимата
из южните страни! -
продължава той. - И знаеш
ли защо?

- Защото имат пари! -
отвръщам.

- Ей, сети се! Браво! -
радостно блясват очите на
Пешо. - Виждаш ли к‘во
нещо?! Едните имат крила,
другите имат пари и живот
си живеят! А ние, дето ня-
маме нито крила, нито пари
- мръзнем!

Така ден след ден Пешо
открива истините за живота
и за света. Ту ще ме инфор-
мира, че реките текат отго-
ре надолу, защото, ако те-
чеха отдолу нагоре, щяха
да си затлачат изворите. Ту
ми обяснява, че хартията се
прави от дървета, но обрат-
ният процес е невъзможен,
от хартия дърво не можеш
да направиш, следователно
горите загиват ей така - на-
халост, за да четем глупос-
ти по вестниците.

Онзи ден обаче Пешо
ме втрещи с поредното си
откритие. Каза ми:

- Знаеш ли, аз съм мно-
го прост! И наивен! Нищо,
че се казвам Пешо! Може
даже да се каже, че не съм
наивен, ами съм си напра-
во тъп! Признавам си го! Но
знаеш ли какво?

- Какво? - попитах.
- Абе, напоследък имам

чувството... Така си мисля,
де... Абе, мисля си... Дали
пък ония в правителството
на бат’Бойко не смятат, че
тая държава цялата е на-
селена само от Пешовци,
та ни баламосват не-
прекъснато, а?!

ВЪТРШЕН ЖИВОТ СРЕД СИНИТЕ ПАРТИИЙЦИ

ДОКОГА ЩЕ НИ

БАЛАМОСВАТ?!

Благовест МИТКОВ

ЗЪРНЕН БОС ХАЗАРТЕН БОС НАРКОБОС ЧИСТАК БОС

Людмил  АСЕНОВ

Õ‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í ÏÌÓÁËÌ‡ ÒÂ ÓÔÎ‡Í‚‡Ú, ˜Â ‰Ó·ËÚÂ ËÁ‚ÂÒÚËˇ Ë ıÛ·‡-
‚ËÚÂ ÌÓ‚ËÌË Ò˙‚ÒÂÏ ËÁ˜ÂÁÌ‡ÎË ‚ ÔÓÒÎÂ‰ÌÓ ‚ÂÏÂ, Ú‡ ‚ÒÂ ÔÓ-˜ÂÒÚÓ
ÌË Ì‡Ô‡‰‡Ú ÒÍ˙· Ë ÏÂÎ‡ÌıÓÎËˇ. ¿ÏË ‰‡ ‚ÁÂÏÂÏ ‰‡ Ú˙ÒËÏ ıÛ·‡‚ËÚÂ
ËÁ‚ÂÒÚËˇ Ë Ì‡ ÔÓ-ÌÂÒÚ‡Ì‰‡ÚÌË ÏÂÒÚ‡. Õ‡ÔËÏÂ:

«‡ √Ó¯Ó ·Î‡„‡Ú‡ ‚ÂÒÚ ‰ÓÈ‰Â, ÍÓ„‡ÚÓ Ì‡Û˜Ë, ˜Â ÌˇÍ‡Í‚‡ ÎÂÎˇ ÓÚ
œ‡‚ÎËÍÂÌË Â ÔÓ˜ËÌ‡Î‡, ÌÓ ÔÂ‰Ë ÚÓ‚‡ ÏÛ Â ÔËÔËÒ‡Î‡ ‰‚‡ Ï‡„‡ÁËÌ‡,
‡Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ Ë ÔÂÚ‰ÂÒÂÚ ‰ÂÍ‡‡ ÌË‚Ë. ÕˇÏ‡¯Â Ò˙ÎÁË, ÌˇÏ‡¯Â Ï˙Í‡.
√Ó¯Ó Ì‡Ô‡‚Ó Ó‰Ó·Ë ÌÂÈÌ‡Ú‡ ÔÓÒÚ˙ÔÍ‡, Ï‡Í‡ ˜Â ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‰‚‡ÈÒÂÚ „Ó‰ËÌË ‚˙Ó·˘Â ÌÂ ·Â¯Â ‚ËÊ‰‡Î Ú‡ÁË Ò‚Óˇ Ó‰ÌËÌ‡. ÕÂ‰ˇÎ-
ÍÓ ÔÓÎÛ˜Ë ·Î‡„‡ ‚ÂÒÚ Ó˘Â ÔÂÁ ÁËÏ‡Ú‡ - Ú˙˘‡ ÏÛ ÒÂ Â ÔÓÚÓ¯ËÎ‡
ËÁ ÔÓÎÂ‰ËˆËÚÂ Ë ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÏ „ÓÒÚÛ‚‡. ¿Ì„ÂÎËÌ‡ Ô˙Í ÔËÂ Á‡ ·Î‡„‡
‚ÂÒÚ ÚÓ‚‡, ˜Â ÌÂÈÌËˇÚ Ò˙ÔÛ„ “‡È˜Ó ÒÂ ËÁÌÂÒÂ Ì‡ „Û·ÂÚ ‚ »ÒÔ‡ÌËˇ
Ë ÚÂÚ‡ „Ó‰ËÌ‡ Ò‡ÏÓ Ô‡Ë È ËÁÔ‡˘‡, ·ÂÁ ‰‡ ÒË Ë‰‚‡. “Ó‚‡ Úˇ ÔËÂ
ÌÂ Ò‡ÏÓ Í‡ÚÓ ˜Û‰ÂÒÌÓ ËÁ‚ÂÒÚËÂ, ÌÓ Ë Í‡ÚÓ ‚ËÒ¯ ‰‡ ÓÚ Ò˙‰·‡Ú‡.
¿Ì„ÂÎ Ì‡Â˜Â ·Î‡„Ó ËÁ‚ÂÒÚËÂÚÓ, ˜Â Ì‡ Ò˙ÒÂ‰‡ Ò‡ ÏÛ ÓÚÍ‡‰Ì‡ÎË
‰ÊËÔ‡. ƒÓË ÔÓ˜ÂÔË, Á‡˘ÓÚÓ ÌÂ ÏÓÊÂ¯Â ‰‡ ‡Á·ÂÂ ˘Ó Á‡ ÒÔ‡-
‚Â‰ÎË‚ÓÒÚ Â ÚÓ‚‡: ÓÌˇ ‰‡ ËÏ‡ ‰ÊËÔ, ‡ ÚÓÈ ‰‡ ÔË‚˙Á‚‡ ÔÓÒÚÓˇÌÌÓ
Ò ÚÂÎ ·ÓÌˇÚ‡ Ì‡ ÔÂÒÚ‡ˇÎ‡Ú‡ ÒË ¯ÍÓ‰Ë˜Í‡. «‡ ÷ÓÌÍ‡ Ì‡È-·Î‡„‡Ú‡
‚ÂÒÚ ‚ ÊË‚ÓÚ‡ È ‰ÓÈ‰Â, ÍÓ„‡ÚÓ Ì‡Û˜Ë, ˜Â ÌÂÈÌËˇÚ Õ‡È‰ÂÌ ÌÂ Á‡Í˙ÒÌˇ-
‚‡ ‚Â˜Â, Á‡˘ÓÚÓ È ËÁÌÂ‚Âˇ‚‡, ‡ Á‡˘ÓÚÓ ‚ÒˇÍ‡ ‚Â˜Â ÒÂ Ò˙·Ë‡
Ò ÔËˇÚÂÎË Ì‡ ÔÓ Ï‡ÒÚËÍ‡. ìÃÓ‡ÎÂÌ ÏË Â Ò˙ÔÛ„˙Úî - Ó·ˇ‚ˇ‚‡ „Ó‰Ó
÷ÓÌÍ‡ ÔÂ‰ ÔËˇÚÂÎÍË Ë ÍÓÎÂÊÍË Ë „ÎÂ‰‡ „Ó‰Ó...

¿Á Ô˙Í ‚ÒˇÍ‡ ‚Â˜Â ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ï ·Î‡„‡ ‚ÂÒÚ. ¿Ï‡ ËÒÚËÌÒÍË ·Î‡„‡.
 Ó„‡ÚÓ ËÁÎÂ„Ì‡Ú Ì‡ ‰Ë‚‡Ì‡ Ò ‚ÂÒÚÌËÍ ‚ ˙ˆÂ ˜Ûˇ ‚˙Î¯Â·ÌËÚÂ ‰ÛÏË
Ì‡ ÏÓˇÚ‡ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡: ìœÂ¯Ó, ÒÚ‡‚‡È - ‚Â˜ÂˇÚ‡ Â „ÓÚÓ‚‡, Ò‡Î‡Ú‡Ú‡
Ò˙˘Ó, ‡ Ë ‡ÍËˇ Ò˙Ï ÚË Ì‡ÎˇÎ‡î...

“‡Í‡ Â!  ‡ÚÓ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÌË ÛÂ‰Ë ·Î‡„ËÚÂ ‚ÂÒÚË,
‰‡ ÒË „Ë Ò˙Á‰‡‚‡ÏÂ Ò‡ÏË!

ДОБРА НОВИНАСЛЕД СТРУКТУРНАТАРЕФОРМА В ОБЛАСТТАНА ПРОСВЕТАТА ИКУЛТУРАТА СВЕТИТЕБРАТЯ КИРИЛ И МЕТОДИЙСЪКРАТЕНИ С ЕДИН БРАТ!

A Œ œ–Œ◊≈“≈“≈ Õ≈ŸŒ
“¿ Œ¬¿ ¬ ”“–≈ÿÕ»“≈

¬≈—“Õ»÷», Õ≈ —≈ ”◊”ƒ¬¿…“≈!

Рашко СТОЙКОВ

БЕЗРАБОТНИ ИТАЛИАНЦИ
ПРОТЕСТИРАТ В КРАТЕРА

НА ВЕЗУВИЙ!

1 МЛРД. ГЛАДУВАЩИ
ОТПРАЗНУВАХА

СВЕТОВНИЯ ДЕН ЗА БОРБА
С ПРЕЯЖДАНЕТО!

ЛИПСАТА НА ГАЩИ НЕ
ОТМЕНЯ ЗАТЯГАНЕТО НА

КОЛАНИТЕ!

ПОМОЩИ ЗА БЕЗРАБОТНИ,
САМО АКО РАБОТЯТ!

ДАНЪЧНИ ПРОДАВАТ
КАТАФАЛКА ЗАРАДИ

ДЪЛГОВЕ НА ПОКОЙНИКА!

МРЕМ ПО-ЧЕСТО,
ОТКОЛКОТО СЕ РАЖДАМЕ!

ИЗГОНИХА БАБА ОТ
СТАРЧЕСКИ ДОМ ЗА ОТКАЗ

ДА ЯДЕ КАШКАВАЛ
С ИЗТЕКЪЛ СРОК

НА ГОДНОСТ!

ШВЕЙЦАРИЯ ТЪРСИ
СЛУГИНИ ЗА 1300 ЕВРО

МЕСЕЧНО!

Като няма благи вести,
сами да си ги правим

Петър ПОПОВ
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Борис ДАНКОВ

Îò ðåäàêòîðà

Най-сетне някой в Българ-
ската национална телевизия
се осмели да надигне глас
срещу латиницата, която
отдавна е превзела тий-
нейджърските форуми в ин-
тернет. И не само!

Точно преди 24 май репор-
терката Мария Чернева за-
почна своята кампания
“Пиши на кирилица”, която,
макар и плахо, бърка с пръст
в раната. Намеренията на
симпатичната журналистка
са повече от добри: да про-
никне в подбудите, поради
които младите предпочитат
да използват латинските
букви вместо българските;
да се опита да възстанови (!)
уважението към българска-
та азбука, за да бъде опазен
родният език от “обидните
му изяви”. Мило и симпатич-
но е и “лицето на кампания-
та” Криско. Похвални са уси-
лията на младата репортер-
ка да вникне и в причините
за латинизирането на мобил-
ните съобщения.

Повече от сигурно е, че
тази кампания на БНТ в ня-
каква степен ще разбуни
духовете. Твърде възможно е
добронамерената авторка да
стигне и до първопричините,

поради които интернет про-
странството гъмжи от
българска реч, изписана на
латиница. Не е изключено
нейното предаване дори да
“възстанови” уважението
към българската азбука сред
някои от младите хора.

Тъжната истина обаче е,
че поголовната латинизация
не само е превзела интер-
нет пространството, но се
е настанила почти навсякъ-
де - включително в реклам-
ните клипове на БНТ (и оста-
налите български тв кана-
ли), на билбордовете и афи-
шите, в названията и надпи-
сите на фирмите...

И това едва ли щеше да
е така, ако нашата държава
имаше някаква последова-
телна политика. Ако образо-
ванието беше образование
на място, а не общежитие за
инфантилни отворковци, сно-
беещи вундеркиндчета и по-
клонници на Азис. Ако култу-
рата беше култура, а не
празните дърдорения и фу-
карлъци на тъй наречения
министър на културата. Ако
рекламните босове освен от
играта на голф отбираха и
от реклама. Ако СЕМ беше
Съвет за електронни медии,
а не празната говорилня на
Гого Лозанов. Ако законите
за езика не се подмятаха в
парламента като компаньон-
ки втора употреба. Ако пре-
миерът освен от футбол и
волейбол, разбираше и от
нещо друго.

Ако, ако, ако... Но докато
е тъй, нашите тийнейджъри
ще продължат да пишат на
шльокавица, а ние ще четем
на латиница. Тъжно, но факт!

Ïèøè íà øëüîêàâèöà,
÷åòè íà ëàòèíèöà!

В Сливен
бяха връчени
наградите от
четвъртото
издание на
националния
конкурс за по-
езия “Дамян
Дамянов”- на-
учи ДУМА от
председателя
на журито
Иван Гранит-
ски.

Г о л я м а т а
награда на
конкурса бе
присъдена на
Деньо Денев
за стихосбир-
ката му “По-
черкът на
вятъра”, коя-
то е тринадесета поред книга на известния
поет и писател, автор на “Ахилесова душа”,
“Азбука за дишане”, “Рани в снега”, “Сол, вода
и звезди” и “Пътят на мравките”, излязла в
двуезично българо-английско издание.

Двойна премиера имаха в
столичната галерия “Ведарт”
художникът Любен Зидаров и
неговата съпруга поетесата
Богдана Зидарова.

Известният живописец
отбеляза с изложба излизане-
то на новия си художествен
албум, включващ над 400 ре-
продукции от картини, графи-
ки, илюстрации на книги, ко-
микси, пейзажи, автопортре-
ти и фотографии, документи-
ращи неговия жизнен и твор-
чески път. Богдана Зидарова
представи новата си поетич-
на книга “Корабът на деня”,
включваща стихове, писани
през последните няколко годи-
ни. Неин редактор е поетеса-
та Маргарита Петкова, а на
художествения албум - Ив.
Гранитски, който е автор и на
предговора. И двете издания
са дело на издателство “Заха-
рий Стоянов”.

По време на премиерата
артистът Вели Чаушев изнесе
рецитал по стихове на Богда-
на Зидарова, а флейтистът
проф. Симеон Щерев озвучи
вечерта със свои изпълнения.

- Искрено се радвам, че
този албум можа да излезе.

Национален дарителски фонд “13 века Бълга-
рия” и издателство “Нов златорог” бяха дома-
кини на организираната в галерия “Проф. Васил
Геров” в столицата вечер, посветена на ве-
ликия италиански поет Франческо Петрарка.
На вечерта за именития италиански бард
говори проф. д-р Стоян Атанасов от Софий-
ския университет “Св. Климент Охридски”.
Рацитал по стихове на поета изнесе ар-
тистът Борис Луканов, в музикален
съпровод на проф.д.н. Явор Конов.

Поетът Кирил Кадийски предста-
ви своя превод “Франческо Петрар-
ка. Сонети за живота и смъртта на
мадона Лаура”, издание на “Нов Зла-
торог”, което включва 101 сонета
от най-известните творби на голе-
мия италиански класик.

Както е известно, за превода и
изданието на книгата през минала-
та година К. Кадийски бе отличен
от министъра на културата на
Италия с Националната награда за

Ф о н д а ц и я
“Млада Бълга-
рия”, “Овергаз”
и община Ям-
бол за седми
път награжда-
ват млади ху-
дожници и ли-
тератори, участници в Наци-
оналния конкурс “Душата на
един извор”, посветен на ху-
дожника Жорж Папазов и д-р
Кирил Кръстев.

За “Изобразително изкуст-
во” в първа възрастова група
от 15 до 19 години:

Първа награда - едногодиш-
на стипендия за обучение, по-
лучава Емил Иванов от гр.
Левски за работата си със
суха игла. Втора награда от
800 лв. се дава на Климентина
Христова от Варна за лино-
гравюра. Трета награда от
600 лв. получава Валена Иван-
чева от Враца за акварел. Във
втора възрастова група от
20-25 години първа награда -
едногодишна стипендия за
обучение, получава Петър
Чиновски от Варна за лито-
графия. Втора награда от 800
лв. се дава на Диана Димитро-

ÏÐÈÇ

Îòëè÷åíè ìëàäè õóäîæíèöè
è ëèòåðàòîðè

ва от София за работа,
изпълнена с туш суха четка.
Трета награда от 600 лв. взе-
ма Силвия Ганчева от Бургас
за творба, изпълнена с масле-
ни бои.

За “Литература” в първа
възрастова група от 15-19
години: Първа награда - едно-
годишна стипендия за обуче-
ние, е присъдена на Теа Нико-
лова от Варна за разказ. Вто-
ра награда е дадена на Борис
Рангелов от Плевен за разка-
за “Денят на срещата”. Трета
награда получава Виктория
Тодорова Йорданова от Сун-
гурларе за разказа “Картина с
призми и вихрушка”. Във втора
възрастова група от 20 до 25
г. първа награда получава
Михаил Божков от Каварна за
разказа “Десет кубика дърва”.
Втора награда се дава на
Мартин Петров Колев от
Бургас за “Приказка за двете
риби”. Трета награда получава
Мария Рангелова от Пловдив
за разказа “Лунни мишки”.

Церемонията по връчване-
то на наградите ще се състои
на 7 юни 2012 г. в Ритуална
зала - Ямбол от 18.00 часа.

×ÅÑÒÈÒÎ!

Носителят
на голямата
награда
“Дамян
Дамянов”
Деньо Денев
по време на
награждаването
в Сливен
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Íîñèòåëèòå íà íàãðàäàòà “Äàìÿí Äàìÿíîâ”
Наградата “Дамян Да-

мянов” за поетически де-
бют бе връчена на мла-
дия пловдивски поет
Стефан Радев за стихо-
сбирката “Бутилка, чаша
и радио”.

Една от специалните
награди “Дамян Дамянов”
бе присъдена на Пламен
Киров за стихосбирката
му “Къща в небето”, а
втората бе дадена на
Атанас Капралов за по-
етичната книга “Жив и
свободен”.

Деньо Денев заслуже-
но получи голямата на-
града “Дамян Дамянов”.
Журито бе единодушно в
своята оценка, че него-
вата поезия по своя дух
и натюрел, лиризъм е най-

близо до поетиката на големия български
поет. В значителна степен това важи и за
останалите наградени творци - сподели спе-
циално за ДУМА председателят на журито
Иван Гранитски.

ÏÐÅÌÈÅÐÀ

Òàíäåìúò Çèäàðîâè â ãàëåðèÿ “Âåäàðò”

Любен Зидаров и Богдана Зидарова по време на своята двойна
премиера в галерия “Ведарт”
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Няма по-щастлив момент за
един автор от този да види
цялото си творчество събра-
но на едно място. В този смисъл
искам да изразя моята голяма
благодарност към издателя и
издателството - сподели пред

ДУМА Любен Зидаров.
- Няма да е пресилено ако

кажа, че със съпруга ми вза-
имно се вдъхновяваме -
допълни Богдана Зидарова по
време на двойната премиера
във “Ведарт”.

ÊËÀÑÈÊÀ

Êèðèë Êàäèéñêè ïðåäñòàâè èçäàíèå íà Ïåòðàðêà
превод на чужди из-
дателства.

- Още веднъж ис-
кам да изразя благо-
дарността си към
италинското кул-
турно министерст-
во за високото при-
знание и едновре-

меннно с това
- съжале-
нието си,
че награ-
дата ос-
тана не-
забеляза-
на от на-
шето кул-
турно ве-
домство -
сподели известният поет и преводач
непосредствено след вечерта, посве-
тена на италианския класик.
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МИЛЕНА НИКОЛОВА,
1984 г.

В началото е словото, ще го измислиш ли
веднъж завинаги езика струнен
и неговата чисто нова писменост,
да ми дадеш с буквара му от думи?

Важното е звуковете да са галени,
първично нео-вещ-ест-вени,
до нежност певки и опалени
понякога да плисват върху мене.

И повече да бъдат в него гласните,
да се нанизват в дълги срички.
Да ги разчитам всички до прехласване
с тиретата им и с кавичките.

В урок за съществителни отнесени
да разпознавам днес ли ще цъфтят
великденчета, макове и кестени,
лястовиците кога ще долетят.

Знаците ще бъдат повечко, нали:
облаци и въпросителни размесени.
Да ми подсказват днес ли ще вали
и колко ще са дълги всички есени.

Ще се говори някак по-проточено,
четмото му задъхване ще провокира
предълги ще се нижат многоточия,
а фразата - за древногръцка лира.

И прогорени ще са притежателните -
най-тежките му думи плашещи.
Нека се познава в окончанието,
все едно дали е твое-мое-нашите.

И в този нов език недей пропуска
глаголите да са метафорично голи -
за бавен и за бърз каданс на мускули
и на сърца да бъде разговорен.

Да ми остава, щом си свалям фибите,
да ми разказва притчи за незримото -
пърха ли в пашкула какавидата
и с колко цвята се рисуват римите.

Разголеният нов език разгулено
да се разхожда меко по небцето ми.
Прозрачни да му бъдат буквите
и шоколадови на вкус при четене.

Да запрозирам цялата, когато го говоря.
Теб да те прозра ме научи. Аз зная,
че с буквара ще оставиш и ребро от своите.
Говоря ли ти словото, сама ще се извая.

ЕЛИЦА ГОРЕТОВА,
1983 г.

Ню Йорк е градът на шахматната свобода,
доброто и злото са ясно разграфени,
небето е плоча и господ е диджей.
Кой ни мести и къде ще ни постави?

Механичната глава надава вой.
Това е духът на нашето време.
Nevermore. Nevermore. Nevermore.
Навитата пружинка на гарвана.

Децата на града драскат бетонните стени
с графити и превръщат улиците в музеи,
кралят бил мъртъв педофил, кралицата на CD,
в студио 54 умирали и на 27, и на 33,
черният принц шмърка бяло, маха си главата,
coca cola добре чистела кръв, има и църкви,
превърнати в пицарии, а духът на един младенец
с име на река и феникс все още бди и броди, бди и
броди.

Механичната глава надава вой.
Това е духът на нашето време.
Болни цветя. Кораб с махмурлук.
Градът на земните удоволствия.

Безименните пешки: бели и черни, стрейт и гей,
уличници и мадони, безсмъртни и обезглавени,
кой ги мести и къде ще ги постави?

Механичната глава надава вой.
Това е духът на нашето време.
Разглобената Луна. Осмият ден на сътворението.
Вертикалното предчувствие, че последният етаж
ще бъде първи.

По улиците съвсем неусетно, без никой да я види,
някаква огромна твар отваря 666 очи
в града, който никога не спи.

ЯСЕН ВАСИЛЕВ,
1988 г.

* * *
Напомняй ми понякога,
щом в края на деня изляза
от циферблата на часовника,

че има къде да се върна,
че има разлика
между себеуважение и егоизъм,
между компромис и поражение,
между живот и всекидневие...
Напомняй ми, че никога отново
няма да приема в себе си
троянския кон -
като дар в името на равновесието,
защото той е пълен с
чужди светове,
зарове,
и с ръце,
които да ги хвърлят вместо мен...

Прозаичността нахлува,
ако й отвориш портите,
а в мен има място
само за едната от нас.

* * *
Има толкова много хора в главата й.
Работят върху мислите,
слагат им етикети.
Има ги в думите й;
и под кожата,
въпреки че някои са недоволни от цвета,
има и пред, и зад усмивката й,
има ги заради нея, благодарение на нея и
въпреки нея.
Докопали са се до марионетката на живота
и дърпат безмилостно конците -
внимават единствено
да не прекъснат спектакъла,
защото тогава
ще трябва да правят театър
със себе си.

АНАМАРИЯ КОЕВА,
1994 г.

Пейзажи
Пейзажи със изцъклени очи,
с изплезени езици като кучета,
завързани със дрезгави лъчи
за няколко разглезени капчуци.

Пейзажи с къси дънкени поли,
пейзажи с мисъл луда нагримирани
разхождат се във лъскави коли,
задавени от болка се прибират.

Пейзажи с чаша силен алкохол
в ръката си, забити в телевизора.
Или пък други – с дъх на рокендрол,
които с тихи стъпки като призраци

промъкват се да дирят моя сън.
Пейзажи във очите ми закотвени,
облекли моя свят и мойте дънки,
не ме оставяйте да съм самотна!

Една чайка замери морето
с бялото си отражение.
Приличаше на отчаян ангел,
раздрал тищината с плача си.
Отнякъде долиташе блус –
чист като духа на чайката.
Бял. Отразен в душата ми.
Закотвих въздишки в морето.
Само ако бяхме коралови рифове!...
Тогава никой нямаше
да търси пристан в белия прах.
И нямаше да има хероинов плач –
море от сълзи.
Колко още чайки
трябва да замерят морето,
за да не се превърнеш във прах?

Хероин

СТЕФАН РАДЕВ,
1986 г.

Берачите на ягоди
забиват здраво Beatles.
Откъсват звучно всеки плод
от струната му.
И си представяш как
жените са разстроени китари,
забравили навярно
партитурите си пръснати.
А мъжете са изпуснали
нотите си между пръстите.
Изпява групата нестройна
полето на парчета.
Земята се поти
през порите на всяка ягода,
а щайгите се пълнят бавно
като банки кръв.

Картичка от Англия

В началото е словото

ГЕОРГИ КОСТАДИНОВ,
1985 г.

Механичната глава

Като река
по  път за Океана
да се влееш в себе си
и сам да станеш Океан.
А после накъде?!
Светът е твой
със цялата му самота.

Като реки по път за Океана
да се влеят във едно
и  двамата да бъдат Океан.
А после накъде?!
Светът е общ
събран
в окото на дете.
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Като реки
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ирекцията на Вра-
чанската държавна
девическа гимназия
уверява с настояще-
то, че Елисавета
Белчева от гр. Со-
фия е била учителка
при същото учили-
ще от 1.09.1915 г.
до 31.08.1917 г. Про-
служила е всичко
две години. Настоя-
щето се издава на
Елисавета Белчева
да й послужи при
п р е к л а с и р а н е т о
съгласно новите из-
менения на Закона
за народното про-
свещение.”

Това удостове-
рение, заведено с
щ468 от 26 май 1919
г. е поместено в
книгата на Блага
Димитрова и Йор-
дан Василев “Мла-

Вечната и святата
Елисавета Багряна
œÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ Ò‚ÓÂÚÓ Û˜ËÚÂÎÒÚ‚Ó ‚˙‚ ¬‡ˆ‡
ÔÓÂÚÂÒ‡Ú‡ ÔÓˇ‚ˇ‚‡ Ò‚ÓËÚÂ ÚÂ‡Ú‡ÎÌË Û‚ÎÂ˜ÂÌËˇ,
Á‡ÔÓÁÌ‡‚‡ ÒÂ Ò ·˙‰Â˘Ëˇ ÒË Ò˙ÔÛ„ »‚‡Ì ÿ‡ÔÍ‡Â‚

Кирил АНДРОВСКИ

дах на разходка. Лозята около Враца
са чудесни. И тогава се отпусках -
играехме, веселяхме се.” А иначе за
нея Враца е осило: “Пристигнах и
като че ли ме обкръжиха някакви оси.”
И нещо друго забелязва младата
учителка: “Във Враца не само жени-
те, но и мъжете са клюкари! Казваха:
султанът си избирал мюзеверджии
от Враца.”

Друг ярък спомен на Багряна:
“Обгърна ме и прочутата врачанска
мъгла, с което се поднасяха, че вра-
чанската мъгла се реже на калъпи и
се скътава за зимата.” Тук тя среща
безброй ухажори:  “Всяка вечер под
прозореца ми правеха серенади. По-
знати и непознати.” Особено дълго
време я преследва един чорбаджий-
ски син: “Криех се от него... После
започнал да се хвали..., а той дори с
ръка не бе ме докосвал.” В нея се
влюбва и лекар, който често идвал
при нейна комшийка, а също и един
учител по математика от мъжката
гимназия. Един ден на улицата пад-
нал на колене пред нея и започнал да
й се обяснява в любов. Опити за
сближение правели и някои властни-
ци от града, военни... Дори унгарски
лекар от военната болница й предло-
жил да я заведе в Будапеща и ожени
за нея. А иначе животът в този
планински град бил труден, военни
години и непрестанен, неописуем
страх за утрешния ден. Някои от
старите познати вече били загинали
на фронта, други - мобилизирани.
Един ден я посещават двама от тях
(Багряна вече живее на нов адрес,
площад “Христо Ботев” 11 - б.а.) -
Георги Константинов и Георги Ста-
матов (Г. Константинов се жени за
Пеева, баща й бил военен във Враца).
С тях тя била в София в една лите-
ратурна дружинка.

Във Враца Елисавета Багряна из-

разява и своите театрални прист-
растия. Тя не само обича да рисува
и пее, но и да рецитира стихотворе-
ния, поставя и театрални постанов-
ки в читалището с ученици, участва
в утра. През тези години тя се сбли-
жава с известните врачански дейци
на културата Анто Бояджиев и Най-
чо Анков. Сийка Самоковска-Протич,
нейна ученичка, си спомня: “Когато
Белчева дойде във Враца, бях ученич-
ка в четвърти клас. Преподаваше ни
литература и бе наша класна. Гимна-
зията бе превърната във болница,
учехме в един мръсен дюкян. Не бе
строга, но много старателна и взи-
скателна... Обичаше цветята. Често
ни водеше до Вратцата.”

Нейни ученици са били Арсени Ле-
чев и Димитър Ненов, композитори и
музиканти, а също и художниците
Пенчо Георгиев и Иван Табаков. Проф.
Арсени Лечев никога не забравя как
като ученик най-старателно си е пи-
сал домашните упражнения, както
никога... А от майка си, която е била
в приятелски отношения с учителка-
та Е. Белчева, е запомнил да казва, че
тя била страшно обичлив човек. И
Цола Драгойчева, по-късно известен
партиен деятел, боготворяла своя-
та учителка: “Освен красота, тя бе
добър педагог... Разнообразяваше
преподаването, имаше широка кул-
тура.” В преподаването използва
различни методи, дори реплики от
пиеси, допълнителна литература. А в
един конкурс за изпълнение на роля
на момче в “Укротяване на опърнича-
вата” тя спечелва конкурса и учи-
телката й поверява тази роля. Уча-
ства и в драматизираната от Е.
Белчева Вазова поема “В царството
на самодивите”, която също така е
поставена на сцената на читалище
“Развитие” във Враца.

До сърцето на Багряна почти ни-
кой не се доближил във Враца. Един-
ствено това успява да стори пору-

Елисавета Багряна във Враца по време на празника на поезията, 1976 г.

Д Елисавета БАГРЯНА е родена
на 6 април 1893 г. в София. Истин-
ското й име е Елисавета Белчева.
В 1910 г. завършва гимназия в
София. През 1910-1911 учителст-
ва в с. Афтане (днешно Недялско,
Ямболско). През 1911-1915 г.
завършва славянска филология в
Софийския университет, където
се запознава с Боян Пенев. Влиза в
кръга на писателите Георги Рай-
чев, Константин Константинов,
Димчо Дебелянов, Димитър
Подвързачов, Христо Ясенов, Йор-
дан Йовков.

 В 1915 г. Дебютира със стихо-
творенията “Вечерна песен” и
“Защо” (в сп. “Съвременна мисъл”).
През 1915-1919 г. работи като учи-
телка във Враца и Кюстендил. От
1921 г. редовно участва в литера-
турния живот. Публикува във “Ве-
стник за жената”, в. “Лик”, сп.
“Съвременник”, сп. “Златорог”. В
1927 г. излиза първата й стихо-
сбирка “Вечната и святата”. След-
ват книгите “Звезда на моряка”
(1932), “Сърце човешко” (1936),
“Пет звезди” (1953), “Самолет за
Москва” (1953).

От 1952 г. е член на редколеги-
ята на сп. “Септември”.  В 1969 г.
получава златен медал на Между-
народната асоциация на поетите
в Рим. През 1956-1983 г. излизат
стихосбирките й “От бряг до
бряг”(1963), “Контрапункти. Сти-
хотворения” (1972), “Светлосенки”
(1977), “На брега на времето”
(1983).

Умира на 23 март 1993 г. в
София.

достта на Багряна”, II издание на
БАН от 1993 г., стр. 246. Там, в седма
глава, “Изпитание”, те разказват за
първите учителски години на Багря-
на във Враца и Кюстендил и за ней-
ните ранни поетически изяви. Впе-
чатленията й за Враца са ярки и
контрастни - оттук Багряна започва
своя трудов и творчески път. Зато-
ва те са вълнуващи, паметни. Тя е
млада и хубава, ученичките я обичат.
Тяхната любов тя ще съхрани за цял
живот. Пред Бл. Димитрова и Й. Ва-
силев по-късно Багряна ще сподели:
“Най-добре все пак се чувствах с уче-
ничките... Ако имам хубав спомен от
Враца, то е благодарение на ученич-
ките и учениците (известно време
тя преподава литература и на уче-
ниците от мъжката гимназия - б.а.).
Те ме боготворяха! Често ги извеж-

Враца, към края на септември 1923 г.
Идва при своята сестра Надя Петко-
ва, която със семейството си замина-
ва за Германия, там за една година е
командирован съпругът й Цветко
Петков. От това щастливо събитие
ще се възползва Багряна - да се поот-
далечи от семейството си и да навак-
са някои пропуснати възможности за
реализация на своите литературни
амбиции и изяви. Идването й във
Враца съвпада с едно голямо нещас-
тие - пожарът, който изпепелява
почти половината от града. Гърмят
складове с боеприпаси, пред очите й
изчезват домове, загиват хора, обе-
зумели от ужас, хората напускат гра-
да... А когато влакът потегля към
Лом, срещат въоръжени военни, аре-
стувани въстаници, а край гара Мед-
ковец - обесен поп на телеграфен
стълб... Години по-късно Елисавета
Багряна отново ще посети Враца,
през 1972 г. Среща се с ръководители
на града, посещава пещерата Ледени-
ка във Врачанския балкан: “Не знаех,
че има такива красоти край Враца.”
През 1976 г. тя отново е във Враца
с представителна група на СБП и
участва в Деня на поезията.

чик Иван Шап-
карев, неин
добър познат
от студент-
ските години
(той е син на
известния фол-
клорист Куз-
ман Шапкарев,
който извест-
но време е бил
и съдия във
Враца - б.а.).
Една вечер той
почуква на вра-
тата на квар-
тирата й и за-
явява, че е из-
бягал от воен-
ната си част,
за да дойде и
се видят за
един час. Това
било смъртен
грях, военните
строго наказ-
вали за такава
постъпка. И ус-
пява да спече-
ли симпатиите
на гордата
учителка. След
две години тя
става негова
съпруга, а към
края на 1919 г.
им се ражда и
син.

След шест
години Елисаве-
та Багряна от-
ново посещава
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уховните корени на Европа са
християнски” - често повтаря-
ше първият папа славянин в ис-
торията Йоан Павел II, добавяй-
ки евангелското “Светлината
на вярата идва от Изтока”.
Нему дължим провъзгласяване-
то на славянските първоучите-
ли Св. св. Кирил и Методий за
покровители на цяла християн-
ска Европа, редом със Св. Бене-
дикт Нурсийски - основателя на
западното монашество.

Именно Кирило-Методиево-
то наследство  неотменно е
вградено в първоосновите на
европейската духовност. Това
заключение огласява на търже-
ство в ЮНЕСКО бележитият
славист проф. Роже Бернар,
наричайки техния принос “гран-
диозна културна епопея, каква-
то подобна човечеството не
познава”.

Напоследък настъпва ожив-
ление в попрището на слависти-
ката. Това е свързано с пред-
стоящата 1700-годишнина на
Миланския едикт, с който през
313 г. импертор Константин
Велики обявява християнство-
то за равноправно вероизпове-

Ñèìâîë

íà íîâà

Åâðîïà
¡˙Î„‡Ëˇ Ò ‰ÂÎÓÚÓ Ì‡
Ò‚ÂÚËÚÂ ·‡Úˇ Â
‚„‡‰ÂÌ‡ ‚ ‰ÛıÓ‚ÌÓÒÚÚ‡
Ì‡ ÒÚ‡Ëˇ ÍÓÌÚËÌÂÌÚ
Илия ПЕХЛИВАНОВ

Икона на Св. св. Кирил и Методий (1860) от
катедралния храм в Пазарджик, дело на Станислав
Доспевски, публикувана в сборника “Обществени и
религиозни връзки между Унгария и Балканите” под
реакцията на Тошо Дончев, Кристина Менхарт и
Имре Х. Тот, издаден по случай 1100-годишнината от
смъртта на св. Наум Охридски (2011).

Ãåíåòè÷íèÿò êîä íà
Êèðèë è Ìåòîäèé

Нито една национална култура не може да
съществува без своя база, без основа. За нас
това е източноправославната култура. Ние
приехме от вас културно-генетичния код на
братята Кирил и Методий.

Кирил,
Патриарх
Московски
и на цяла
Русия

“Наследството на Кирил и
Методий, претърпяло крушение
в Моравия, бива спасено от
българския народ. Като дават
убежище на техните ученици, и
на първо място на Климент и
Наум, българите съумяват да
осигурят по-нататашно разви-
тие на това наследство и сет-
не да предадат неговите духов-
ни и културни плодове на други-
те славянски народи от Югоиз-
точна и Източна Европа. Слави-
стите и византинистите от
много страни се радват, като
виждат как се възражда в Бълга-
рия това велико наследство.
София, 19 септември 1989 г.”

Íàñëåäñòâî, ñïàñåíî
îò áúëãàðñêèÿ íàðîä

Проф. Димитри
Оболенски
(1918-2001)

Факсимиле от сборника на
проф. Константинос
Нихоритис “Славистични и
българистични проучвания”

Факсимиле от сборника
с творби на

Св. Седмочисленици, преведени
на полски език под

съставителството на д-р
Малгожата Сковронек и проф.

Георги Минчев от Лодзкия
университет

Ä
дание на Византия. Неговият царствен указ
всъщност препотвърждава едикта на император
Галерий, издаден две години по-рано в Сердика. Един
странно премълчаван досега исторически факт. А и
двамата властители са по потекло тракийци.

София повежда хорото
Международна научна конференция, посветена

на Сердикийския едикт (311 г.), уредена в края на
април в София, обсъди тази тема с участието на
учени от България, Гърция, Италия, Румъния, САЩ.
Всеобщо е удивлението, че тези факти остават и

до днес почти напълно неизвестни. А под софийски-
те тротоари продължават да се появяват останки
от античен форум, древни черкви и улици, дворци,
крепостни стени. Жив свидетел е раннохристиян-
ската базилика “Св. София”, чиито катакобмби на
четири нива под земята разгледаха с любопитство
гости и домакини. Професор Александру Маджару от
Букурещкия университет донесе току-що излязла
книга за император Галерий. Българското изследва-
не по темата все още не е видяло бял свят. А няма
време за бавене - историчката от Перуджа Рита
Лици Теста разказа за скорошна конференция във
Ватиканската библиотека. През март 2013 г. в
Милано се свиква световен форум с участието на
духовни първенци от Изток и Запад. Очаква се да
има научно събитие и в близкия нам град Ниш,
родното място на император Константин.

Двадесет и пет годишнината от създаването на
Научния център за славяно-византийски проучвания
“Проф. Иван Дуйчев” събра в София учени от Бълга-
рия, Германия, Австрия, Италия. Конференцията  бе
организирана съвместно с Института за източна
философия в Токио. Неговият директор проф. Йоичи
Камада бе удостоен с титлата почетен доктор на
Софийския университет “Св. Климент Охридски”.
Издадена е на японски език книгата “Духът на лъва”
- диалог на проф. Аксиния Джурова с проф. Дайсаку
Икеда, основателя на института, която съдържа
разказ за единствени по рода си срещи по Пътя на
коприната от Тихия океан до Балканите. Докторът
на библиотека “Амброзиана” в Милано дон Франческо
Браски разказа за ръководената от него Комисия по
славистика, в която участват видни европейски
слависти като Кристиан Ханик, Хайнц Миклас, Ро-
ланд Марти, Йоханес Райнхарт.

Тези дни стана известно, че от 23 до 26 май 2013
г. в София се свиква Третият международен конгрес
по българистика.

Солун - градът на първоучителите
За първи път в родния град на двамата братя

бе уредена научна конференция, чиято тема бе
обсъждане на Кирило-Методиевото дело като обе-
диняващ фактор за сближението между народите
на Югоизточна Европа. В нея участваха учени от
Гърция, България, Сърбия, Черна гора, Италия и
Албания. Неин организатор е проф. Константинос
Нихоритис, който преди години защити научна
дисертация с ръководител проф. Петър Динеков
върху неизвестни български ръкописи от книгохра-
нилищата на Света гора в Атон. С прякото съдей-
ствие на своята съпруга българка и българистка
Мариана, той разгръща плодотворна дейност по
изучаването и на старобългарски, и на съвременен
български език в Солунския университет “Аристо-
тел” и в град Флорина. Издават учебници и учебни
помагала за десетки свои студенти. Издирват не-
известни икони, стенописи, черкви, старопечатни
книги за единствена по рода си пътуваща изложба.
Голяма част от материалите са издадени в само-
стоятелен сборник, озаглавен “Славистични и бълга-
ристчини проучвания” (2005).

Тези дни последва научна конференция, посвете-
на на кирилицата, в която участваха и български
учени от Центъра за славяно-византийски проучва-
ния “Иван Дуйчев”. Тя бе уредена от Гръцката асо-

циация по славистика, оглавявяна от проф. Йоанис
Тарнанидис, почетен доктор на Софийския универ-
ситет “Св. Климент Охридски”.

Будапеща - със сензационно
откритие

Единствената научна конференция, посветена на
1100-годишнината от кончината на Св. Наум Седмочис-
леник, уреди в Будапеща Българският културен форум
благодарение на д-р Тошо Дончев. Дългогодишен пред-
ставител на българското малцинство в парламента,
настоящ директор на Унгарския културен институт в
София и съветник в посолството на Унгария. В конфе-
ренцията участваха унгарски и български учени. Сенза-
ционно е откриването на десетки неизвестни българ-
ски икони с образа на Св. Наум, пренесени през ХVIII век
от Мосхополе - Албания в областта на град Дебрецен.
Сборник с материали от конференцията на унгарски и
български език бе представен преди месец в академи-
ческата зала на Софийския университет “Св. Климент
Охридски” със слово на проф. д-р Анна-Мария Тотоманова
- ръководител на единствената по рода си катедра по
кирило-методиевистика.

През територията на днешна Унгария преминава
“нулевият меридиан” между източното и западното
християнство и вековното общуване между тях заслу-
жава задълбочено проучване. А наследеното от Кирило-
Методиевия ученик Наум и неговите съратници става
необходимо актуално в градежа на нова Европа - подоб-
но заключение правят и унгарски, и български изследо-
ватели на старината. По повеление свише от древни
книгохранилища извират неизвестни творби на Св.
Седмочисленици, белязани с техен авторски акростих.

Лодз почита Св. Седмочисленци
Деен център по българистика се оформя през по-

следните години в Университета на град Лодз в  Полша.
Негов двигател е проф. Георги Минчев. За Наумовата
годишнина там бе подготвен и издаден сборник с
творби на Св. Седмочисленици, преведени за първи път
на полски език. Негов съставител е д-р  Малгожата
Сковронек. Лодзски българисти взеха участие с доклади
на ХХII международен конгрес за византийски проучва-
ния в София, на конференция за Търновската книжовна
школа в старата ни престолнина Велико Търново, на
летни школи по българистика в Трявна и Банско.

Отново подбудите са свързани с търсене на осно-
вания за съжителство в общия европейски дом. Това
е поприще за изява и кариера на ново поколение
българисти. Нека го имат предвид конкретно органи-
заторите на предстоящия пореден конгрес през след-
ващата пролет в София.
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билейна изложба на проф. Божидар Йонов
по повод неговата 70-годишнина е подреде-
на до 30 май в галерия “Академия” (ул. “Шип-
ка” 1) при Националната художествена ака-

Ю

Известният художник
представя юбилейна изложба в
галерия „Академия”

ивописна изложба
на Генчо Денчев е
отворена за посе-
тители и ценители
на изящното изку-
ство до 29 май в

Ж
Избрани платна на Генчо Денчев

галерията на СБХ на ул. “Шип-
ка” 6, етаж IV.

Тя представя избрани твор-
би - пейзажи, голо тяло и така
обичаните от художника натюр-
морти с цветя и тръни. Живопи-
ста на Генчо Денчев е разно-
образна, простирайки се от ре-
алистично изградените женски
фигури до ярките цветни петна
на неговите пейзажи.

Генчо Денчев е роден през
1932 г. в София. През 1956 г.
завършва Художествената ака-
демия, специалност живопис.
Учил е при Ненко Балкански,
Дечко Узунов, Илия Петров,
Илия Бешков. Организирал е
много самостоятелни изложби в
страната и чужбина (Кипър,
Сирия, Братислава, Кувейт и
други). Участва и в редица ко-
лективни както у нас, така и в
Хамбург, Москва, Базел, Сици-
лия, Истанбул, Германия, САЩ.

Носител е на наградите на
Съюза на българските художни-
ци за голо тяло и за портрет.
Картини на Генчо Денчев са при-

тежание на Националната худо-
жествена галерия, Софийската
градска художествена галерия,
различни галерии в страната,
както и частни сбирки в Бълга-

рия, Германия, Великобритания,
Франция, Австрия, Финландия,
Швеция, Швейцария, Мексико,
Венецуела, Кувейт, Кипър,
Гърция, Австралия, Япония, Русия.

демия.
Изложбата, озаглавена “Три посоки”, показва три

групи произведения - плакати, компютърно генерира-
ни изображения и емайли. Експозицията съдържа
около 100 работи от различни периоди на творчество-
то на автора, създавани в продължение на 50 години.

Проф. Божидар Йонов е известен като майстор на
плаката. Автор е на многобройни художествени реа-
лизации в областта на пространствения и графичния
дизайн. Носител е на много международни и нацио-
нални награди. Участник е в международните биана-
лета и триеналета на плаката в Лахти, Варшава, Монс,
Мексико, Бърно, Тояма; в десетки представителни
изложби на българския плакат по света, както и във
всички национални изложби в областта на графичния
и пространствен дизайн. Йонов е основател на Меж-
дународното триенале на сценичния плакат - София,
и член на организационния му комитет.

Божидар Йонов е роден на 16 февруари 1942 г. в
София. Завършил е стенопис в Националната художе-
ствена академия, където в момента е професор по
графичен дизайн. От 2003 до 2007 г. е ректор на НХА.

Самостоятелни изложби има в Будапеща, Цюрих, Ви-
ена, Братислава, Москва, Берлин, Грийсбъро (САЩ),
Алжир, Токио, България.

Б. Йонов е носител на Златен медал от Междуна-
родния конкурс за туристически плакат - Торино, Ита-
лия; Сребърен медал за графичен дизайн на кален-
дар от Международното бианале - Бърно; втора на-
града от Международен конкурс на ООН за плакат на
тема “Правата на човека”; награди на СБХ от биана-
лето на българския театрален плакат - Димитровград;
Годишна награда за рекламен дизайн на СБХ; специ-
алната награда “Александър Жендов” на СБХ за по-
стижения в областта на графичния дизайн; голямата
награда за календар на годината от Международен
панаир Пловдив - 2006, и други.

Изложбата е част от събитията на НХА в Нощта на
музеите 19 май, научи ДУМА от Диди Спасова.

100 творби на
Божидар Йонов
100 творби на
Божидар Йонов
100 творби на
Божидар Йонов
100 творби на
Божидар Йонов
100 творби на
Божидар Йонов

Нови живописни плат-
на на Атанас Ташев може
да се видят до 31 май в
галерия “Алтерего” в

Живописните градини
на Атанас Ташев

Дома на културата “Сре-
дец”, (ул. “Кракра” 2А).
Картините са озаглавени
“Моите градини”, “При-

стан”... Те очароват цени-
телите с морски, свежи,
природни пейзажи в син-
хрон с умело подбрани
цветове. Атанас Ташев е
роден на 15 март 1958 г.
в Бургас. Завършил е Ху-
дожествената гимназия в
София и Националната
художествена академия,
специалност живопис при
проф. Иван Кирков. Член
е на СБХ oт 1989 г. Жи-
вее и работи в София. Има
самостоятелни художест-
вени изяви в страната.
Участия в общи експози-
ции в чужбина, както и в
международни пленери и
триеналета, сред които в
Македония, България.

Негови творби прите-
жават Националната худо-
жествена галерия и други
арт салони в страната и
частни колекции.

Самостоятелна изложба на Елеоно-
ра  Хаджиниколова може да се разгле-
да до 27 май в галерия “Маестро” на ул.
“Цар Самуил” 37. По покана на галери-
стката Рени Костова художничката от
Пазарджик гостува на софийската гале-
рия.  Показани са 15 живописни платна,
които са на различна тематика - фигу-
рални композиции, картини по българ-
ски народни приказки, натюрморти. От
произведенията на Елеонора струи не-
подправена женска енергия, която с
нежност завладява зрителя и го кара да
се влюби “веднъж и завинаги” в нейния
красив и ефирен свят, отбелязва галери-
стката. Елеонора Хаджиниколова е
завършила художествената гимназия
“Цанко Лавренов” - Пловдив, и Нацио-
налната художествена академия,  спе-
циалност стенопис. Член е на Съюза на
българските художници и на Дружество-
то на Пазарджишките художници. Ней-
ни картини се намират в частни колек-
ции у нас и в чужбина.

Камерна изява на Елеонора
Хаджиниколова в София

Страницата подготви
Надежда УШЕВА
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В поредицата “Съвременна
българска поезия” на издателство
“Захарий Стоянов” се появи стихо-
сбирка на Евтим Евтимов, озагла-
вена “Шапка ти свалям, любов”.
Певец на красотата, природна и
душевна, чрез внушителната си
визуализация на прекрасното, по-
етът надмогва сивотата на заоби-
калящото ни всекидневие и сътво-
рява в новата си поетична книга
приказен свят, над който спасител-
но пулсира звездата-пътеводница
на любовта. Покоряваща душевна
властност излъчват лиричните из-
поведи, които докосват и вълнуват,
увличат и покоряват широки кръго-
ве от българските читатели, обича-
щи и търсещи поетичното слово,
вдъхващо им душевна устойчивост
в пронизаната от лицемерно при-
критата егоистична враждебност
наша съвременност. Стремежът
към прекрасното, събуден от изпо-
ведите на поета, възвисява красо-
тата на съзидателната любов и по-
беждавайки с филигранната си
крехкост всекидневните разочаро-
вания, очертава примамните про-
стори на светлинните, хармонични
взаимоотношения. Примери ли?
Ето: “Ако любовта е светлина/ нека
вечно да ме ослепява!” - изповядва
поетът. “Тя е празник! И светът без
нея ще загине!”

В проектирания от неуморната
му дарба фантазен космос Евтимов
превръща любовта в оръжие, бра-
нещо смисъла на човешкото съще-
ствуване. Като че ли в своя прика-
зен свят поетът освобождава ду-
шевните пространства на читателя
от облачността на грижовното все-

ато своеоб-
разна задоч-
на читател-
ска дискусия,
извадена от
папките, оп-

„ОЖЕНИ СЕ ЗА
МЕН” от Джон Ъпдайк
отново излиза на българ-
ски, в превод на Белин
Тончев, и както твърдят
издателите от “Сиела” - в
пълния си текст. В опре-
деляния като най-зрелия
му роман Ъпдайк дава
интересен поглед към
САЩ: Америка, където
бракът е идеологически
център, семействата ру-
хват под покрива на две
малки двуетажни къщи.
Авторът разказва в детайли за изпитанията и
проблемите на две семейни двойки. Човек би
си помислил, че романът е интересен за чита-
тели, които са женени или имат стабилен парт-
ньор, но всъщност той предупреждава за рис-
ковете на брака. Вещ експерт в брачната инсти-
туция, Ъпдайк изследва най-съкровените стра-
хове и съмнения. Това е книга, написана с по-
етична чувствителност и лукаво остроумие, на-
ходчива, задълбочена, остроумна, честна.

„ Н Е В И Д И М И Я Т
МОСТ” от Джули
Оринджър е вълнуваща
история, едновременно
романтична, трагична и
завладяваща. Основна
тема в романа е любовта
- нежна, красива, изстра-
дана, поставена пред
много изпитания. Изклю-
чително впечатляващ е
усетът за детайл на ав-
торката, която успява
майсторски автентично
да пресъздаде архитек-
турата на Париж, политическата обстановка в
Европа в навечерието и по времето на Втората
световна война, гонението и изтребването на
евреите преди и след нахлуването на хитлери-
стите в страната. “Онова, което започва като
излязъл от кутийка за бижута романс, скоро се
превръща в сърцераздирателна сага за война-
та. Това е дебютният роман на писателката,
която живее в Бруклин със съпруга си, писателя
Раян Харти. Издава “Ентусиаст”.

„БОЕН КОН” от
Майкъл Морпурго (изд.
“Пергамент Прес”) раз-
казва история, която за-
почва в тихата английска
провинция в навечерие-
то на Първата световна
война. През 1914 г. мла-
дият кон Джоуи е
откъснат от влюбеното в
него момче, продаден на
армията и изпратен на
Западния фронт по вре-
ме на най-ожесточените
сражения. Със своя офи-
цер той се устремява към
бойните линии на врага, за да се изправи пред
страховитото лице на войната. Следва една
одисея, изпълнена с неочаквани обрати, геро-
изъм, самоотверженост, величие и много вълну-
ващи моменти. Ветровете на войната запращат
Джоуи на различни места, но навсякъде той
спечелва сърцата на войниците, които намират
опора и утеха в неговата смелост и дух. Стивън
Спилбърг засне филм по тзи роман, който беше
прожектиран и по нашите екрани.

„ИСТОРИИ ОТ ДИ-
ВАНА. Осем разказа за
живота” от Габриел Ро-
лон не е написана само
за психолози, а е пред-
назначена за всеки чо-
век, чувствителен към
човешката болка, и кой-
то се интересува от
възможността да бъде
преодоляна. Главните
герои не са резултат на
литературна измислица,
защото съм ги виждал в
кабинета си седмица
след седмица да стра-
дат, да се смеят, да плачат, да се чувстват
измамени и ядосани, пише авторът. Така,
осемте житейски истории, от които се състои
тази книга, са изградени върху истински слу-
чаи. По време на сесиите психоаналитикът и
пациентът се договарят да се справят с един
от най-трудните пътища: този, който води до
истината като единствен инструмент за об-
лекчаване на болката. Габриел Ролон раз-
крива собствения си начин за разбиране на
психоанализата. Издава “Тонипрес”.

Âúëíóâàùà ëåãåíäà
çà ëþáîâòà
И в новата си книга чрез визуализацията
на прекрасното Евтим Евтимов успява
да надмогне властно грозотата на
заобикалящото ни всекидневие

кидневие и без да се смущава от
дебнещата враждебност, пронизва-
ща битието ни, извисява скрижали-
те на обичта, вдъхвайки на своите
читатели непреодолима душевна
сила. И вяра - в могъществото на
светите чувства, които предопреде-
лят щастливото странстване в
съкровените душевни пространст-
ва на тази вълнуваща легенда за
любовта.

И разбираме - не е случайност,
че поезията на Евтим Евтимов е
сред най-търсените, най-обичани-
те от българския читател. Навярно
защото чрез пантеистично одухо-
твореното си вживяване в приро-
дата, вслушвайки се в нейния глас,
Евтимов вгражда в поетическите
закономерности на динамично ро-
дените си стихове великата значи-
мост на любовта. Без да руши пе-
сенната художествена форма, той
разкрепостява вътрешното прост-
ранство на стиха с непосредстве-
ната емоционалност на покорява-
ща съдържателност, в която оживя-
ват влюбено планини, реки, гори и
морета. Поетичният му порив “ломи
дървета”, “укротява ревнивия
вятър”, “оживява дори пустинята”...
И ето: В “Една безсънна приказка
само от спомена за “синеоката
обич”, къщите, които в загубилия
се образ на градчето “чакаха ня-
кого” - “пак се завръщат в пейза-
жа”.

Навярно чрез визуализацията
на прекрасното поетът успява да
надмогне властно грозотата на за-
обикалящото ни всекидневие и да
сътвори своя приказен космос,
където пулсира животворящо мно-
голикият образ на любовта. Така
родените от вдъхновението му по-

етични пейзажи не само интригу-
ват, но властно увличат, покоряват
читателя, докосвайки ни до зафик-
сираната изповедност, вдъхвайки
духовна сила и извисяваща естети-
ческа радост. Така стиховете на
Евтимов будят не само властни
пориви към прекрасното, но
вдъхновяват в своите съвременни-
ци и любовта-творчество. Примери
ли? Ето: “Най-хубавата приказка
изгрява” от усмивката на любима-
та. А в “Свещ” поетът изповядва:
“Избягаха от твоите коси/ събрани-
те от гребена ти мълнии.../ Самото
огледало ослепя/ от тайнството на
тази нощна гледка...” “И цветята в
градината разцъфтяват и чак до
сутринта изпяват всички свои пес-
ни за любов...” “И зимата е влюбе-
на и бяла...” “И луната е магия за
влюбени...” И нека завършим
развълнуваните отгласи от поезия-
та на Евтим Евтимов с откъс от
“Закъсняла песен” - стихотворение,
в което поетът изплаква: “...Думите
остават непонятни. Последните ми
залъци това са/ на края ми почти,
но златни.”

Преживяно

K

Иван Димитров прави задочна
читателска дискусия

ределя Иван Димитров
новата си книга “Чита-
телю, благодаря!”, изда-
дена от “Матадор”.

Писмата и публика-
циите, включени в изда-
нието,  представляват
разнообразно, съвкупно
и колективно допълне-
ние на моите тези и по-
зиции, на моите скром-
ни книги, отбелязва ав-
торът. В изданието са
включени публикации
за Иван Димитров и не-
говите книги от перио-
дични издания, споде-
лено от читатели в пис-
ма до него по различни
поводи,  предговорите
към книгите му. Затова
и авторът пише: “В тази
книга вие сте достойни
мои съавтори.”

Иван Димитров беше
най-взискателният, най-
праволинейният, най-че-
стният и най-принципният
ръководител, с който съм
работила. Всичко, което е
научил, направил, постиг-
нал в своя живот, той спо-

деля с бъдещите ръково-
дители. Това пише д-р
Таня Белчинова, избрана
за мениджър на го-
дината за 2010-а,
по повод една
малка, но интерес-
на и ценна книж-
ка на Иван Дими-
тров - “Принципи,
похвати, сентен-
ции, поуки на уп-
равленеца” (с
предговор от
Пелин Пели-
нов). Той е ав-
тор и на книги-
те “Тоталита-
ристът хама-
лин” (с пред-
говор от Нико-
лай Хайтов),
“Синът на
глухонеми-
те”, “Защо се
провали ко-
мунизмът” (с
предговор
от проф.
Х р и с т о
М е р м е р -
ски), “Рек-
вием за Рина” (с предго-
вор от Асен Ризов), “Как
управлявах 13 407 дено-
нощия” (с предговор от
Въто Христов), “Съдбов-
ност и отдаденост” (с

предговор от Таня Димит-
рова), съавтор е на “От 9-
и до 10-и”, “Време наза-

ем”, “Живко Живков -
държав-

ник и поли-
тик”.

Извън писмовните си
изяви Иван Димитров
дълги години е бил

председател на обеди-
нение “Почивно дело и
курортно лечение” към
Българските професио-
нални съюзи, преди това

е преминал по цяла-
та номенклатурна
стълбица от предсе-
дател на ТКЗС в род-
ната Добруджа до
първи зам.-министър
на земеделието и кон-
сул в Киев, удостоен е
със званието “Герой на
с о ц и а л и с т и ч е с к и я
труд”. Но въпреки тази
богата и престижна
съзидателна биография
у Иван Димитров няма и
сянка на възгордяване
или самоизтъкване. На-
против, с него може да
се водят разговори на
всякакви теми, той умее
да изслушва и е внима-
телен събеседник с ши-
роки познания и интере-
си в различни области на
живота.

Една от неговите по-
учителни фрази, които е
добре да помним вина-
ги, е: “Да не се подценя-
ва, пренебрегва и уни-
жава миналото, а да се
цени - хубаво или лошо,
защото върху него се
гради бъдещето.”
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фия ще се състои второто
издание на A to JazZ

Festival 2012 - “Soul of
America” (“Духът на Аме-
рика”). Някои от най-доб-
рите световни соул и
фънк изпълнители, както
и популярни имена от
българската музикална
сцена са записани в офи-
циалната фестивална
програма. Култовите бри-
танци “Рийл пийпъл”, аме-
риканският соул певец
Франк Макомб, чийто
глас помним от хитовете
на групата “Бъкшот Ле-

абележителен компактдиск из-
лиза в дните около 100-годиш-
нината от рождението на вели-
кия руски композитор и 70-го-
дишнината от неговата кончина.
Едни от най-вълнуващите кла-
вирни пиеси на Рахманинов -
“Етюди-картини оп. 39” и “Музи-
кални моменти оп. 16”, пресъз-
дадени с майсторската интер-
претация на талантливата пиа-
нистка, са съществен принос
към българските музикални из-
дания с изящна художествена
програма.

Ружа Семова е родена през
1977 г. в София. Възпитаничка
е на именитите педагози проф.
Антон Диков (до 2000 г. - НМА
“Панчо Владигеров”) и проф.
Щефан Владар (до 2007 г. -

Държавният академичен танцов ан-
самбъл “Лезгинка” от Дагестан, който пред-
ставя уникалната култура и дух на многона-
ционалния народ на Дагестан, пристига с
два спектакъла у нас - на 9 юли в зала 1 на
НДК и на 11 юли в Летния театър в Бургас.
Гастролът е организиран от музикално-
продуцентска компания “Жокер медиа”. Би-
лети за двата спектакъла вече се продават
в мрежата на Еventim.bg, както в билетния
център на НДК на цени от 10 до 60 лв.,
научи ДУМА от Красимира Пейчева. Шоуто
на този фолклорен танцов ансамбъл включ-
ва уникални, виртуозни, завладяващи
изпълнения, съчетаващи съвременни хорео-
графски композиции и непреходните тради-
ции на националното изкуство.

Ансамбълът от Дагестан е създаден на
6 септември 1958 г. През 1961 г. “Лезгинка”
е удостоен със званието “Почетен”, а през
1994 г. получава най-високата титла “Акаде-
мичен”. Трупата е посетила над 60 страни и
е носител на отличия от 47 световни фести-
вала. През 2001 г. ансамбълът е удостоен от

Виенски музикален универси-
тет), при които завършва с от-
личие своето образование. Ра-
боти във Виена, гастролира в
Европа, Япония, Южна Амери-
ка, Канада, САЩ, лауреат е на
най-престижни световни фести-
вали и конкурси за пианисти.
Има многобройни записи за
БНР, БНТ, Радио Класик ФМ,
солистка е на редица българ-
ски симфонични оркестри, кон-
цертира с камерни рецитали у
нас и по света.

Българската публика ще
има възможност да чуе произ-
веденията на Сергей Рахмани-
нов, включени в новия й албум,
в концертно изпълнение в про-
грамата на нейния рецитал
днес в Централния военен клуб.

Ружа Семова е специален гост
на първото издание на “SM&RT”
- “Музика със субтитри и изку-
ство”, музикален фестивал, кой-
то се провежда от 12 до 22 май
в София, научи ДУМА от Мар-
гарита Борисова.

Албумът “Ruzha Semova
plays Rachmaninov” е най-ново-
то заглавие в каталога на Му-
зикално-издателска къща “Кон-
трапункти”. Записан е във “Franz
Liszt Rading” - Виена, от един
от водещите австрийски звуко-
инженери Томас Ланг. Луксоз-
ното оформление на изданието
е дело на графичния дизайнер
Камен Стефанов и ще се про-
дава в “Дюкян Меломан”,
meloman-bg.com и в добрите
музикални магазини.

A to JazZ Festival
ñå çàâðúùà
Соул и фънк ще звучат в края на юни в Докторската градина

фонк” - “Another Day”, “No
Pain, No Gain” и “Music
Evolution”, както и номи-
нираната за “Грами” през
2011 г. американка
Н’Дамби са фестивалните
хедлайнери. Преди тях на

сцената на A to JazZ
ще се качат бандата
за алтернативен
джаз и фънк “Хай
тайм” (България), пе-
вицата Рут Колева и
младата фънк банда
“Саутуик”. Подгрява-
щите диджей сесии
са поверени на дид-
жей Мартен.

Британците от
“Рийл пийпъл”, които
ще се качат на сце-
ната на A to JazZ в

първата фестивална ве-
чер - 28 юни, са известни
със съвместната си рабо-
та с различни фънк и соул
изпълнители, сред които
Дариен, Ванеса Фрийман
и, разбира се, Тони Мом-
рел от “Инкогнито”, с ко-
гото “Рийл пийпъл” създа-
ват някои от най-големи-
те си хитове - “Golden
Lady”, “Star”, “Tell Me Why”.
Франк Макомб (САЩ) -
певецът, записал единст-
вените два албума на ле-
гендарната хип-хоп, ри-
тъм&блус, соул и фънк
банда “Бъкшот Лефонк”,
ще представи във втора-
та вечер - 29 юни, както
авторски парчета от сво-

ите албуми, така и хито-
вете на вече останалата
в музикалната история
група. В рамките на фес-
тивала соул изпълните-
лят ще проведе и дву-
дневен вокален майстор-
ски клас. Официалната
фестивална програма ще
бъде закрита на 30 юни,
събота, от красивия и
дълбок глас на Н’Дамби
(САЩ). Певицата, чието
име означава “най-краси-
вата”, започва кариерата
си като беквокалистка на
Ерика Баду, издава три
самостоятелни албума,
които се радват на голям
успех, а през 2011-а
четвъртият й албум - “Pink

Elephant”, получава
номинация за “Грами”.

Музикантите от банда-
та с модерно джаз и фънк
звучене “Хай тайм” в мо-
мента подготвят издава-
нето на първия си албум
с авторски композиции.
Рут Колева вече предста-
ви своя дебют през про-
летта на 2011-а - албума
“Within Whispers”. Все още
без издаден албум, но с
много успешен първи

сингъл могат
да се похвалят момчета-
та от “Саутуик” (Бълга-
рия), които през пролетта
на миналата година
представиха своя автор-
ски фънк прочит с парче-
то “Pink Skies”.

A to JazZ Festival 2012
- “Soul of America”, се ор-
ганизира от фондация
“A to Z” и фондация “Аме-
рика за България”.

В
последните три
дни на юни
(28-30 юни) в
Д о к т о р с к а т а
градина в Со-

Рут Колева

Франк Макомб

Н’Дамби “Саутуик”

Снимки ФОНДАЦИЯ “A to Z”

З

„Лезгинка” съчетава традиции и съвременна хореография
президента на Русия Владимир Путин с отли-
чие “За заслуги в развитието на хореограф-
ското изкуство”. През 2004 г. на “Лезгинка” е
присъден почетен диплом за заслуги към Ре-
публика Дагестан. Доказателство за високо
ниво и оценка за майсторството на артистите
са фактите, че творческият екип е бил пока-
нен да участва в културната програма, по-
светена на срещата на върха на ръководите-
лите на Г-8 в Санкт Петербург през 2006 г. и
на IX фестивал на руското изкуство в Кан.

Със същия успех “Лезгинка” обикаля гра-
довете на Русия, ОНД, както и Германия,
Полша, Чехия, Словакия, България, Алжир,
Тунис, Мароко, Либия, Сирия, Йордания,
Ирак, Кувейт, Франция, Англия, Турция, Бел-
гия, Холандия, Италия, Испания, Нова Зелан-
дия и Австралия и др.

Ансамбълът е поканен да участва в цере-
мониите на Зимните олимпийски игри в Сочи
през 2014 г.

Страницата подготви
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Ружа Семова свири РахманиновРужа Семова свири РахманиновРужа Семова свири РахманиновРужа Семова свири РахманиновРужа Семова свири Рахманинов

Снимка “ЖОКЕР МЕДИА”
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без режисьор, без художник, но
без актьор, действащ на сцена-
та, което е равно на живеещ в
света, и без публика, която да
го гледа и да съпреживява
страданията и страстите му, не
може да има. Съгласувайте
движение със слово и слово с
движение, като много внимава-
те да не прекрачвате отвъд

границите на естественото. За-
щото всяко прекаляване е про-
тив същината на актьорската
игра, чиято главна задача от-
край време е била и си остава
и до днес - да държи, така да
се каже, огледало пред приро-
дата: да показва на доброде-
телта нейния истински лик, на
порока - неговия образ без ук-
раса и на всяко време от исто-
рията - неговия верен отпечатък.
Така вижда предназначението
на актьора и неговото изкуство
великият театрален майстор
Уилям Шекспир.

И като имам предвид тези
прозорливи мисли, винаги към
края на театралния сезон ми се
иска да направя нещо като

рекапитулация на актьорите и
ролите, които оставят повече
или по-малко трайна следа в
емоционалната памет на зри-
телите или са отличени с една

Òîé -
Òè -
Àç

 Актьор е не онзи,
който играе,
а онзи, който не
може да не играе

 За артиста
ролята отначало
е „Той”, после „Ти”
и най-сетне е „Аз”

или друга награда. Защото
нали именно силната, добре
направена и вдъхновено изиг-
рана роля е единственото, кое-
то остава от ефимерния, но ак-
тивен, напрегнат и динамичен
живот на актьора на сцената.
Тази година сред актьорите,
чиито роли са “извадени извън
скобата”, са Владимир Пенев за
четирите му роли в комедията
на Питър Куилтър “Дуети” в Те-
атър 199 и за ролята на Депу-
татът в “Златните мостове и
Секвоя” от Константин Илиев в
Малък градски театър “Зад ка-
нала”; Камен Донев за Подсе-

калников в “Жи-
вотът е прекрасен”
по произведения
на Николай Ерд-
ман в Народен те-
атър “Иван Вазов”
и Малин Кръстев
за ролята на Англи-
чанинът в “Завръ-
щане във Витен-
берг” от Георги Те-
нев и Иван Добчев
в “Сфумато”.

Като Семьон
Семьонич Подсе-
калников в поста-
новката на Алек-
сандър Морфов
“Животът е прекра-
сен” Камен Донев

играе на тънката граница меж-
ду пълното превъплъщение и
яркото представяне. Неговият
герой сякаш живее в два пара-
лелни свята - реалността и съня,

истината и
в ъ о б р а ж а е -
мото, искано-
то и мечтано-
то. В тази
роля актьо-
рът наистина
“изважда” неочаквани дълбочи-
ни на характера и пресъздава-
нето му. Мигновеното и вирту-
озно превъплъщение, характе-
ризира играта на Владимир Пе-
нев в “Дуети”. Неговите герои
Джон, Бари, Боби и Тоби заед-
но с поразително комичния и
толкова разпознаваем Депутат
в “Златните мостове и Секвоя”

са колкото различни в
своя външен и интона-
ционен рисунък, тол-
кова и богати на раз-
нообразни актьорски
техники и подходи в
сценичния живот. Като
Англичанинът в “За-
връщане във Витен-
берг” Малин Кръстев
демонстрира наисти-
на впечатляваща
вътрешна динамика
на образа и ярък
външен рисунък, също
както и отличеният с
“Икар 2012” Стоян Ра-
дев в Шекспировия
“Ричард III” в поста-
новката на Пламен
Марков във Варнен-
ския театър.

Лица и дрехи, и
слова представях аз
така изкусно, че със
собствения ми език го-

вореха различни хора, казва
един именит средновековен ак-
тьор за себе си и своето изку-
ство. Струва ми се, че те с
пълна сила са валидни и за
изпълнението на Мая Новосел-
ска в “Едно малко радио”, за-
щото в този моноспектакъл ак-
трисата изявява цялото богат-
ство, поразителната фантазия и
импровизационната сила на ак-
тьорския си талант. В ролята на
Серафима Илинична в “Жи-
вотът е прекрасен” Светлана
Янчева е неузнаваема и запом-
няща се едновременно. Пре-
създавайки терзанията и трево-
гите на своята героиня, актри-
сата изявява в пълна мяра ши-
рокия диапазон на актьорските
си способности и най-вече уни-
калния си усет за гротескното.
Запомняща се с многопласто-
вите си внушения роля прави и
Албена Чобанова като Алис в
“Бягство от Москва” от Уилям
Никълсън на сцената на  Дра-

матичен театър - Благоевград,
както и отличената с “Икар
2012”  Искра Донова като Джес
в “Любов и пари” в Младежкия
театър.

Когато актьорът истински
живее своя магически живот на
сцената, когато с мъка и радост
изминава пътя от “Той”, после
“Ти” и най-сетне “Аз”, няма го-

леми или малки победи, голе-
ми или малки роли. Защото и в
малката ролята прозира би-
серът на точно намерената ин-
тонация, на вярното чувство, на
истинския сценичен живот. За-
това съм сигурна, че сред за-
помнящите се роли през изми-
налия сезон несъмнено са
изящната и коварна лейди Мил-
форд на Анастасия Лютова в
“Коварство и любов”, смешна-
та, но толкова истинска и до
болка позната Стефка на Ма-
рия Кавард-
жикова в “Ра-
ботно време”
и драматично
страховитата
Мерилин на
Теодора Ду-
ховникова в
“Ръкомахане
в Спокан”.
Тук непре-
менно трябва
да се отбеле-
жи проникно-
веното и ярко
с ц е н и ч н о
п р и с ъ с т в и е
на Стефан
Мавродиев в
трите му роли
в постановка-
та на Петър
Кауков “Лю-
бов и пари” в
М л а д е ж к и я
театър. Уди-
в и т е л н а т а
сила на вну-
шението, ко-
ето постига
Леонид Йов-
чев като Мер-
вин в поста-
новката на
Явор Гърдев
“Ръкомахане
в Спокан” и
филигранна-
та актьорска

работа на Сава Георгиев в
ролята на Еугениуш в поста-
новката на Николай Поляков
“Танго” от Славомир Мрожек в
Драматично-куклен театър -
Враца.

Сред младите актьори, чии-
то имена и роли през този се-
зон със сигурност ще се запом-

нят, са преди всичко Иван Юру-
ков и неговият страдащ, бунту-
ващ се и трагичен антигерой
Зилов в “Лов на диви патици” в
Народния театър, пресъздаден
със забележително проникно-
вение и усет за цялостност и
уникалност на сценичния жи-
вот, и Веселина Конакчийска
за яркото и категорично сце-
нично решение на Нора в по-
становката на Крис Шарков
“Куклен дом” в Драматичен те-
атър - Пловдив.

Светлана ПАНЧЕВА

А
ктьорът е “свещеното
чудовище” на театъ-
ра. Защото театър
може да съществува
без автор на текста,

Владимир Пеневи Силвия Лулчева
в “Дуети”

Снимка Симон ВАРСАНО

Веселина
Конакчийска

в ролята на Нора
в “Куклен дом”

Мария Каварджикова
в ролята на Стефка

в “Работно време”
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Иван Юруков
като Зилов
в “Лов на
диви патици”

Снимка Атанас КЪНЧЕВ

Стефан Мавродиев
и Мая Бабурска
в “Любов и пари”

Камен Донев, Светлана Янчева и Рени Врангова
в “Животът е прекрасен”

Снимка Фелия БАРУХ
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Цяла флотилия от
плаващи АЕЦ до 2020 г.
За новите руски централи идват поръчки от Африка, Азия, Латинска Америка

езависимо от споровете “за” и
“против” ядрената енергетика има
проекти, чиято рационалност е
безспорна. Сред тях е изгражда-

Н

Плаващата АЕЦ вече е завършена отчасти

нето на плаващи атомни електроцент-
рали (ПАЕЦ), които да снабдяват с еле-
ктричество отдалечени райони.

В това отношение Русия има изслед-
вания с давност няколко десетки години
и дори скоро бе построен корабът “Ака-
демик Ломоносов”, предназначен да
носи първата ПАЕЦ, но идеята не бе
осъществена докрай заради финансови
затруднения по време на световната
криза. Сега специалистите продължа-
ват започнатото и вярват, че до края на
тази година ще успеят да открият нова-
та електроцентрала.

Всъщност Русия е със значителен
опит в това отношение, защото страна-
та има голям граждански и военен ато-
мен флот. Руснаците досега са постро-
или 250 плавателни съда с един и два
реактора и смятат за напълно възмож-
но до 2020 г. да създадат цяла флоти-
лия от такива централи, като ги разпо-
ложат най-вече в северните територии

без добра инфраструктура и с малко
население.

За тях ще бъдат определяни спокой-
ни райони - без земетресения, без опас-
ност от вълни цунами, без силни бури,
далеч от размирни територии с терори-
сти. Засега се предвижда първата ПАЕЦ
да бъде разположена във военния град

Велючинск в Камчатка, а
втората - в град Певек в
Чукотка.

С едно зареждане
централата ще може да
работи 12 години. После
реакторът ще бъде де-
монтиран и на негово
място ще се сложи нов, а
на първия ще се направи
презареждане. Плаващи-
те атомни централи ще
произвеждат по 70 мега-
вата ток и той ще бъде
достатъчен за нормалния
живот на цял град с на-
селение от 25 000 души.

Интересът към първа-
та в света плаваща АЕЦ

е толкова голям, че още преди тя да е
завършена, в “Росенергоатом” вече са
получени поръчки за такива съоръже-
ния от държави в Африка, Азия, Латин-
ска Америка. Там руските централи не
само ще произвеждат ток, но и ще пре-
чистват и обезсоляват морската вода,
за да стане тя питейна.

Ще възкръсне
ли сибирският
мамут?

Той е живял преди 10 000 години
в Сибир и при днешното развитие на
науката вече става възможно да бъде
възкресен. Последните години бяха
направени много успешни експери-
менти в клонирането, на бял свят през
2005 г. се появи и първото клонирано
куче в света - Снупи.

Един от пионерите в тази толкова
деликатна област на биотехнологич-
ните изследвания е южнокореецът
Хуан У-сук. Той е дал съгласие да се
заеме, заедно с руски учени, с иде-
ята да бъде клониран знаменитият
вълнист мамут, чийто останки преди
време бяха открити в Сибир. Дори е
подписано споразумение между уни-
верситет в Якутия и южнокорейска
фондация. В проекта ще се включат
и учени от Пекинския институт по ге-
номика.

Така с общи сили изследователи-
те ще се заемат най-напред да наме-
рят добре запазена тъкан от мамута.
После ще заменят ядрата на яйце-
клетки от слон с тези, взети от непо-
лови клетки на мамут. Те пък ще
бъдат износени от слон, най-вероятно
за целта учените ще използват ин-
дийски слон.

Надеждите за благополучен край
на тъй сложния експеримент са голе-
ми. Достатъчно е да се каже, че зна-
менитият южнокореец Хуан У-сук е
най-големият авторитет в операцията
и вече е клонирал крава, котка, куче,
прасе и вълк, а през октомври м.г. е
показал и осем клонирани койота!

Британският таблоид “Сън” съобщава,
че мамут е бил заснет да пресича

река в Сибир. Предполага се, че върху
огромната територия тук е възможно

да са оцелели отделни екземпляри

нтичен римски театър, концертна зала, древногръцки те-
атър или... Всъщност това е най-новото предположение за
тайнствата на неолитния паметник Стоунхендж. Специа-
листи от университета в Солфорд, близо до Манчестър, са

ОЩЕ ЕДНА ХИПОТЕЗА ЗА
ТАЙНСТВАТА НА СТОУНХЕНДЖ

А
били смаяни от изумителната акустика на паметника. Те са на-
правили най-подробни изследвания в много прецизно изработе-
ното негово копие от 1929 г. в памет на падналите в Първата
световна война. То се намира в град Мерихил в щата Вашингтон.

Насочили са се към него, тъй като знаменитият паметник в
графство Уилтшър е претърпял доста разрушения през хилядо-
летията.

Учените от екипа на англичанина Бруно Фаценда определи-
ли и ехоефектите, и резонансите и направили подробна възста-
новка на акустиката с апарат с 64 канала и особени високого-
ворители. Така те установили, че акустиката на Стоунхендж е
като на древногръцки театър и на античен римски театър. Полу-
чило са оригиналното звучене на знаменития паметник.

Стоунхендж

ТРИКОВЕ ЗА
ОТСЛАБВАНЕ С
ОЧИЛА, ЦВЕТОВЕ,
МИРИЗМИ

Японци са се досетили по много
хитър начин да намалят мерака за
ядене най-вече на пълните хора. Те
са създали специални очила и са ги
нарекли “очила за отслабване”, като
ги препоръчват на всички, които ис-
кат да намалят теглото си.

Номерът е в това, че очилата уго-
лемяват храната с 50 на сто, но само
храната - ръцете, приборите, окръ-
жаващата среда запазват нормални-
те си размери.

Какво се получава?
Оказва се, че мозъкът се заблуж-

дава. Хората мислят: порцията е мно-
го голяма, ям повече, тъпча се здра-
во! В такъв случай, благодарение на
вълшебните очила, се яде с около 10
на сто по-малко храна. Когато из-
следвали обратния случай - очила да
смаляват храната в чинията - станало
ясно, че хората ядат с 15 на сто по-
вече.

Апетитът зависи и от цветовете на
стъклата - при някои от тях храната
изглежда по-привлекателна, други
убиват апетита. Подобно е действие-
то и на различните миризми...

Лас Вегас, градът на хазарта, алкохола, за-
бавленията, разврата и какво ли още не, ини-
циативни мъже са измислили нова услуга за
клиента: автобус “Махмурлушки рай”. Вълшеб-

 „Махмурлушки рай” -
автобус за спасение
на пияници

В
ното возило приема препили туристи, като се отзо-
вава и на повиквания по телефона. Което, разбира
се, скъпо се плаща.

Въпреки високата цена мнозина предпочитат да
платят скъпо, но да се изправят на крака. Грижата
за това има екипът от специалисти начело с анес-
тезиолога д-р Джейсън Бърк. На “пострадалите” се
дават коктейли от витамини, лекарства, аминокисе-
лини. Те противодействат на алкохола в организма

и освобождават пациента от опиянението и махмур-
лука.

Лечението дава отличен резултат в 90 на сто от
случаите. За безпаметно пияните има и легла, за
тях се прилагат повече и по-сложни процедури за
свестяване.

Цените започват от 90 долара и стигат до 400 -
за хора, които не могат да се изправят от леглото
си в хотела и викат екипа на “Махмурлушки рай” в
стаята си.

П

Заповед: „Всички да се
подготвят за края на света!”

“Махмур-
лушки рай”

р е д и
броени
дни се
появиха

съобщения, че
американски
археолози са
открили най-
стария кален-
дар на маите, в
които няма на-
меци за края
на света. Оба-
че, колкото и
да изглежда
невероятно,
мнозина не
само възприе-
мат като напъл-
но възможен
края на света
на 21 декем-
ври т.г., но и
вече активно
се подготвят
за своето оце-
ляване. Например Десио Кола, кмет
на бразилския град Сан Францис-
ко де Паула, отправи специално
обръщение към съгражданите си и
ги прикани към пълна мобилиза-
ция.

Както е известно поне до преди
последното откритие на американ-
ските археолози, според календа-
ра на маите на 21 декември 2012 г.
ще дойде краят на света. Кметът
призовава на това предсказание да
се гледа напълно сериозно. Още
повече, че управляваният от него
град се намира на 907 м надмор-
ска височина и вероятно тук ще се
насочат цели тълпи от бежанци,

търсейки спасение.
Кметът разпорежда всички да

се запасят с храна и вода за месе-
ци напред. В собствения си дом той
е направил солидна подготовка -
натрупал е толкова храна и вода,
че всички обитатели да преживеят
в пълна изолация 3 месеца.

Мненията са разделени: 10 про-
цента смятат, че ще настъпи краят
на света на 21 декември, защото
тогава свършва календарът; други-
те просто смятат, че тогава Слънче-
вата система ще навлезе в нов
цикъл...

Не случайно има руска поговор-
ка: “Ще поживеем - ще видим”.

Календарът
на маите
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Вътрешните социалдемократически
критици не говореха за преосмисляне, а
направо казваха: или модернизация, или
край на социалдемокрацията.

Другата концепция, която се пред-
ставляваше от Андрей и ОСД (Обедине-
ние за социална демокрация), беше, че
БСП трябва да се превърне в социалде-
мократическа партия, каквато беше до
нейната болшевизация. Аз обаче
твърдях, че този модел не дава на пар-
тията перспектива. Не можем в ХХI век
да бъдем силна партия с модели от ХIХ
век. Това е задънена улица. Трябва да
търсим решения, адекватни на новата, а
не на старата историческа епоха. Зара-
ди това дискусията беше много остра,
фундаментално тежка и заедно с това
не абстрактна, а органично свързана с
динамиката на процесите у нас и около
нас. Наложи се понятието “модерна лява
социалистическа партия на ХХI век”,
което легна в новата програма и сложи
началото на модернизацията в развити-
ето на БСП. Ние оцеляхме не защото
сме богопомазани или защото сме лю-
бимци на времето, точно обратното, а
защото решихме два въпроса - израбо-
тихме вярна стратегия на БСП за оцеля-

Много е важно по кой път...
От стр. 10 ване чрез развитие, а не чрез мими-

крия. И това беше голям успех. “Мани-
фестът за демократичен социализъм”
изигра ролята на политическа стратегия
на партията. Освен успешна политичес-
ка стратегия, ние запазихме единството
на партията, в което беше нейната сила,
което й придаде тежест, което я напра-
ви много силна партия. Неслучайно през
последните 20 години БСП два пъти
спечели демократични парламентарни
и президентски избори. Неслучайно
днес БСП е най-силната политическа
партия у нас. Изчезнаха социалдемокра-
тическите и аграрните партии, СДС е на
изкуствено дишане и едва преминава
изборната бариера, появиха се т.нар.
ванпартии, политическият туризъм при-
доби отвратителни прояви. БСП допуска
грешки, има проблеми, но продължава
да стои здраво на краката си.

Ето защо е много важно по кой път
ще тръгне сега БСП.

 В момента Европа ври и кипи
политически, а изборите във Франция
и Гърция станаха обект на много ко-
ментари, анализи и спорове. Какво
всъщност казаха хората на европей-
ските елити чрез тези два вота?
Показват ли те скъсване с крайната

неолиберална идея за постоянното
рязане на разходи до почти пълното
изчезване на всяка идея за социална
държава?

- Тепърва ще бъде анализиран
урокът, който европейският избирател, в
конкретния случай във Франция и в
Гърция, даде на този десен курс в раз-
витието на Европа, на този неолибера-
лизъм, който в края на краищата лежи
в основата на тежката финансова и ико-
номическа криза в света. Сума сумарум
ясно се вижда, че европейците изразя-
ват недоволство и санкционират десния
курс за развитието на Европа. Това не е
пътят за излизане от кризата, не е пътят
за икономическия напредък на Европа,
а е път към задълбочаване на социал-
ните проблеми. Защото стоварва теже-
стите на кризата главно върху хората на
труда, върху по-слабите слоеве на об-
ществото.

От друга страна, както стана в Гърция,
там, където се посегна драстично върху
социалните придобивки, се вижда какъв
хаос застрашава страната и какви
възможности открива той пред крайно-
десните и пред екстремистките сили в
обществото. Аз намирам тези уроци за
категорично предупредителни за всич-

ки останали страни и очаквам появата
на лява визия за развитието на Евро-
пейския съюз, основана на икономиче-
ския растеж и по-доброто качество на
живота на европейските граждани. Оле-
вяването на европейското мислене, на
европейската държавна власт и на ев-
ропейските леви партии е предстоящо.

 И на края на нашия разговор да
ви попитам: вие оптимист ли сте или
скептик за работата и резултатите
на 48-ия конгрес?

- Труден конгрес, но нямам съмне-
ние за позитивното му протичане. Вяр-
вам в интелекта и разума на партията, в
отговорността и рефлексите на делега-
тите. Имаме проблеми, но ще намерим
пътя за тяхното решаване. Ние трябва
да сме си загубили ума, за да допуснем
разцепление или да взривим левия про-
ект на българския преход - Българската
социалистическа партия. Но не сме, все
още не сме. Разбира се, може да ми се
опонира, че никога не е късно човек да
се изложи, да, така е, но впечатлението
от половинвековното ми членуване в
тази партия е, че тя е най-силна, когато
е застрашена. Никого не съветвам да
проверява верността на това впечатле-
ние.

Българското земеделие между
желанията и действителността
В отрасъла има проблеми, чието
спешно решаване е възможно

В
Проф. Светла
БЪЧВАРОВА

последните
две години
а г р а р н и я т
бизнес си
задава въ-

проса кое е министер-
ството, което отговаря
за българското земеде-
лие. Анализът на отче-
тите на МЗХ, медийни-
те изяви, акцентите в
изказванията са много по-близо до политиката за потре-
бителите, отколкото до реалната аграрна сфера. Много-
бройните протести през 2010 и 2011 г. в сектор земеде-
лие” бяха услужливо насочени към Министерство на фи-
нансите и факт е, че това министерство участваше актив-
но в разговорите и споразуменията.

Причината за това поведение на МЗХ може да се
предполага, че е свързано с оценката на ведомството, че
земеделието няма никакви проблеми или ако има, те се
решават с допълнителен финансов ресурс, а страната ни
е в криза.

Искам да обърна внимание върху няколко смущаващи
факта за състоянието на отрасъла през последните годи-
ни:

Първо, санкциите за земеделските производители
станаха нещо обичайно и това се отразява на средства-
та, които те получават за годината по линия на директ-
ните плащания на единица площ и на националните
доплащания. Неслучайно за кампания 2011 г. броят на
заявленията за подпомагане (вкл. за тютюнопрозводите-
лите) е с 4.3 на сто по-нисък от равнището на 2010 г., а
заявленията за подпомагане чрез национални доплаща-
ния отчитат спад с 5.1 на сто.

Второ, през 2010 и 2011 г. по данни на НСИ се отчита
спад във физически обеми при производството на расте-
ниевъдна и животновъдна продукция. Общо за аграрния
сектор намалението за две години е с близо 7 на сто.
Разбира се, отчита се увеличение на продукцията в стой-
ностно изражение и това се дължи на факта, че през
2010-а и особено през 2011 г. изкупните цени на основни
продоволствени стоки се повишиха значително не само
в страната, но и в света. Делът на животновъдния сектор
се срина от 44.6% през 2007 г. на 26.5% през 2011 г. от
крайната продукция в аграрния сектор по базисни цени.

Трето, на базата на внимателния анализ на вноса и
износа на селскостопански стоки през 2011 г. например
се вижда, че положителното търговско салдо за сектора
се държи само и единствено на пет продукта (пшеница,
ечемик, царевица, слънчоглед и рапица). Общият размер
на износа на тези продукти е 2 018 132 хил.щ.д. и поло-
жителното салдо съответно е в размер на 1 531 754
хил.щ.д. Вносът на животински продукти значително над-
вишава износа. Така например вносът на меса е 2.2 по-
голям от износа. В сектор мляко също се отчита

по-голям размер на вноса от износа

на млечни продукти. Няма изненада и при плодовете и
зеленчуците. Тези данни изискват сериозен анализ от
МЗХ и то трябва да отговори на въпроса как при почти
непроменящи се брой животни в страната според офици-
алните данни България се превърна в нетен вносител на
продукти от животински произход. За да улесним анали-
заторите, трябва да отчетем, че потреблението в страна-

та не отчита повишение.
Четвърто, ножицата между цените на влагани средст-

ва за производство (горива, торове, препарати, фуражи)
и изкупни цени през 2011 г. драстично се разтвори. През
последния месец например изкупната цена на суровото
мляко отчете спад 15 % и масово се изкупува мляко на
равнище от 0.45-0.50 лв./л, а това представлява и цената
на фуража. Разбира се, че средствата, които получават
земеделските стопани, смекчават тази ножица, но ръстът
на цените на влаганите средства надвишава този на
изкупните цени и на получените субсидии. В тази връзка
компенсирането на земеделските производители с наци-
онални доплащания в растениевъдството и в живот-
новъдството не е претенция без основание, а реална
икономическа аритметика.

Много често се говори за високите цени на зърнените
култури и страхотните приходи, които акумулират големи-
те земеделски производители. Драмата с националните
доплащания за 2011 г. и техният символичен размер бе
обяснена с огромните печалби, които са акумулирали
зърнопроизводителите на база цени. По данни обаче на
ФАО през последните 10 години световните цени на
зърнените култури са се сринали на фона на увеличените
разходи за производство. Така че от намалението на

на основно с демографски проблеми в селските райони.
Драстично е намалението на земеделските кооперации,
а при търговските дружества се отчита значителен ръст.
Това състояние определи и развитието предимно на
монокултурно земеделие. Зърнените култури се отглеж-
дат в 47.8 на сто от стопанствата (58.1 % от обработва-
емата земя). Техническите култури заемат 33.9 на сто.
Делът на фуражните култури е едва 3.4 на сто, а на
зеленчуците - 1.2 на сто. Животновъдството много трудно
ще се възстанови при условията на регулации в ползва-
нето на земята към настоящия момент. От отчетените 280
300 стопанства, отглеждащи селскостопански животни,
13 100 не притежават никаква земя. От останалите 91.5
на сто използват земеделски площи в границите от 1 до
100 дка. Тези стопанства отглеждат 51 на сто от говедата
и 66 на сто от овцете. Липсата на земя за производство
на фураж в тези стопанства е основна пречка за разви-
тието на отрасъла. Тези негативни тенденции ще се
задълбочат, ако не се предприемат спешни мерки.

Първият важен въпрос е решаването на въпросите
със стопанисването на земята. Всички данни сочат, че
групирането на земята чрез покупко-продажба е почти
невъзможно в средносрочен план. Както в повечето
страни от ЕС, основна форма за стопанисване на земята
е арендуването и чрез съответния закон се създава си-
гурност в земеползването. Сигурност има и при собстве-
ниците на земя по отношение на опазване на земята и
размера на рентни плащания. За да вървим в тази по-
сока, освен промяна на Закона за арендата, е необхо-
димо и

създаване на Агенция за земята

която да трансферира информация, координира различ-
ните интереси и създаде база за стабилно земеползване.
В повечето европейски страни подобни агенции са га-
рант за ефективното използване на поземлените ресур-
си.

Важен ресурс, който страната не използва и за това
говорят и данните за производство на зеленчуци или
добивите от царевица, малкият интерес към соята, е
възстановяването на напоителнате системи на страната.
При условие че страната ни притежава значителни водни
ресурси, е недопустимо неговото игнориране. Моделът
на търговско дружество за управление на актив, липсата
на инвестиции, разпродаването на съоръжения обричат
отрасъла на риск. Отделно от това Мярка 125 от ПРСР,
която трябваше да подпомогне инвестициите в напоява-
нето, така и не стартира. Рискът от засушаване е реален
в средносрочен план.

Както показва опитът досега, усвояването на евро-
пейските фондове не е лукс, а необходимост. Българско-
то земеделие страда от липса на инвестиции и това се
потвърждава от състоянието на земеделската техника, от
липсата на инвестиции в напояването и т.н. Необходими
са инвестиции за развитие на конкурентоспособно земе-
делие и пазарна инфраструктура.

Важен е въпросът за структурата на земеделските
стопанства. Разнообразието от структури не означава, че
те са изградени на базата на икономическата целесъо-
бразност. Големите стопанства са необходимост, но ма-
щабът на производството има икономически граници и
трябва да се поучим от нашия собствен опит в тази на-
сока. Колкото е по-голямо едно стопанство (над 50 хил.дка
земя) и производството монокултурно, толкова е по-голям
рискът за неговата устойчивост. Кооперациите са шанс
не само за развитието на земеделието, но и за запазване
на българските села. А освен това те имат и важни соци-
ални задачи на територията, на която се намират.

цените в международен план фермерите могат да реали-
зират печалби, но при задължителното условие

производството да се субсидира

В тази връзка неравнопоставеността между страните
в ЕС по отношение на подпомагането е въпрос, който се
решава с национални доплащания. Старите страни-член-
ки получават 2.5 пъти по-високи субсидии на площ спря-
мо България и Румъния. В същото време цените на гори-
вата, торовете, семената са на европейско ценово ниво.

Пето, силно се влошава организационната структура
на българското земеделие. Данните от преброяването
показват драстично намаление на стопанствата за кратък
период от време (с 44% спрямо 2003 г.). През 2010 г.
стопанствата в страната са 371 100. Близо 98 на сто от тях
(350 900) са на физически лица. През 2010 г. се отчита
значително намаление на лицата, които влагат труд в
земеделието. Данните сочат, че вложеният труд в семей-
ните стопанства е 394 хил. годишни работни единици
(намаление с 16% спрямо 2007 г.). Тази редукция е свърза-
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В прочутата
„Маргарита”
са събрани
цветовете на
италианското
знаме

Страницата подготви
Альона НЕЙКОВА

Не е тайна, че пицата е ястие, харесвано в цял свят.
Приготвяйки вкусното тесто, всеки народ добавя
нещо свое. В Индия може да опитате пица с марино-
ван джинджифил, пълнеж от овнешко и соева изва-
ра. В Япония тестото се гарнира със змиорки и
калмари. Страната на изгряващото слънце може да
се похвали и с т. нар. жива пица - “Окономияки”.
Освен познатите морски деликатеси, върху тестото
се слага и “танцуващото” от топлината парче риба
тон. Когато такава пица се поднася към устата, се
създава впечатление, че гарнитурата върху тестото
мърда, все едно е жива. В Коста Рика на пицата
слагат кокос, в Бразилия - зелен грах, а на любите-
лите на необичайни ястия се предлагат жълтурчета,
раци и хайвер. Английска верига супермаркети пък
планира да пусне на пазара възбуждаща пица, която
ще действа не само на мъжете, но и на жените.
Кулинарите все още доизкусуряват рецептата, но
вече се знае, че ястието ще е гарнирано с аспержи,
артишок, джинджифил, хайвер и други афродизиаци.
Съществува също така и десертна пица - с марма-
лад, шоколад и орехи. Но едни от най-изисканите
гарнитури върху пицата слагат французите, които
използват различни видове сирене: бри, гауда,
рокфор, пармезан и др.

НЕОБИЧАЙНИ
ХРУМВАНИЯ

Учените установили, че
редовното хапване на пицата
е изключително полезно за
човешкия организъм. Нещо
повече. Смята се, че това
вкусно тесто с гарнитура
може да предотврати образу-
ването на ракови клетки в
стомашно-чревния тракт.
Изследователите твърдят, че
с профилактична цел срещу
онкологични заболявания
трябва да се консумира
именно италианската пица,
богата на зехтин и варени
домати, съдържащи антикан-
цероген ликопен. Диетолози-
те съветват тя да се яде на
обяд или за вечеря поне
веднъж седмично. Пицата
също така е част от прочута-
та, вкусна и полезна Среди-
земноморска диета. Специа-
листите са на мнение, че
една “Маргарита” осигурява
на човека 1/3 от дневната му
хранителна норма.

БЛАГОТВОРНОТО ВЪЗДЕЙСТВИЕ
НА ЧОВЕШКИЯ ОРГАНИЗЪМ

Пицата е прочуто италианско ястие във
вид на изпечено кръгло тесто, покрито
(в класическия вариант) с домати и
разтопен кашкавал или сирене - обикно-
вено с моцарела. Но тъй като това
вкусно произведение на кулинарното
изкуство отдавна излезе извън граници-
те на Италия и завладя света, в различ-
ни страни може да опитате пица с
какви ли не гарнитури.

се пак истинската ис-
тория на пицата идва
от древността и може
да започне като при-
казка. Преди много, например винаги са отказвали да

използват квасен хляб в ритуали-
те си, докато египтяните са го
приели, разучили и започнали да
правят макаронени и хлебни из-
делия. Те са изобретили и първа-
та фурна за хляб, която е имала
конусовидна форма.

В Неапол, Италия, тестото и
фурната са познати от около 1000
години. Там започват да го пекат,
след като с помощта на пръсти
го разтеглят във формата на кръг
до определена дебелина. Появя-
ват се думите “Lagano” u “Picea”,
с които наричали изпеченото

хлебно изделие. По-късно неапо-
литанците започват да експери-
ментират и да поставят върху су-
ровото тесто продукти с различ-
ни цветове. Така декорираното
тесто се изпичало във фурната и
на практика поставя началото на
днешната пица.

Като самостоятелно ястие тя
се появява в Неапол в края на
1700 г. и до ден днешен градът
се смята за родина на пицата. А
през 1830 г. е отворена първата
истинска пицария. Преди това
вкусното гарнирано запечено
тесто се е продавало на сергии.

С думата “пица” са наричали
не само класическото ястие, но и
другите видове тестени изделия -
макарони, паста, фокачи и т.н. За
да се появи пицата обаче такава,
каквато сме свикнали да я виж-
даме и познаваме в наши дни,
минават още много години, дока-
то през 1800 г. се откриват спаге-
тите с доматен сос. Причината за
това забавяне е, че в Европа до-
матите не са били познати. Вкус-
ните червени зеленчуци били
открити в Америка през 1492 г. и
едва век и половина по-късно са
пренесени на Стария континент.
Европейците започват да използ-
ват доматите в готвенето, а не-
аполитанците ги включват в своя
кулинарен флаг.

История, свързана с кралско-
то семейство, дава през 1889 г.
своя решаващ принос за разви-
тието на пицата. Крал Умберто I
и кралица Маргарита решават
да прекарат лятото в резиден-
ция “Каподимонте” в Неапол. Ви-
сочайшите особи често чували
от художници, писатели и поети
за така наречената пица - из-

ключително вкусно ястие, оби-
чайно за трапезата на местните
хора. Маргарита била силно за-
интригувана от запеченото гар-
нирано тесто, за което всички го-
ворели. А фактът, че не може да
го опита, защото било храна на
простолюдието, още повече за-
силвал любопитството и интере-
са на кралицата.

И тъй като нямало как да оти-
де в обикновена пицария, Мар-
гарита поръчала да извикат в
двореца Дон Рафаеле Еспозито
- изкусен готвач и собственик
на най-известната пицария
“Pietro the Pizzaiolo”, и му наре-
дила да направи пица лично за
нея. Използвайки кралската кух-
ня, Дон Рафаело заедно със
съпругата си Дона Роса, пригот-
вил специално тесто, което гар-
нирал с моцарела, домати и
босилек. Цветово пицата изоб-
разявала всъщност италианско-
то знаме, затова била наречена
“Маргарита” - в чест на крали-
цата. Това силно я развълнува-
ло, не само заради патриотич-
ни причини, а и понеже ястието
много се харесало на височай-
шата особа. Дон Рафаело полу-
чил разрешение да включи тази
пица в менюто на пицарията си,
а самата “Маргарита” придоби-
ва огромна популярност и до
днес може да се поръча на-
всякъде по света.

Тази необикновена история
бе разказана от Маркантонио
Паризи - собственик на италиан-
ския ресторант-пицария “Джоя” в
столицата. Готвачът реши да по-
свети един ден изцяло на неапо-
литанската пица и с лекота и
финес демонстрира уменията си
за приготвяне на това вкусно яс-
тие. Маркантонио Паризи уточни,
че тестото за истинската неапо-
литанска пица се прави със спе-
циално брашно, като се добавя
само мая, малко сол и вода. Ако
се сложи зехтин, захар или как-
вото и да било друго в тестото,
това вече няма да е неаполитан-
ска пица, смята готвачът. Кули-
нарните му умения са били оце-
нени от такива звезди като Ум-
берто Тоци, Мария Илиева, Ка-
мелия Воче, Георги Христов и
Джани Фиорелино.

В
много години било направено
едно голямо и важно откритие.
Установено било, че зърната от
пшеница и царевица имат голя-
ма хранителна стойност и заси-
щат глада. Човекът започва да
отглежда тези култури и да ги из-
ползва за прехраната си. Малко
по-късно във времето той с инте-
рес открива, че може да смила
тези зърна, да ги смесва с вода и
да ги пече върху горещи камъни.
Така се появява хлябът и днеш-
ните фокачи.

Следва откриването на прин-
ципа на втасване на тестото и
изобретяването на първата фур-
на. Това се случило преди около
6000 години в Египет, в плодо-
родните земи между реките Нил
и Ефрат. Хората там забелязали,
че тестото се надига. Някои от
тях се плашели от този факт и
смятали, че подуването на тесто-
то става с помощта на мистери-
озни и нечисти сили и даже го
хвърляли. Други, по-любопитни,
пък решили да изучат това явле-
ние и да го използват. Евреите

 Жител на Торино - Франко Питоне, похарчил най-много
пари за пица - над 250 хил. долара за последните 32 години.
След сватбата съпругата му поставила ултиматум: или тя, или
пицата. Франко пожертвал жена си...

 Според проучване, направено в интернет, 78% от потребите-
лите на глобалната мрежа посочват пицата за любимо ястие.

 Средностатистическият европеец за една година изяжда
300 кг пица, като изследването обхваща само поръчките за
вкъщи.

 В цял свят за едно денонощие се консумират над 500 ми-
лиона пици с различна форма и размер.

Любопитни факти
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СРЕЩИ Айлин Ниязиева:

Младите хора
бягат към
мечтите и
целите си

АЙЛИН НИЯЗИЕВА е
на 24 години и е от
Търговище. Бакалавър
е по политология в СУ
“Св. Климент Охрид-
ски”, а в момента
следва магистратура
по политически ме-
ниджмънт, успоредно с
това се готви да
стане магистър и по
журналистика и медии,
отново в СУ.

Възприемайки управлението като нещо чуждо,
а не произтичащо от нас самите, нормално е
реакцията ни към него да е негативна, казва
студентката по политология

Интервю на Павлета ДАВИДОВА

–Â‡ÎËÁ‡ˆËˇ ËÏ‡ Ë ‚
¡˙Î„‡Ëˇ, ÔÓÒÚÓ
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓÚÛ‰Ë¯
Ï‡ÎÍÓ ÔÓ‚Â˜Â Á‡ ÚÓ‚‡

,

 Бакалавър си по политоло-
гия, какво те накара да избереш
точно тази специалност?

- Повечето хора, които ме по-
знават, изобщо не предполагаха,
че ще избера точно това като об-
разование и професионален път,
след като завърша гимназия. При-
чината е в това, че винаги съм била
насочена към изкуството и съм се
интересувала най-вече от него.
Може би с идеята, че музикант
къща не храни, реших, че с изкуст-
вото няма да ми се получи. Поли-
тологията ми се стори един много
добър вариант.

 Доволна ли си от знанията,
които получаваш в университета?

- Започнах да уча тази специ-
алност с много големи очаквания.
Честно казано, малко се разоча-
ровах от това, че конкретно в мо-
ята специалност не се обръщаше
достатъчно внимание върху прак-
тическата насоченост, на това на-
истина да ни научат на нещо, кое-
то наистина да можем да правим,
след като завършим. Обучението
ни беше концентрирано повече
върху философските теории, като
цяло - към чисто научната част на
специалността. Според мен това е
важно, но до известна степен не е
точно това, с което се предполага,
че ще се занимаваме реално в
бъдеще. Трябва повече практичес-
ка насоченост.

 Практика в каква насока?
- Да започнем с една статисти-

ка, ние не сме я изучавали. Учили
сме различни изследователски ме-
тоди, но отново е било чисто тео-
ретично. Не се достига до момент,
в който самите студенти да изгот-
вят свое собствено проучване, ма-
кар и в един по-суров вариант. Така
нямаме възможност да видим на
практика как стават нещата, дори
няма как да се научим от собстве-
ните си грешки.

 Смяташ ли, че ще успееш да
се реализираш като политолог?

- В момента продължавам обра-
зованието си с магистратура, дори
с две. Записах политически ме-
ниджмънт, а успоредно с това и
журналистика и медии. Виждам
бъдещето си по-скоро в частта с
журналистиката и медиите. Бих
искала да се развивам по-скоро в
тази област. Смятам, че ще е по-
лезно да съчетая с това политоло-
гичното си образование и съответ-
но да се ориентирам към вътреш-
нополитическа журналистика.

 Следваш две магистрату-
ри, това значи ли, че смяташ че
едно образование не е до-
статъчно? И лесно ли е млад и
образован човек да си намери
работа по специалността, която
да го удоволетворява и емоцио-
нално, и финансово?

- Трудно е. Най-малкото, ако се
има предвид, че открай време се
говори как човек трябва да има
връзки и т.н. Да забравим това и

,

да приемем, че човек просто за-
почва работа. Дори и да си наме-
риш работа, в повечето случаи тя
не е добре платена. За пример -
един младши експерт в държавна-
та администрация изобщо не взе-
ма “големите пари”. Заплатите там
започват от суми от типа на 560
лева, като, за да заемеш тази
длъжност, изискват добро висше
образование, 2 езика и др. А изи-
скванията въобще не отговарят на
това, което се очаква от служите-
лите впоследствие. Изобщо не е
лесно човек да си намери добра
работа, това е причината да уча
две неща - за да се подсигуря по
един или друг начин.

 Хората доста често обви-
няват политиците, че са лоши,
корумпирани и какво ли още не...
“Мръсна” дума ли е политика?

- По-скоро самите ние сме й
придали този негативен нюанс. До
известна степен това се дължи не
само на управляващите, а на обик-
новения човек, който все още има
ниска политическа култура. На
онези хора, които се интересуват
от управлението от избори на из-
бори, или пък изразяват своето
мнение, гражданска позиция и
протест срещу каквото и да е само
на маса, в компания. Когато се
стигне до защита на това мнение,
много рядко се стига до реални
действия.

 Как може да се промени
това?

- Не съм сигурна. Може би с
простички неща, като това да има
граждански предмети в средното
образование. На гимназиално рав-
нище тези предмети не са застъ-
пени добре, може би ако се започ-
не още оттам, ще е добре. Като
цяло това е въпрос на култура и
нагласа и може би все още не сме
преодолели този стереотип към уп-
равлението - че то е нещо мръсно,
нещо лошо. Възприемайки го като
нещо чуждо, а не произтичащо от
нас самите, нормално е и реакци-
ята ни към него да е такава.

 Мислила ли си да заминеш в

чужбина и да опиташ да изгра-
диш живота си там?

- Реално не съм предприемала
нищо по този въпрос. Когато
завърших средното си образова-
ние, се замислих за това - бях от
така наречения “щастлив випуск”
2007, тогава с приемането ни в Ев-
ропейския съюз се отвориха много
врати пред България. Най-малкото
таксите за обучение бяха сравни-
телно по-леки като за държава
членка на ЕС. Тогава наистина се
замислих. Не смятам обаче, че
това е за мен, затуй не предприех
нищо, дори и за магистратура
извън България. Може би и причи-
ната е ориентираността ми към
вътрешнополитическите процеси.

 Само това ли те задържа в
страната?

- Може би съм свързана твърде
много с родното. Такъв тип човек
съм, че се привързвам твърде лес-
но към хората, към мястото, на ко-
ето съм свикнала да живея. Може
би това изигра основната роля.
Трябва да се борим тук, да проме-
ним към добро нещата в България.
Всеки го казва и може би мисли,
но доколко правим нещо реално е
съвсем отделна тема.

 Бягат ли младите хора от
България, бягат ли изобщо от
нещо?

- Бягат по-скоро към целите и
мечтите си. Може би смятат, че там
ще е по-лесно и вероятно е така.
Но е важно да се знае, че реали-
зация има и в България, просто
трябва да се потрудиш малко по-
вече за това. Наистина, шансът за
развитие и професионално израс-
тване в чужбина може да е много
по-голям, но не бива да се отказ-
ваме толкова лесно от това, което
може да имаме тук.

 Живееш в Студентския
град. Напоследък отново се заго-
вори за затягане на дисциплина-
та в квартала, какво мислиш за
предлаганите мерки?

- Като човек, който по време на
цялото си следване е живял в Сту-
дентския град, не откривам голяма
разлика от първата ми година там
- преди 4-5 години и днес. Нито по
посока на затягане на мерките за
безопасността, нито в отношение-
то на студентите по този въпрос.
Просто сега се говори много пове-
че за проблемите, които съществу-
ват от отдавна. Не съм сигурна по
каква причина се получи така -
наистина, няма кой знае каква
разлика. Според мен промените
няма как да дойдат от днес за утре.
Идеята кварталът да стане като
кампус ми изглежда нереална, тъй
като има твърде много частни лица

и бизнесмени, които реално се
месят в живота на Студентския
град.

 Какво е решението на про-
блемите там?

- Определно е необходим по-
голям контрол в самите общежи-
тия. Предполага се, че хората,
които отговарят за сигурността на
студентите, трябва да са портие-
рите, които стоят денонощно във
входовете на различните блокове.
Повечето обаче са възрастни
хора, най-често жени, обикновено
спят нощно време... Дори това, че
студентите влизат с определени
електронни пропуски не възпре-
пятства в общежитието да влезе и
външно лице, дори и след един
определен час, в който не се сле-
ди кой влиза и кой излиза.

 Какъв е типичният жител
на Студентския град?

- Все се надявам, че няма типи-
чен жител. Принципно съм против
поставянето на хората под общ
знаменател, тъй като не бих иска-
ла към мен да се отнасят по този
начин. Всички обвинения, че там е
най-голямато струпване на заведе-
ния, алкохол и чалга е некорект-
но. Не мисля, че това е само там -
щом този тип култура е най-харе-
сван в цяла България, нормално е
и в Студентския град да се пред-
лага точно това.

 Какво липсва в Студентския
град?

- Казват, че няма библиотека.
Това не е вярно! Има библиотека -
клон на Софийския университет, за
съжаление според мен тя не се по-
сещава достатъчно сериозно и ак-
тивно от студентите. Може би
лиспват много неща - от матери-
ални до духовни. Това обаче не е
нещо, което може да се промени
толкова бързо и определено не е
свързано само с младите хора.

 В чалга общество ли живе-
ем?

- Не бих искала да отговарям
на подобен въпрос само с да или
не. Съдейки по себе си, би трябва-
ло да кажа не. Аз не живея в тако-
ва общество и не мисля, че при-
надлежа или бих могла да принад-
лежа към него. Оглеждайки се
около себе си, откривам хора, ко-
ито са със сходно мнение и които
имат различни от чалгата интере-
си - слушат различна музика, гле-
дат стойностни филми, ходят на
театър. Накратко - не мисля, че
живеем в чалга общество.

 Колко често ходиш на те-
атър?

- За нещастие съм в графата
“беден студент” и не мога да си
позволя да ходя  всяка седмица,
но се опитвам да ходя на театър
поне един-два пъти в месеца. За-
клет фен съм на театъра и опреде-
лено го предпочитам пред киното.
Радвам се, че виждам около себе
си много млади хора. Надявам се,
че това не е просто мода, защото
някой е казал, че е хубаво да хо-
диш на театър. Би било хубаво
всички тези хора, които преоткри-
ха театрите, да ги посещават, за-
щото харесват този вид изкуство,
а не само защото в дадена поста-
новка участват любимите им акть-
ори от даден сериал или от екра-
на на телевизора.
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Години по-късно ме порази
комплексът в центъра на Гент -
църквата “Св.Николай”, камбана-
рията и катедралата “St.Baaf”. В
невероятни катедрали влизах в
Монс и Ойпен, слушах чудесен
девически хор - пловдивския “Ев-
молпея”, в капуцинската църква
“Св. Антоний” в Аалст.

Дълго правих опит “да хвана”
в кадър цялата  “Нотр Дам” в Люк-
сембург, която има статут на ка-
тедрала от 1870 г. насам, когато
папа Пий ХI посвещава църквата
на св. Дева Мария. Първата вну-
шителна католическа катедрала
по пътя на Запад е “Възнесение
Богородично” в Загреб.

Наскоро бях в Бергамо и в
катедралата, в която е погребан
роденият там Гаетано Доницети.
Дивих се, както всеки турист, и на
“Дуомо ди Милано” - забележи-
телна готическа постройка, уни-
кална по архитектура и размери.
Обикаляйки величествените хра-
мове, градени столетия с лептата
на заможни богомолци, забеля-
зах и кокетните дървени поме-
щения, приличащи на миниатюр-
ни къщурки, приютени край сте-
ните на западнохристиянските
храмове. Ако не в действителност,
то всеки ги е виждал на кино.
Това са местата за изповед у ка-
толици и протестанти и всяка из-
поведалня е произведение на
изкуството. Сигурно това е бил
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В Гера, Ерфурт, Берлин или в Дрезден, беше толкова
отдавна, съм влязла за пръв път в катедрала, тогава не
правех разлика между католическа и протестантска.
Сигурна съм обаче, че бях поразена от “Томаскирхе” в
Лайпциг, в която от 1723 до 1750 г. е бил хормайстор
Йохан Себастиан Бах - снимала съм се и пред паметни-
ка му, който в цял ръст краси входа на църквата.
Някои от най-известните си кантати Бах написва за
хора на тази църква, създаден още през ХIII век,
откогато датира и самата постройка, останала единстве-
на от по-стар манастирски комплекс. В нея е най-
големият орган в Германия. В същата “Томаскирхе” с
проповед на Петдесетница през 1539 г. Мартин Лутер
обявява нахлуването на протестантството в Лайпциг.

Загреб, Хърватска

Изповедалня в Люксембург

Отец Коста
Пеев показва
иконата на
Исус Христос,
пред която
православните
си изповядват

В Павия, Италия

В душата на
всеки се таи
нещо тъмно и
нелицеприятно,
което човек крие

сериозен бизнес навремето, как-
то изработката на ювелирно рез-
бованите олтари в православни-
те черкви.

Снимала съм строги, мрачни,
с неудобен, наклонен напред
праг за колениченето изпове-
дални. Виждала съм изящни, с
тапицирано столче за грешника,
богато украсени с дърворезба,
изобразяваща сцени от Светото
писание. Повечето носят надпис,
указващ предназначението им.
На някои са поставени малки чер-
вени лампички, които светват,

когато в тях някой се покайва.
Приличат си неизменно по

това, че преградата за общуване
затруднява визуалния контакт,
като че за да улесни изповядва-
щия се, неподготвен да срещне
очите на свещеника. Сигурно за
изработката на изповедалните е
имало нарочни майстори и това
е бил доходен занаят, защото кол-
кото по-голяма е катедралата,
толкова повече са местата за
изповед.

Тези интересни, тайнствени
и създадени за пряко общение
с бога помещения възбудиха
любопитството ми и ме накара-
ха да тръгна по дирята на рели-
гиозната догма и традиция с
въпросите: що е изповед, какво
е грях, кога и пред кого христи-
янинът са покайва?

Съединяването с Исус Хрис-
тос - визуално при взимането на
причастие, всеки истински хрис-
тиянин смята за свое задълже-
ние. Като християнско задълже-
ние обаче изповедта предшест-
ва причастието. Покаянието е
дълбоко личен мотив и всеки сам
решава да се покае. Взел това
решение, християнинът отива при
свещеника. Пред иконата на Хри-
стос недостойният свидетел - све-
щеникът, прочел две молитви, из-
слушва съкровената изповед.
Каещият се трябва да си пред-
стави, че е застанал пред самия
Бог и всичко, което смята, че му

тежи или му пречи да вземе при-
частие, за да се съедини с Бога,
трябва да сподели, заразказва
отец Коста Пеев от горнобанския
храм “Св. Николай Мирликийски
чудотворец”.

За да бъде допуснат до изпо-
вед, покаялият се трябва да е
преди всичко християнин -
кръстен и миропомазан в Света-
та православна църква. Забране-
но е свещеник да изповядва ка-
толици или принадлежащи към
протестантските секти, обясняват
духовниците, освен ако католи-
ците не са преминали в лоното
на Светата православна църква.

Духовникът има право да на-
ложи “дребни наказания”, т.нар.
епитимии -  задължения да не се
причестява християнинът за оп-
ределен период от време. За
вярващите хора това е голямо
наказание, твърди отец Коста, за-
щото те се смятат длъжни да се
причестяват, съединявайки се с
Бога. Вероятно психосоматично,
а може и верски, християнинът
смята, че няма да му върви - да е
жив и здрав, за да осъществи по-
мислите и задълженията си, за-
това иска да се причести. И ако
свещеникът му наложи месеци да
не се причестява, това си е ис-
тинско наказание.

Духовниците обаче смятат,
че не бива прекалено явно да се
налагат епитимиите, защото това
създава у хората брожение. Ако
на известен човек му се наложи
да не се причестява дълго вре-
ме, другите ще забележат, зато-
ва се внимава с наказанията, за
да не се стига до съблазняване,
разбирано като изкушение за
помисъл и подозрение за гре-
ховност у даден човек. Христи-
янството изповядва разбиране-
то, че този, който съблазнява, е
толкова виновен, колкото и онзи,
който греши.

В ортодоксалното правосла-
вие няма наложен “въпросник”,
по който изповедникът изпитва
каещия се. Въпросите, които
обичайно трябва да задава ду-
ховникът по време на изповед,
са свързани с десетте Божи за-
поведи, защото те са неотмени-
ми и всеки християнин трябва
да ги знае и да се опитва да ги
спазва.

В сайтовете за религиозна
просвета обаче се срещат ясно
формулирани въпроси, задавани
при изповед на православни хри-
стияни. Основно място се отделя
на свързаните със седемте
смъртни гряха - похотливост, чре-
воугодничество, скъперничество,
леност, гняв, завист, горделивост.
Православната църква ги призна-
ва, но за разлика от католичес-
ката извежда като самостоятел-

третото условие. И четвърто - да
не се срамуваш да кажеш точно
греховете си. Който е победил
срама, е победил дявола, разби-
рай егото си (б.а.). Изповедта
цели каещият се да се очисти и
отново да се примири с Бога.

Най-често православните се
изповядват и причестяват по
време на пости преди големите
християнски празници. През Ве-
ликия пост всяка седмица има
желаещи за изповед, по-рядко
през останалото време, споделя
действащ свещеник в столичен
храм. Изповядват се обикновено
не възрастни, а религиозно гра-
мотни хора на средна възраст,
които знаят, че за да се приче-
стиш, е правилно първо да си се
изповядал. При тях това не е
инцидент, те познават духовни-
ка, имат му доверие. Християни-
те споделят предимно неща,
свързани със съвременния жи-
вот - дрязги в семействата, с
колегите, рядко, че е извършено
дребно престъпление.

В представите на съвремен-
ния българин сериозен грях е
завистта. Всеки свещеник може
да свидетелства, че от практика-
та в изповедта се е убедил, че
сме един от най-завистливите на-
роди, редом с гърците и остана-
лите балканци, търпели столетия
наред османското владичество.
Понеже поробителят е опреде-
лял данъците по това, което де-
монстрираш, че притежаваш,
народите по нашите земи освен
че вечно се оплакват от нямане,
са се научили да прикриват бла-
госъстоятелността си и са се пра-
вели на по-бедни, отколкото са.

В душата на всеки се таи
нещо тъмно и нелицеприятно, за
което човекът не обича да гово-
ри, крие го. Тези тайни пораждат
преиграването, желанието да
покажем нещата не такива, как-
вито са, а каквито бихме искали
да изглеждат пред останалите,
за да ни възприемат по-благос-
клонно, да им се харесаме. Склон-
ни сме да омаловажаваме свои-
те грешки, а да преувеличаваме
чуждите - в Свещеното писание
е казано: “Защо не виждаш гре-
дата в своите очи, а виждаш
сламката в окото на брата си”.

Определяща не само за вяра-
та, а за самото религиозно общу-
ване е семейната среда, споде-
лят действащи квартални свеще-
ници в София. Това е пряко
свързано и с изповедта. Ако ро-
дителите ви са ходели редовно в
храма, имали са религиозен жи-
вот и са се изповядвали, това
правите и вие. Прекъсната ли е
връзката, трудно се възстановява
привързаността към религиозна-
та практика.

Преди изповедта се четат две
молитви, а след нея има разре-
шителни молитви. Тогава изпо-
вядващият се застава на колене
и е под епитрахила на свещени-
ка. През останалото време раз-
говорът се води очи в очи, а не
както е в западното християнство
- в нарочни изповедални и през
мрежести прегради или завеси,
може би за да се избегне смуще-
нието от погледа на “съдника”.

В Бергамо, Италия

на и осма категория от гордостта
-  суетата. Има и някои условия.
Първото - твърдо да вярваш, че
Бог е тук и искрено трябва да се
изповядаш. Второ - колкото теж-
ки и многобройни да са твоите
грехове, когато се разкайваш и
ги изповядаш, Бог ти прощава,
защото човешките грехове не
могат да победят Божието ми-
лосърдие. Да осъждаш и изобли-
чаваш себе си, а не другите - е

Веселка ВЕНКОВА

Снимки АВТОРКАТА
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нес над източната половина от страната облач-
ността ще бъде значителна, с валежи от дъжд,
на места с гръмотевици. Там ще духа и умерен
до силен северен и североизточен вятър, кой-

то след обяд ще отслабва. Над Западна България
облачността ще се разкъса и намалее. В следобедни-
те часове над планинските райони ще се развива ку-
песта облачност и на места е възможно да превали и
прегърми. Вятърът ще бъде слаб от североизток. Мак-
симални температури между 17 и 22 градуса, в София
18-19 градуса. Атмосферното налягане ще бъде близ-
ко до средното за май. Над планините в Западна Бълга-
рия след обяд ще се развива купеста облачност, ще
превали и прегърми. Над планините в Централна и
Източна България ще е облачно и мъгливо, с валежи
от дъжд, на места с гръмотевици. В Стара планина над
2000 м ще превалява сняг. Вятърът ще е умерен, по
високите части - силен, от север и североизток. По
Черноморието облачността ще бъде значителна, ще
има валежи от дъжд, придружени с гръмотевици.
Вятърът - умерен до силен, ще духа от север и севе-
роизток. След обяд ще отслабва.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.48936

GBP
2.40881

CHF
1.62796

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В неделя над югозападната част от странатаВ неделя над югозападната част от странатаВ неделя над югозападната част от странатаВ неделя над югозападната част от странатаВ неделя над югозападната част от страната
ще преобладава слънчево време. Значителна щеще преобладава слънчево време. Значителна щеще преобладава слънчево време. Значителна щеще преобладава слънчево време. Значителна щеще преобладава слънчево време. Значителна ще
бъде облачността над Източна България, тамбъде облачността над Източна България, тамбъде облачността над Източна България, тамбъде облачността над Източна България, тамбъде облачността над Източна България, там
ще има и валежи, но вече в процес на спиране.ще има и валежи, но вече в процес на спиране.ще има и валежи, но вече в процес на спиране.ще има и валежи, но вече в процес на спиране.ще има и валежи, но вече в процес на спиране.
Температурите ще се повишат и максималнитеТемпературите ще се повишат и максималнитеТемпературите ще се повишат и максималнитеТемпературите ще се повишат и максималнитеТемпературите ще се повишат и максималните
ще са между 21 и 26 градуса. В понеделникще са между 21 и 26 градуса. В понеделникще са между 21 и 26 градуса. В понеделникще са между 21 и 26 градуса. В понеделникще са между 21 и 26 градуса. В понеделник
времето ще бъде предимно слънчево. Ще имавремето ще бъде предимно слънчево. Ще имавремето ще бъде предимно слънчево. Ще имавремето ще бъде предимно слънчево. Ще имавремето ще бъде предимно слънчево. Ще има
временни увеличения на облачността, почтивременни увеличения на облачността, почтивременни увеличения на облачността, почтивременни увеличения на облачността, почтивременни увеличения на облачността, почти
без валежи. Температурите ще се повишат сбез валежи. Температурите ще се повишат сбез валежи. Температурите ще се повишат сбез валежи. Температурите ще се повишат сбез валежи. Температурите ще се повишат с
още 2-3 градуса.още 2-3 градуса.още 2-3 градуса.още 2-3 градуса.още 2-3 градуса.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

21°/26°21°/26°21°/26°21°/26°21°/26°

 20      21
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

23°/28°23°/28°23°/28°23°/28°23°/28°

“≈À≈÷
ƒÓË Ë ‰‡ ËÁÔËÚ-
‚‡ÚÂ ËÁ‚ÂÒÚÌË Á‡-
ÚÛ‰ÌÂÌËˇ ‚ Ì‡˜‡-
ÎÓÚÓ, ÌÂ ÛÌË‚‡È-

Œ¬≈Õ
–Â‡ÎËÁË‡ÌËÚÂ
‰ÌÂÒ ‰Ó„Ó‚ÓÂÌÓÒ-
ÚË Ë Ò‰ÂÎÍË ˘Â ÔÓ-
ÒÚ‡‚ˇÚ Ì‡˜‡ÎÓ Ì‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Õ‡‚ÎËÁ‡ÚÂ ‚ ÔÓ-‰Ó·˙
ÔÂËÓ‰, ÍÓÈÚÓ ˘Â ÒÂ
ÓÚ‡ÁË ·Î‡„ÓÔËˇÚÌÓ
Ì‡ Í‡ËÂ‡Ú‡ Ë Ì‡

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
«‡ÌËÏ‡‚‡˘ËÚÂ ÒÂ Ò
·ËÁÌÂÒ Ë Ú̇ „Ó‚Ëˇ
˘Â ÔÓÒÚË„Ì‡Ú ÙË-
Ì‡ÌÒÓ‚Ë ‰Ó„Ó‚‡ˇ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
œÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÌË ‚
ÏËÒÎËÚÂ, Ì‡ÏÂÂÌË-
Ú̌‡ Ë ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË,

˘Â ÓÚı‚˙ÎËÚÂ ÔÓ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
”ÏÂÌËÂÚÓ ‚Ë ‰‡
‡Á·Ë‡ÚÂ ıÓ‡-
Ú‡, Ò ÍÓËÚÓ Ó·-
˘Û‚‡ÚÂ, Â ˆÂÌÌÓ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
Œ·ÂÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ Ë
‰Ó·ÓÚÓ ‚Ë ÓÚÌÓ-
¯ÂÌËÂ Í˙Ï ıÓ‡Ú‡
Ë Ò˙·ËÚËˇÚ‡ ‚Ë

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¿ÍÓ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡-
ÚÂ ‰Ó·Â ÓÚ
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚËÚÂ ÒË,
˘Â ËÏ‡ÚÂ Ì‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË-
ˇÚ Ë ÊËÚÂÈÒÍËˇÚ
ÓÔËÚ ˘Â ‚Ë ÔÓ-
ÏÓ„Ì‡Ú ‰‡ ‚ÁÂÏÂ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
—ÔÓ‰ÂÎÂÌË ÏËÒÎË
Ë ËÒÚËÌË ˘Â ‚Ë
ÔÓÏÓ„Ì‡Ú ‰‡ Ì‡-
ÏÂËÚÂ ÔÓ-ÔˇÍ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¡ËÁÌÂÒ Á‡ÌËÏ‡ÌË -̌
Ú‡ ˘Â ·˙‰‡Ú ÂÁÛÎ-
Ú‡ÚÌË, ÌˇÍÓË ÓÚ ‚‡Ò
˘Â Â‡ÎËÁË‡Ú Ì‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÛÒÔÂ¯ÂÌ ÔÂËÓ‰ Á‡ Í‡ËÂ‡Ú‡ Ë
·ËÁÌÂÒ‡ ‚Ë.

ÌË  ̌ Ë Ò‰ÂÎÍË, ÌÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ Ò‡
ÔÂÏÂÂÌË ‚ ‰ÛÏËÚÂ.

ÚÂ, Á‡˘ÓÚÓ ËÏ‡ Â¯ÂÌËÂ,
ÍÓÂÚÓ ÔÂ‰ÒÚÓË ‰‡ ÓÚÍËÂÚÂ.

‚Â˜Â Á‡‰‡˜Ë, ‚‡ÊÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ÍÓËÚÓ
‚Ë Á‡ÌËÏ‡‚‡ ÚÂÁË ‰ÌË.

ÔÓÏ‡„‡Ú ‰‡ Ì‡ÏË‡ÚÂ ÔÓ-ÎÂÒÌÓ
‚ÂÌËˇ ÚÓÌ ‚ Ó·˘Û‚‡ÌÂÚÓ.

ÔÂ‰˙Í Ë ˘Â ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ ÔÂ‰-
Ì‡˜ÂÚ‡ÌËÚÂ ÒË Ì‡ÏÂÂÌËˇ.

ÎË˜ÌË  ̌ ‚Ë ÊË‚ÓÚ, ÒÚË„‡ ‰‡ ÒÚÂ
Ú˙ÔÂÎË‚Ë Ë ‰Ó·Ë.

Í‡˜ÂÒÚ‚Ó, ËÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ „Ó ÔÓ-
˜ÂÒÚÓ.

ÚÂ Â¯ÂÌËÂ Ì‡ ‚˙ÁÌËÍÌ‡Î
ÔÓ·ÎÂÏ.

ÔÂ‰˙Í ‚ ‰Ó„Ó‚‡ˇÌË Ú̌‡, ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌË Ò‡ Ë Ò‰ÂÎÍË.

Ô˙Ú Á‡ Â¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓÙÂ-
ÒËÓÌ‡ÎÌË Ë ÎË˜ÌË ‚˙ÔÓÒË.

¬ŒƒŒÀ≈…
—ÔÓ‰ÂÎÂÚÂ Î˛·Ó‚Ú‡
ÒË Ò ˜Ó‚ÂÍ‡, ÍÓ„ÓÚÓ
Ó·Ë˜‡ÚÂ, Ë ÒÂ ‡‰-
‚‡ÈÚÂ Ì‡ ‚ÌËÏ‡ÌË-

ÂÚÓ ÏÛ. “‡Í‡ ‰ÂÌˇÚ ‚Ë ˘Â ÒÚ‡ÌÂ
ÔÓ-ÒÎ˙Ì˜Â‚.

07.30 ¡ÂÁ ·‡„‡Ê - ÚÛ-
ËÒÚË˜ÂÒÍÓ Â-
‡ÎËÚË/Ô/

08.00 ¬ˇ‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ-
‚Ó - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Á‡ ÂÎË„Ëˇ Ë
ÍÛÎÚÛ‡ Ò ‚Ó‰Â˘

√Ó‡Ì ¡Î‡„ÓÂ‚
09.00 ΔË‚ÓÚ˙Ú Ë ‰Û„Ë ÌÂ˘‡ -

ÒÂÏÂÈÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
¿ÒÂÌ Ë —Ë·ËÌ‡ √Ë„ÓÓ‚Ë

10.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Á‡ ÎËÚÂ‡ÚÛ‡

11.00 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡‡Á‰Ë - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÁÂ-

ÏÂ‰ÂÎËÂ
13.00 »‰Â Ì‡¯ÂÌÒÍ‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ -

ÙÓÎÍÎÓÌÓ ¯ÓÛ
13.50 œ‡ÏÂÚ ·˙Î„‡ÒÍ‡ - ÔÂ‰‡‚‡-

ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ÔÓÙ.¡ÓÊË‰‡
ƒËÏËÚÓ‚

14.20 «Î‡ÚÌ‡ ÔÓÎÂÚ 2012 - ÍÓÌ-
ÍÛÒ Á‡ ÌÓ‚‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ÔÓÔ
Ë ÓÍ ÏÛÁËÍ‡

15.50 œ‡ÒÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ /20, ÔÓÒÎÂ-
‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/

17.00 œ˙ÚˇÚ Í˙Ï ≈¬–Œ 2012 -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡ Á‡
≈‚ÓÔÂÈÒÍÓÚÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó ÔÓ
ÙÛÚ·ÓÎ ÔÂÁ 2012 /6 ÂÔ./

17.30 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
17.45 ‘ÛÚ·ÓÎ: ÷— ¿ - ìÀËÚÂÍÒî,

ÒÂ˘‡ ÓÚ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
ì¿îœ‘√ - ÔˇÍÓ ÓÚ ÒÚ‡‰ËÓÌ
ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ‡ÏËˇî

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 ÿÓÛÚÓ Ì‡  ‡Ì‡Î‡
21.40 ¡‡ÎÚËÈÒÍ‡ ·Ûˇ - Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ/ÍÓÔÓ‰ÛÍˆËˇ, 2003„./
23.35 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.40  ËÌÓ ÂSÔÂÒÓ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Á‡ ÍËÌÓ

06.00 ìƒÊËÏË
 ÛÛÎî - ‰ÂÚ-
ÒÍË ÒÂË‡Î

06.30 ìÀÛ‰Ë Á‡
‚˙Á‚‡ÌÂî -

‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î
07.30 ì ÓÈ Â ÔÓ- ÔÓ- Ì‡Èî
08.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î - ÍÛ-

ÎËÌ‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
09.00 ì“‡ÁË Ò˙·ÓÚ‡î - ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ÀÓ‡
 ÛÏÓ‚‡

11.00 ìÃÓ‰ÂÌÓî - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò ‚Ó-
‰Â˘ –‡‰ÓÒÚ ƒ‡„‡ÌÓ‚‡

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡ ÂÏË-
ÒËˇ

12.30 ìÕ‡È-ÒÏÂ¯ÌËÚÂ ÊË‚ÓÚÌË Ë
ıÓ‡ Ì‡ ÔÎ‡ÌÂÚ‡Ú‡î

13.00 ìœ‡ÒÔÓÚ Á‡ œ‡ËÊî -  ÓÏÂ-
‰Ë ,̌ —¿Ÿ, 1999 „., –ÂÊËÒ¸-
Ó: ¿Î‡Ì ÃÂÚ˙, ¬ ÓÎËÚÂ:
ÃÂË- ÂÈÚ ŒÎÒ˙Ì, ¿¯ÎË
ŒÎÒ˙Ì, ƒÓ‡Ì  Î‡Í, œËÚ˙
”‡ÈÚ, Ã‡Ú ”ËÌÒÚ˙Ì Ë ‰.

14.50 ì¿Î‡ÏËÌÛÚî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
15.50 ì’‡Ë œÓÚ˙ Ë —Ú‡ˇÚ‡ Ì‡

Ú‡ÈÌËÚÂî - œËÍÎ˛˜ÂÌÒÍË,
—¿Ÿ, 2002 „.

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

19.30 bTV –ÂÔÓÚÂËÚÂ - ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ Á‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚË˜ÂÒÍË ‡Á-
ÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ Ë ÙËÎÏË

20.00 ì“‚˙‰Â ÎË˜ÌÓî - ≈Í¯˙Ì,
“ËÎ˙, –ÂÊËÒ¸Ó: œËÂ
ÃÓÂÎ, ¬ ÓÎËÚÂ: Ã‡„Ë
√ÂÈÒ, ‘‡ÏÍÂ flÌÒÂÌ,
 Ò‡Ì‰˙ ¡˙ÍÎË

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÃ˙ÊÂ ‚ ˜ÂÌÓ 2î -  ÓÏÂ-
‰Ëˇ, ‘‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡, ≈Í¯˙Ì,
—¿Ÿ, 2002 „.

00.20 ìÃ˙Ú‚Ó ‚˙ÎÌÂÌËÂî - ƒ‡Ï‡,
“ËÎ˙, —¿Ÿ, 1989 „.

06.00 ì√ÓÒÚËÚÂ Ì‡ ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡-
Ëˇî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

07.00 ì»ÍÓÌÓÒÚ‡Òî
07.30 ƒÂÚÒÍË ·ÎÓÍ: ì≈Í¯˙ÌÏÂÌî -

‰ÂÚÒÍË ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÒÂË-
‡Î, ìÃ‡ÈÒÚÓ Ã‡ÌËî- ‰ÂÚ-
ÒÍË ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î ,
ì”‰Ë  ˙Î‚‡˜‡î - ‰ÂÚÒÍË
‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î, ì—˙ÌË
Ì‡ ‡ÎÂˇÚ‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

09.00 ìœÓ˜Ë‚Ì‡ ÒÚ‡ÌˆËˇî
12.00 ìÿÂÍ “ÂÚËî- ‡ÌËÏ‡ˆËÓ-

ÌÂÌ ÙËÎÏ
13.45 ì√ÓÎ 2: ƒ‡ ËÁÊË‚ÂÂ¯ ÏÂ˜-

Ú‡Ú‡î - Ò Û˜. Ì‡  ÛÌÓ ¡ÂÍÂ,
—ÚË‚˙Ì ƒËÎÂÈÌ Ë ‰.

16.00 ì ‡·Ó‚ÒÍË ‰ËÂÍÚÌÓî- ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

18.00 ìŒÚÂ˜ÂÒÚ‚ÂÌ ÙÓÌÚî - ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

19.30 “ÂÏ‡Ú‡ Ì‡ ÕÓ‚‡
20.00 ìœÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÎÂ„ËÓÌî - Ò Û˜.

Ì‡  ÓÎËÌ ‘˙Ú, ¡ÂÌ  ËÌ„-
ÒÎË, ¿È¯‚‡Ëˇ –ÂÈ, œËÚ˙
Ã˙Î‡Ì,  Â‚ËÌ Ã‡ÍÍË‰,
ƒÊÓÌ ’‡Ì‡ Ë ‰.

22.00 ì√ÓÂ˘Óî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
Ú‡·ÎÓË‰ Ò ¬ÂÌÂÚ‡ –‡ÈÍÓ‚‡

23.00 ì“ÂÏËÌ‡Î˙Úî - Ò Û˜. Ì‡ “ÓÏ
’‡ÌÍÒ,  ‡ÚËÈÌ «ËÚ‡ ƒÊÓ-
ÛÌÒ Ë ‰.

01.30 ìÀ‡Ï‡ËÌ‡î - Ò Û˜. Ì‡ ≈ÎÂÌ‡
¡‡·ÂÌÍÓ, ÃËı‡ËÎ ≈ÙÂÏÓ‚,
¬ˇ˜ÂÒÎ‡‚ –‡Á·Â„‡Â‚, ¿Ì‡-
ÚÓÎËÈ ¡ÂÎËÈ Ë ‰.

06.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: —˙ÒÂ‰ÒÍË
‰Âˆ‡î - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

07.00 ì¡‡ÚÏ‡Ì ≤V ì - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî/Ô./- ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 4

09.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî/Ô./ - ÂÔ.
5

10.00 ì Û‡Ê ÔÓ‰ Ó„˙Ìˇî/Ô./ -
ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ, 2006 „.

12.30 ì24/7 Ò ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚î/
Ô./ - ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.30 ìÕ‡È-‰Ó·ËˇÚ ÌËÌ‰Ê‡î -
Ë‡ÎËÚË ¯ÓÛ

14.00 ì’˙ÚÍËÚÂî/Ô./ - ‡ÍÚÛ‡Î-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
¬‡ÎÂÌÚËÌ‡ ¬ÓÈÍÓ‚‡

15.00 bTV ƒÓÍÛÏÂÌÚËÚÂ
16.00 ì√Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî -

ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ, ÂÔ. 16
18.30 ì“ÓÏ Ë ƒÊÂË: ÃÓÒÍÓ

ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî - ¿ÌËÏ‡-
ˆËˇ,  ÓÏÂ‰Ëˇ, —ÂÏÂÂÌ,
—¿Ÿ, 2004 „.

20.00 ì’˙ÚÍËÚÂî - ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ¬‡-
ÎÂÌÚËÌ‡ ¬ÓÈÍÓ‚‡

21.00 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÎË„‡: —ÚÛ-
‰ËÓ

21.45 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÎË„‡: ‘Ë-
Ì‡Î: ¡‡ÈÂÚÌ Ã˛ÌıÂÌ -
◊ÂÎÒË

23.00 ì—Ô‡Ú‡Í:  ˙‚ Ë ÔˇÒ˙Íî
- ÒÂË‡Î, ÂÔ.7

00.30 ìÕ‡È-‰Ó·ËˇÚ ÌËÌ‰Ê‡î -
Ë‡ÎËÚË ¯ÓÛ

01.00 ì’˙ÚÍËÚÂî/Ô./ - ‡ÍÚÛ‡Î-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
¬‡ÎÂÌÚËÌ‡ ¬ÓÈÍÓ‚‡
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Топ 4 на най-популярните спорт-
ни дисциплини у нас:

 Теглене на кредит
 Прескачане на вноски
 Плуване в дългове
 Бягане от поръчители.

КРИСТИН ДИМИТРОВА,
поетеса
МАЯ БАБУРСКА,
актриса
МАЯ БЕЖАНСКА,
актриса
ТОДОР ВЕЛИКОВ,
народен представител
ТОДОР ЯНЧЕВ,
капитан на футболния
отбор на ЦСКА

19. 05. 2012

20. 05. 2012

АЛЕКСАНДРА СЪРЧАДЖИЕВА,
актриса
ВЕСЕЛА ЛЕЧЕВА,
световна и олимпийска
шампионка по стрелба, политик
ЕМИЛ СПАХИЙСКИ,
журналист
ИВАН МАТАНОВ,
поет и журналист
МАРИЯ НЕДЕЛЧЕВА,
евродепутат
Член-кор. МИЛЕНА ЦАНЕВА,
литературоведка
НИГЯР ДЖАФЕР,
народна представителка
ПЛАМЕН СЛАВОВ,
историк, председател
на ОС на БСП в Карлово
СВЕТОСЛАВ ТОНЧЕВ,
народен представител
СТЕФАН ВЪЛДОБРЕВ,
актьор, певец и композитор
ТОМА ТОМОВ, журналист,
политически коментатор

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg
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19
(Отдание на Неде-

ля на Самарянката)
Св.  свещеномъченик Патрикий,

епископ Брусенски и мъченици Ака-
кий, Меандър и Полиен (IV)

Когато Патрикий бил хвърлен във
вряла вода заради вярата си, горещи
капки се пръснали по всички страни
и попарили мнозина от присъстващи-
те. Но светителят Божи, който преби-
вавал в постоянна молитва, останал
невредим, като да е стоял в хладка
вода. Виждайки това, наместникът се
вбесил от ярост и срам и заповядал
да отсекат със секира главите на епи-
скоп Патрикий и тримата негови све-
щеници.

20
† Неделя на слепия - Шеста неделя

след Пасха
Св. мъченик Талалей († 284).

Св. Лидия

Църквата възпоменава на този ден
едно от чудесата, извършени някога от
нашия Господ Иисус Христос. Той е дал
зрение на един слепороден човек, като
плюна на земята, направи калчица от
плюнката, намаза с нея очите на сле-
пия и му рече да се умие в къпалнята.
След като го направи, слепият се върна
прогледнал.

мерикански учени
установиха, че об-
щуването чрез есе-
меси прави хората
по-честни. Вместо
да премълчават,

Îáùóâàíåòî ñ åñåìåñè
íè ïðàâè ïî-÷åñòíè
Хората са по-склонни да отговарят на интимни
въпроси, ако трябва да го направят незабавно

ворите лице в лице.
За целите на изследване-

то, осъществено от екип психо-
лози в САЩ, учените поискали
от собственици на iPhone да
отговорят на поредица от едни
и същи въпроси във връзка с
телефона и текстовите съобще-
ния. Специалистите установи-
ли, че хората са склонни да
отговарят по-честно чрез есе-
меси. Въпреки че някои от за-
дадените въпроси били доста
обикновени и не изисквали кой
знае каква откровеност - “Кол-
ко обичайно спортувате през
седмицата?” и “Колко пъти сте
прекалявали с алкохола през
последния месец?”.

Учените, ръко-
водени от професо-
рите Фред Конрад
и Майкъл Шобър,
смятат, че хората
са по-склонни да
отговарят честно
на интимни въпро-
си, ако трябва да го
направят незабав-
но. “Смятаме, че с
есемеси се дават
по-точни отговори, понеже не
са подложени на никакъв вре-
меви натиск. Първоначалните
резултати от изследването ни
сочат, че хората е по-вероятно
да разкриват чувствителна ин-
формация чрез съобщения по

телефона, отколкото чрез раз-
пити на живо. Това ни изнена-
да, защото мнозина смятат, че
общуването чрез есемеси на-
малява вероятността от разкри-
ване на чувствителна инфор-
мация”, заяви проф. Конрад.

Средната продължителност на живота
е пряко свързана с нивото на образо-
вание, откриха от Националния
център за здравна статистика в САЩ.
Завършилите колеж и/или универси-
тет живеят средно с 9 години повече
от по-необразованите, показват
проучванията. Изследователите
открили, че в САЩ средната
продължителност на живота сред
мъжете, които не са получили дипло-
ма за висше образование, е
72 години. А на тези, които са
завършили образованието си в
университет, е 81 години. При жените
съотношението е 77 на 85 години.
Според авторите на изследването
хората без образование не са наясно
и с това как да се грижат за здраве-
то си. Броят на пушачите сред вис-
шистите е по-малък - 24% са пристра-
стени към цигарите след завършване
на университет спрямо 31% при
хората само със средно образование.

звестната социална мрежа се оказа по-
вод за развод за индийка, която не може-
ла да има доверие в своя съпруг, щом той
не иска да сподели на всички, че е
обвързан. 28-годишната дама подаде мол-
ба за официално разторгване на брака,
след като мъжът й отказал да си промени
статуса във фейсбук на “Женен”. А двойка-
та минала под венчило преди два месеца.
Пред съда мъжът обяснил, че забравил да
промени статуса си заради многото рабо-
та, която се натрупала след сватбата.
Жената обаче отказала да приеме аргу-
ментите му, настоявайки, че вече не може
да му има доверие.

а първото си нацио-
нално клубно турне, с
което ще представят
дебютния си албум,
тръгват музикантите от
“Оратница”. Обиколка-

Още два паркинга ще бъдат на
разположение на феновете, които
ще дойдат с колите си за концерта
на Цеца Величкович в “Арена Арме-
ец” на 22 май. Единият се намира
между плувен басейн ЦСКА и бензи-
ностанция Лукойл с капацитет 300
паркоместа, а другият - непосредст-
вено пред басейн ЦСКА със 100 пар-
коместа. “Арена Армеец” също раз-
полага с паркинг, побиращ около
1000 автомобила.

За да бъдат избегнати задръства-
нията и струпванията в района на
“4 км”, където по правило трафикът е

Доста от родните ни
състезатели по маунтин-
байк ще могат да бъдат
забелязани в Габрово на
20 май, когато там ще се
проведе първата градска
надпревара по планинско
колоездене. Участниците
в Gabrovo Challenge ще се
изправят пред предизви-
кателството да се справят
със специално изградено
трасе за спускане, което
ще финишира в центъра
на града.

Това ще е първото подобно градско
състезание за България и се очаква да
предизвика интереса както на състеза-
телите, така и на многобройните гости
на карнавала. Стартът на Gabrovo
Challenge ще бъде на Бакойски баир
(старата градска ски писта). След това

Подсигуряват два паркинга за
шоуто на Цеца Величкович у нас

утежнен при подобни събития в “Аре-
на Армеец”, ще бъде създадена
допълнителна организация и насоч-
ващи табели за улеснение на посе-
тителите на комплекса.

Вратите му за посетители ще
бъдат отворени на 22 май в 18.30 ч.,
като ще се извършва щателна двой-
на проверка за автентичност на би-
лети за концерта. Всички зрители ще
минат през главния контролнопропу-
скателен пункт (КПП), след което ще
бъдат насочвани от разпоредителите
към съответните входове, уточниха
организаторите от “Арт БГ”.

С ДИПЛОМА СЕ
ЖИВЕЕ ПО-ДЪЛГО

Индийка се разведе
заради фейсбук

И

Състезание по маунтинбайк
превзема Габрово на 20 май

трасето ще премине през
гората, ще влезе в града
на ул. “Михаил Петров” и
ще продължи по ул. “Ла-
зар Донков”, “Македония”
и “Иван Вазов”. След като
пресекат ул. “Драва”,
състезателите ще влязат в
двора на Дома на култу-
рата и след ефектно спус-
кане по стълбите ще фи-
нишират на площад
“Възраждане”. В градска-
та част трасето ще бъде
разнообразено с множест-

во скокове, виражи, стълби и всякакви
“градски” препятствия.

Участниците в състезанието ще
бъдат разделени в 3 категории - юноши
(15-18 години), мъже (19+) и жени (15+).
За победителите са осигурени много
парични и предметни награди.

„Оратница” тръгва
на национално турне

в Деня на славянската писме-
ност и култура българските рит-
ми ще звучат в “Bizzare Music
Club” в Бургас. Прогнозата ве-
щае внезапни кълбовидни род-
ни хора на 25 май на площада
в Казанлък на Празника на
розата. Домакин на първия кон-
церт на “Оратница” във Велико
Търново е известният с качест-
вената си програма “Melon”,
където групата ще свири на 26
май. Турнето ще завърши в
Пловдив, където концертът на
музикантите ще открие летния
сезон в “Конюшните на царя” -
най-популярния музикален клуб
на открито в града.

Н
та започва на 20 май, ще включ-
ва 7 български града, като
стартът ще е от клуба, в който
групата прави първия си концерт
преди повече от 2 години -
“Twins”, София.

Следващата дата от турнето
е 22 май в “Max Club” в Русе,
където “Оратница” ще свири за
първи път пред феновете си.
В стилния “Vintage 33”, Варна,
музикантите ще са на 23 май. А

А
когато разменят съобщения, и
мъжете, и жените са по-склон-
ни да казват истината, използ-
вайки писмената комуникация.
Учени уточняват, че са изне-
надани от откритието. Експер-
тите изобщо не са очаквали,
че хората, изпращащи есеме-
си, са по-предразположени да
разкриват чувствителна ин-
формация, въпреки че съобще-
нията по телефона не са тол-
кова сигурни, колкото разго-

Пeтър Нагуляк от Одеса
подрежда изложба в София
Пeтър Нагуляк от Одеса
подрежда изложба в София
Пeтър Нагуляк от Одеса
подрежда изложба в София
Пeтър Нагуляк от Одеса
подрежда изложба в София
Пeтър Нагуляк от Одеса
подрежда изложба в София
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Кулинар

ДИВ ЗАЕК С
ВИНЕН СОС

Ловджийски хумор

Продукти за 6 порции: 1 цял
заек, 1.8-2 кг

За мариноването: 750 мл. бяло
вино; 2 стръка дивесил; 2 стръка
мента; 2 глави лук; 3-4 зърна ба-
хар; 100 мл ябълков оцет

За готвенето: 1 глава лук; 500
мл бяло вино; 500 мл вода; сол на
вкус; 1 малка тиквичка

За соса: 500 мл домати от кон-
серва; доматен сок или 3 добре уз-
рели домата; 200 мл бяло вино, 80
мл ябълков оцет; 2 зелени чушки; 1
гл. чесън - белени скилидки; 150 мл
олио/зехтин за готвене; 1 с.л. за-
хар; 1 с.л. червен пипер; 1 к.л. чер-
вен лют пипер (по желание); сол на
вкус; 3-4 дафинови листа; 2 с.л. пре-
печено брашно или царевично ни-
шесте.

Приготвяне: Заекът се нарязва
на 6 порции. Измива се добре и се
накисва в дълбок съд в сместа за
мариноване - лукът и дивесилът на-
рязани на едро, бахарът едро счу-
кан. Съдът трябва да е дълбок, за
да може месото да се покрие. За-
тваря се с капак или с фолио и се
прибира в хладилник за едно де-
нонощие. Като всяко дивечово
месо трябва да се изкисне добре,
поне 24 ч. После месото се изваж-
да и се залива с 2 л вряща вода,
като се оставя така за 2-3 мин.
Измива се със студена вода добре
и се поставя в тенджера за готве-
не заедно с едро нарязания лук,
тиквичката, виното, водата и солта.
След като заври котлонът се нама-
лява на минимум и се оставя да
ври до омекване на месото. През
това време се приготвя сосът -
когато тиквичката омекне, се из-
важда и пасира заедно с всички
продукти  - без чушките -  в купа
до получаване на хомогенна смес.
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Бедствието -
енотовидно куче
Популацията на тези хищници застрашително се увеличава

О
ще една тревога обявяват защит-
ниците на дивата природа в
Северна Европа - неконтроли-
раното нашествие на енотовид-
ни кучета. Шведските власти са

Валентина ТОДОРОВА

първите, които вземат решителни мерки
за изучаване и спиране на тази вълна.
Още преди две години те инсталираха на
границата с Финландия чувствителни ка-

мери с примамки, за да се справят с раз-
пространението на енотовидните кучета.
Установено е, че те започват да завладя-
ват северните райони на страната, при-
движвайки се от Русия през Финландия.
Представителят на Съюза на шведските
ловци Уве Геибринг информира, че специ-
ални чувствителни камери се монтиранат
в провинция Норботен, граничеща с Фин-
ландия. Идеята е да се инсталират около
сто камери, обединени в една обща сис-

тема за предупреж-
дение. Засега каме-
рите ще наблюдават
участък с дължина
40 км и така ще от-
криват “нелегалните
емигранти”. След за-
лавяне енотовидните
кучета ще бъдат
снабдявани със спе-
циални датчици за
по-нататъшно наблю-
дение. За естествено
местообитание на
енотовидните кучета
традиционно се смя-
та Япония, Югоизто-
чен Сибир и Манд-
журия. Но през 40-те
години на миналия
век те били внесени
в европейска Русия.
За последните десе-
тилетия животните са
успели да стигнат до

Финландия, където днес се пада по едно
на площ, равна на два футболни стадиона.
В последно време експертите в Швеция и
цяла Северна Европа са разтревожени от
нашествието на енотовидните кучета, тъй
като тези животни се размножават бързо
и могат да станат преносители на инфек-
ции и чревни паразити. Енотовидното куче
е хищник, но не прощава нито на насеко-
ми, нито на жаби, гущери, и мекотели,
много често се опитва и да лови риба в
плитчините. Яде яйцата и малките на вся-
ка гнездяща на земята птица и хваща
всяко по-малко животинче, което срещне
- от мишките до някое заблудено агне. Не
страни и от мършата, стига чакалите и
лисиците да не го изпреварят. При глад
яде и диви дребни плодове, но посяга и
на селскостопански култури - дини, пъпе-
ши, слънчоглед и царевица.

У нас енотовидните кучета се срещат
сравнително рядко и са разрешени за лов
целогодишно. Най-често може да се на-
мерят край водни басейни с гъста крайб-
режна растителност. Там те дори посред
бял ден си остават невидими за враговете
и неприятелите.

Енотовидното куче почти винаги се
бие случайно. При хайки и особено при
гонка с кучета обаче е възможно да
бъде вдигнато и енотовидно куче. Най-
перспективен метод е да се стреля на
варда със стървилище, също като при
варда на чакали и на лисици. Този хищ-
ник се стреля почти винаги с гладко-
цевно оръжие с патрон 2/0.

Любопитно

рез миналата година
множество организации
за защита на дивата
природа в Африка биха

Изчезват ли лъвовете

П

Кинология

Стамен ХРИСТОВ

тревога за безконтролното из-
ползване на химически препа-
рати в териториите, населява-
ни от лъвове, в това число и в
защитени територии и нацио-
нални паркове. Повече от трий-
сет лъва бяха отровени чрез
пестициди само за един месец
в Кения, алармира природоза-
щитната организация Wild-
lifeDirect. Местните жители, чи-
ито стада най-често стават
жертва на хищниците, са се
заели с тровенето им, използ-
вайки пестицида карбофуран.
През тази зима в Национален
парк “Амбосели” стръв, заразе-
на с този пестицид, е станала
причина за смъртта на цял
прайд. Предполага се, че това

основно училище, купил от
пестицида за градината си.

Организацията WildlifeDirect
отдавна се бори срещу използ-
ването на карбофуран в Кения.
В момента кенийското прави-
телството обмисля забраната
му, но това явно няма да стане
толкова бързо, колкото се
очаква.  Парадоксалното е, че
всички форми на карбофурана
са били забранени в САЩ, но
страната е един от най-голе-
мите му износители. Пести-
цидът, чието търговско име в
Кения е фурадан, е произве-
ден във Филаделфия.

Въпреки че е любимо жи-
вотно на много хора по света,
лъвските популации бележат
рязък спад - от над 100 000
лъвове в началото на XIX век
до около 39 000 към 2002 г.
Отравяне, лов с копия от мест-
ните племена, загуба на мес-
тообитания, намаляване на

е акт на отмъщение и опит за
защита на стадата домашни
животни.

През април м.г. в Нацио-
налния парк “Масай Мара” са
отровени три лъва по същия
начин - използвана е заразе-
на стръв. Извършителят е
задържан, но по-късно освобо-
ден.

Токсичността на карбофу-
рана е доказана в Кения през
миналата година по най-траги-
чен начин, когато тригодишно
дете стана жертва на тази от-
рова. Неговият баща, учител в

плячката в ловните му терито-
рии и дори изменението на
климата се смятат за основни-
те причини за намаляне на
популацията му. Понастоящем
лъвът е вписан като уязвим в
Червената книга.

Миналата година Кений-
ската организация за защита
на дива природа предупреди,
че “царят на джунглата” може
да изчезне напълно от терито-
рията на страната след 20 го-
дини, ако не се предприемат
по-сериозни действия за защи-
тата му.

СРЪБСКОТО
ТРИЦВЕТНО ГОНЧЕ

ВÂ˜Â ÏÌÓ„Ó „Ó‰ËÌË Â‰ÌÓ ÓÚ Ì‡È-ÔÓÔÛÎˇÌËÚÂ „ÓÌ˜ÂÚ‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ Â
Ò˙·ÒÍÓÚÓ ÚËˆ‚ÂÚÌÓ „ÓÌ˜Â. —ÂËÓÁÌË ˘ÂÚË ‚˙ıÛ ˜ËÒÎÂÌÓÒÚÚ‡ ÏÛ
‚ ·ÎËÁÍÓÚÓ ÏËÌ‡ÎÓ Ì‡ÌÂÒÓı‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÚÂ ÍÓÌÙÎËÍÚË ‚ ·Ë‚¯‡
fi„ÓÒÎ‡‚Ëˇ. ƒÌÂÒ ÚÂ ‚ÒÂ ÔÓ-ˇ‰ÍÓ ÒÂ ÒÂ˘‡Ú ‰ÓË ‚ ˛ÊÌËÚÂ ˜‡ÒÚË

Милчо АНДРЕЕВ

Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡, Í˙‰ÂÚÓ
ÌˇÍÓ„‡ ·ËÎË ÒÏˇÚ‡ÌË
Á‡ Ú‡‰ËˆËÓÌÌ‡ ÔÓÓ-
‰‡. ”˜ÂÌËÚÂ Ò‡ Û·Â‰Â-
ÌË, ˜Â Ì‡È-„ÓÎˇÏÓ
‚ÎËˇÌËÂ ‚˙ıÛ ÙÓÏË-
‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÚÂÁË ÍÛ˜Â-
Ú‡, Í‡ÍÚÓ Ë Ì‡ ÔÎ‡ÌËÌ-
ÒÍÓÚÓ „ÓÌ˜Â ÓÚ —˙-
·Ëˇ, ÓÒÓ·ÂÌÓ ÔÓ ÓÚ-
ÌÓ¯ÂÌËÂ Ì‡ ÚÂÎÓÒÎÓ-
ÊÂÌËÂÚÓ Ë ÍÓÒÚÌ‡Ú‡
ÒËÒÚÂÏ‡, Ò‡ ÓÍ‡Á‡ÎË
ÙËÌËÍËÈÒÍËÚÂ ı˙ÚÍË.
” Ì‡Ò, Ì‡ÔÓÚË‚, ˜ËÒ-
ÎÂÌÓÒÚÚ‡ Ë Ú˙ÒÂÌÂÚÓ
ËÏ ‡ÒÚÂ, Á‡˘ÓÚÓ
ÏÌÓ„Ó ·˙Î„‡ÒÍË ÎÓ‚-
ˆË Ò‡ Ì‡ˇÒÌÓ Ò ËÁÍÎ˛-

˜ËÚÂÎÌËÚÂ ÎÓ‚ÌË Í‡˜ÂÒÚ‚‡ Ì‡ Ò˙·ÒÍËÚÂ ÚËˆ‚ÂÚÌË „ÓÌ˜ÂÚ‡.
—˙·ÒÍÓÚÓ ÚËˆ‚ÂÚÌÓ „ÓÌ˜Â ÔËÚÂÊ‡‚‡ ‚ÂÎËÍÓÎÂÔÌÓ Ó·ÓÌˇÌËÂ, ÓÚÎË-

˜‡‚‡ ÒÂ Ò ËÁ‰˙ÊÎË‚ÓÒÚ, ÒËÎ‡, ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÚÛ‰ÓÎ˛·ËÂ Ë Ì‡ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ.
“Ó‚‡ ÍÛ˜Â ÌËÍÓ„‡ ÌÂ ‰ÂÏÓÌÒÚË‡ ÌËÍ‡Í‚Ë, ‰ÓË Ë Ì‡È-Ï‡ÎÍË ÔËÁÌ‡ˆË
Ì‡ ÒÚ‡ı. ÕÂ Â Ï‡ÎÓ‚‡ÊÌÓ Ò˙˘Ó, ˜Â Ò˙·ÒÍËÚÂ ÚËˆ‚ÂÚÌË „ÓÌ˜ÂÚ‡ Ò‡
ÒÔÓÒÓ·ÌË ‰‡ ‡·ÓÚˇÚ Ë ‚ Ì‡È-ÒÎÓÊÌËÚÂ ÛÒÎÓ‚Ëˇ, ‚ ÚÓ‚‡ ˜ËÒÎÓ ‚ ÔÂÒÂ-
˜ÂÌ‡ ÏÂÒÚÌÓÒÚ. “Â Â‰Ì‡Í‚Ó ‰Ó·Â ÎÓ‚Û‚‡Ú Í‡ÍÚÓ ÔÓÂ‰ËÌË˜ÌÓ, Ú‡Í‡ Ë
„ÛÔÓ‚Ó. Õ‡È-˜ÂÒÚÓ ÚÂÁË ÍÛ˜ÂÚ‡ ÒÂ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ú ‚ ÎÓ‚‡ Ì‡ Á‡ÈˆË Ë ÎËÒËˆË,
ÌÓ Ò‡ „ÓÚÓ‚Ë ‰‡ ÔÓÍ‡Ê‡Ú Ò‚ÓÂÚÓ ·ÂÁÒÔÓÌÓ Ï‡ÈÒÚÓÒÚ‚Ó ‰ÓË Ë ‚ ÎÓ‚‡
Ì‡ ÂÎÂÌË Ë ‰Ë‚Ë Ò‚ËÌÂ.

—˙·ÒÍÓÚÓ ÚËˆ‚ÂÚÌÓ „ÓÌ˜Â ÔËÚÂÊ‡‚‡ ÔÂÍ‡ÒÂÌ ı‡‡ÍÚÂ Ë Â ÒÔÓ-
ÒÓ·ÌÓ ‰‡ ·˙‰Â ÌÂ Ò‡ÏÓ Á‡·ÂÎÂÊËÚÂÎÂÌ ÎÓ‚Âˆ, ÌÓ Ë ˜Û‰ÂÒÂÌ ÔËˇÚÂÎ,
ÍÓÏÔ‡Ì¸ÓÌ Ë ÒÂÏÂÂÌ Î˛·ËÏÂˆ. “Ó‚‡ Â Û‡‚ÌÓ‚ÂÒÂÌÓ Ë ÒÔÓÍÓÈÌÓ ÊË‚ÓÚ-
ÌÓ, Û‰Ë‚ËÚÂÎÌÓ ÔË‚˙Á‡ÌÓ Ë ÔÂ‰‡ÌÓ Ì‡ Ò‚Óˇ ÒÚÓÔ‡ÌËÌ.

“ÂÁË „ÓÌ˜ÂÚ‡ Ò‡ Ò˙Ò Ò˙Ò ÒÂ‰ÌË ‡ÁÏÂË, Ï‡ÎÍÓ ËÁ‰˙ÎÊÂÌË, Ò ‰˙Î·ÓÍË
„˙‰Ë, ÏÛÒÍÛÎÂÒÚ‡ ¯Ëˇ, ÒÚÂ„Ì‡Ú ÍÓÂÏ Ë ¯ËÓÍ „˙·. ¬ËÒÓ˜ËÌ‡Ú‡ ‚ ıÓÎÍ‡Ú‡
ÒÂ ÍÓÎÂ·‡Â ÓÚ 45 ‰Ó 55 ÒÏ, ‡ ÚÂ„ÎÓÚÓ ÒÂ ‰‚ËÊË ‚ „‡ÌËˆËÚÂ Ì‡ 20-25 Í„.
«‡ Úˇı Â ı‡‡ÍÚÂÌ‡ ËÁ‰˙ÎÊÂÌ‡Ú‡ ÙÓÏ‡ Ì‡ „Î‡‚‡Ú‡, Ò ÌÂÏÌÓ„Ó ËÁÔ˙ÍÌ‡Î
˜ÂÂÔ Ë ÒÎ‡·Ó Á‡·ÂÎÂÊËÏ ÔÂıÓ‰ ÓÚ ˜ÂÎÓÚÓ Í˙Ï ÏÛˆÛÌ‡Ú‡. ”¯ËÚÂ Ò‡
‚ËÒˇ˘Ë, Ò˙Ò Á‡Í˙„ÎÂÌË Í‡È˜ÂÚ‡. ŒÔ‡¯Í‡Ú‡ Ì‡ Ò˙·ÒÍËÚÂ ÚËˆ‚ÂÚÌË „ÓÌ-
˜ÂÚ‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â Ô‡‚‡ ËÎË Ò ÙÓÏ‡Ú‡ Ì‡ Ò‡·ˇ.

—˙·ÒÍÓÚÓ ÚËˆ‚ÂÚÌÓ „ÓÌ˜Â ÒÂ ÓÚÎË˜‡‚‡ Ò ‰ÓÒÚ‡ ı‡‡ÍÚÂÌ‡ ÓÍ‡ÒÍ‡
- ‚˙ıÛ ÔÓ-„ÓÎˇÏ‡Ú‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ ÚˇÎÓÚÓ ÍÓÁËÌ‡Ú‡ Â ËÊ‡‚‡, Ì‡ „˙·‡ ÔËÒ˙ÒÚ‚‡
ı‡‡ÍÚÂÌÓ ˜ÂÌÓ ÒÂ‰ÎÓ, Ì‡ „Î‡‚‡Ú‡, „˙‰ËÚÂ, ¯ËˇÚ‡, ‰ÓÎÌ‡Ú‡ ˜‡ÒÚ Ì‡
Î‡ÔËÚÂ Ë Í‡È˜ÂÚÓ Ì‡ ÓÔ‡¯Í‡Ú‡ ËÏ‡ ·ÂÎË ÔÂÚÌ‡.  ÓÁËÌ‡Ú‡ ÔË ÚÂÁË ÍÛ˜ÂÚ‡
Â Í˙Ò‡, ÔÎ˙ÚÌ‡ Ë ÌÂ ËÁËÒÍ‚‡ ÒÔÂˆË‡ÎÌË „ËÊË, Ì‡‰ı‚˙Îˇ˘Ë Â‰Ó‚ÌÓÚÓ
ÔÓ˜ËÒÚ‚‡ÌÂ Ò ˜ÂÚÍ‡.

œË ÓÚ„ÎÂÊ‰‡ÌÂÚÓ ÏÛ Ò‡ ÌÛÊÌË „ÓÎÂÏË ÔÓÒÚ‡ÌÒÚ‚‡ Á‡ ‰‚ËÊÂÌËÂ,
„ÓÎˇÏÓ ÙËÁË˜ÂÒÍÓ Ì‡ÚÓ‚‡‚‡ÌÂ Ë Ò‚ÂÊ ‚˙Á‰Ûı. ≈ÚÓ Á‡˘Ó ÓÚ„ÎÂÊ‰‡ÌÂÚÓ Ì‡
Ú‡ÍÓ‚‡ ÍÛ˜Â ‚ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ì‡ „‡‰ÒÍË ‡Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ Â ÔÓ·ÎÂÏ‡ÚË˜ÌÓ. «‡ÚÓ‚‡
Ô˙Í ÔË ÔÓÒÚÓˇÌÌÓ ÔÓ‰‰˙Ê‡ÌÂ Ì‡ ÒÔÓÚÌ‡Ú‡ ÙÓÏ‡ Ë ‰Ó·Ë „ËÊË
Ò˙·ÒÍËÚÂ „ÓÌ˜ÂÚ‡ ÒÂ ÓÚÔÎ‡˘‡Ú ˘Â‰Ó Ì‡ ÒÚÓÔ‡ÌËÚÂ ÒË Ò ‚ˇÌÓÒÚ, Î˛·Ó‚
Ë ÌÂÌ‡‰ÏËÌ‡ÚË ÎÓ‚ÌË ÛÏÂÌËˇ.

АМНЕЗИЯ
Двама приятели разговарят:
- Интересно как жените винаги

помнят датата на сватбата си, а
ние - не.

- Много просто. Ти нали си рибар
- помниш ли кога улови първия си
шаран?

- Естествено!
- Ето, а шаранът сигурно е за-

бравил...

ВЕГЕТАРИАНЕЦ
Срещат се на улицата двама

ловджии:
- Е, и какво, беше ли на лов?
- Да, току-що се завръщам.
- И улучи ли нещо?
- Естествено.
- А защо раницата ти е празна?
- Да не съм канибал...



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

36 08. 01. 2011

Губивреме
СЪБОТА 19 МАЙ 2012



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

37 СЪБОТА 19 МАЙ 2012

Губивреме



38 СЪБОТА 19 МАЙ 2012

Спорт www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Справочник
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29 март 1912 - 20 май 1982

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

30 години без

Дългогодишен кмет на София
и министър на финансите.

Да си спомним за прекрасния
човек и големия държавник!

Тамаш Аян трябва да реши
дали наказаните с допинг
български щангисти ще им
бъдат възстановени състезате-
ните права. Международната
федерация по вдигане на теже-
сти намали санкциите от 4 на 2
години на конгрес по време на
световното първенство за юно-
ши и девойки в Гватемала.
Всичките 11 проектоолимпийци,
които изгърмяха през юни 2008
година, ще имат право да вди-

именити спортисти получиха
почетни плакети от спортното
министерство по повод
навършването на техните юби-
леи и кръгли годишнини и за

Лос Анджелис Кингс е само на побе-
да от финал в Националната хокейна лига
на САЩ и Канада, след като излъга
Финикс Койотс с 2:1 у дома и вече води
в серията с 3:0 мача. След безрезултат-
ната първа третина “койотите” вкараха
първи в началото на втория период чрез
Даймънд Лангкоу. Само 2 минути по-късно
обаче домакините изравниха чрез Анце
Копитар. Решаващото попадение наниза

Националният ан-
самбъл и Силвия Митева
ще представят България на
Европейското първенство
по художествена гимнасти-
ка. Шампионатът на Евро-
па ще се проведе в руския
град Нижни Новгород от
(1-3 юни) и ще бъде част
от подготовката на гимна-
стичните ни за Олимпий-

велин Попов вече води преговори за
трансфер в Трабзонспор. Футболистът
на Газиантеп и капитан на националния
ни отбор по футбол е имал среща с
представители на черноморския клуб.
Първите разговори са се провели в
края на април, когато Попов се завърна
в Турция след кратък престой у нас
след редовния сезон в Суперлигата.
Двете страни са се разбрали да
продължат преговорите след края на
мачовете на Газиантеп през този сезон.
Последната среща на тима на българи-
на беше при победата над Ордуспор с
3:1 на финала за новоучредената Спорт
тото Къп.
Именно затова втората среща между
Попов и Трабзонспор ще се състои днес
или утре. Българският национал беше
следен през цялата пролет от представи-
тели на черноморския клуб. Попов е
гласен за заместник на нападателя
Бурак Йълмаз, към когото има интерес
от няколко чуждестранни клуба.
Срещу Ордуспор Попето бе на терена
до втората минута на добавеното време.
Газиантеп поведе в резултата с гол от
дузпа на Ченк Тосун в 18-ата минута. В
38-ата минута обаче Ордуспор изравни
с попадение на Хакан Йозмерт. Газиан-
теп се пребори за успеха с 2 късни
гола в 82-ата минута Тосун реализира
за 2:1 с второто си попадение в двубоя,
а 5 минути след това Марек Сапара
оформи крайния резултат.

алентин Илиев до-
несе победата на
Стяуа над градския
съперник Динамо

Питат Аян за
наказаните щангисти
Хванатият с допинг Пламен Боев може да се върне в националния отбор

Марин МИЛАШКИ гат отново.
Не е ясен само въпросът с

Пламен Боев от Кнежа и Боян
Полежанов от Стара Загора.
Боев бе хванат преди 3 години
на европейското в Букурещ, а
Полежанов преди 2 г. в Минск.
Президентът на родната феде-
рация Неделчо Колев ще изпра-
ти официално писмо до светов-
ната федерация със запитване
дали на двамата също им пад-
нат наказанията.

“Да, ще изпратя запитване
за двамата. Решението влиза в

действие още сега. За състеза-
тели със стимуланти в организ-
ма наказанията са от 0 до 2
години в зависимост от вида на
забраненото вещество”, каза
Колев.

Боев тренира в Кнежа и се
готви за европейското първен-
ство догодина, което все още не
е насрочено. Той се надява на-
казанието му да бъде свалено,
за да може отново да се бори
за медали. Ако не, тежкоатлетът
ще можа да участва чак на све-
товното през есента. В Букурещ

той остана 5-и в двубоя при 85-
килограмовите, но взе бронз в
движението изтласкване. Поле-
жанов пък не тренира и изкар-
ва прехраната си в Белгия.

“Няма отново да се състеза-
вам. Каквото съм дал на Бълга-
рия, това е. Във времето, в което
тренирах, бях много зле финан-
сово. Всички казаваха, че няма
пари и само ми обещаваха, но
нищо не получих”, каза Поле-
жанов.

Залата по вдигане на теже-
сти в Пловдив пък беше обрана.

От спортното съоръжение са
били изнесени 2 чисто нови ком-
плекта “Елейко”, същите, които
федерацията раздеде на клубо-
вете през зимата. Взломът е бил
осъществен благодарение на
факта, че сигнално-охранител-
ната инсталация не работи, тъй
като ел. захранването в залата
е изключено заради неплатени
сметки. СОТ-ът в залата бе мон-
тиран в началото на тази годи-
на, след като в средата на но-
ември бе направен друг обир
на щангистите.

Ансамбълът и Митева на европейското
ските игри в Лондон.

При девойките ще уча-
стват Женина Трашлиева,
Радина Филипова и Си-
мона Иванова. Български-
ят отбор пътува за Русия
на 28 май и се прибира в
София на 4 юни. По рег-
ламент в индивидуалната
надпревара при жените
участват 20-те най-добри

от миналия шампионат
като играят само много-
бой. Ансамблите имат
многобой и финали на
уредите. Съдии за Бълга-
рия на шампионата ще
бъдат Нина Алексиева и
Деспа Кателиева. Прези-
дентът на БФХГ Мария
Гигова е водач на делега-
цията.

КИНГС НА КРАЧКА ОТ ФИНАЛ В НХЛ
Дуайт Кинг малко преди края. Пред пове-
че от 18 000 зрители вратарят на гостите
Майк Смит спря 26 удара, но това не
беше достатъчно за Финикс да избегне
3-то поредно поражение. Лос Анджелис,
известен като убиеца на гиганти, не е
играл на финал в Лигата от 1993 година.
В предишните кръгове на тазгодишните
плейофи “кралете” отстраниха Ванкувър
и Сейнт Луис.

идентични ситуации след
центриране от корнер.
Иначе Динамо поведе с
гола на Александру Кур-
теан (21). В края на полу-
времето Стяуа изравни от
дузпа чрез Раул Русеску.
След това дойде времето
на българския национал, а
Динамо стигна до втория
си гол в 86-ата минута,
когато се разписа Георге
Тукудеар.

Стяуа е 3-ти в класира-
нето с 65 точки кръг преди
края. Водачът Клуж и вто-
рият Васлуй, където играе
Живко МИланов, имат по
67. Клуж обаче е с мач по-
малко, а снощи гостува на
седмия Университатя, кой-
то не може да се класира
за евротурнирите. В по-
следния кръг утре Клуж
приема Стяуа, а Васлуй
посреща Университатя.

НАГРАДИХА 81 ИМЕНИТИ
БЪЛГАРСКИ СПОРТИСТИ

ливите български спортисти и успехите
им. Десетилетия наред нашата малка
България доказва, че има своите големи
спортисти, които утвърждават и развиват
традициите на българската спортна шко-
ла, част от която сте вие”, заяви спортният
министър Свилен Нейков. Сред награде-
ните бяха първият ни двукратен олимпий-
ски шампион Боян Радев, треньор №1 във
вдигането на тежести Иван Абаджиев, ве-
ликият волейболист, Борислав Кьосев,
който има над 450 мача в националния
ни тим и др.

Спортният министър Свилен Нейков награди 81 именити
наши спортисти, а плакет получи и Боян Радев

81
големия им принос към успехите и разви-
тието на родния спорт. Церемонията се
състоя в Деня на спорта - 17 май, в тре-
нировъчната зала на “Арена Армеец”.

“България влезе в Европа горда не
само с нашето богато историческо мина-
ло, със завещаните ни вековни културни
ценности, но и с постиженията на талант-

Вальо Илиев носи победа на СтяуаВальо Илиев носи победа на СтяуаВальо Илиев носи победа на СтяуаВальо Илиев носи победа на СтяуаВальо Илиев носи победа на Стяуа

В
Букурещ с 3:2 в дербито
на Румъния. Българският
защитник отбеляза 2 гола,
с които остави “червено-
сините” в борбата за тит-
лата. Бившият капитан на
ЦСКА се разписа в 48-ата
и 63-ата минута. Той нани-
за и 2-та си гола с глава от

Принцеса Ана пое Олимпийския огън от шефа на
гръцкия олимпийски комитет Спирос Карпалос на
официална церемония в Атина. Факелът вече е в

Англия и ще обикаля Острова до началото на
юбилейните XXX игри на 27 юли

Попето преговаря
с Трабзонспор

И

Снимка МФВС

Снимка БГНЕС
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гледайте

кратки

ÏÅ×ÀËÁÈÒÅ Â
Ò È Ð À Æ  ¹39

ÍÀ ÒÎÒÎ 2
6 ОТ 49

I теглене
I гр. (6) няма
II гр. (5) 16 по 2316,50лв.
III гр. (4) 975 по 38,00 лв.
IV гр. (3) 15 747 по 3,30 лв.
ДЖАКПОТ: 476 595,09 лв.
II теглене
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 2 430 256,29 лв.

6 ОТ 42
I теглене
I гр. (6) няма
II гр. (5) 10 по 1242,60 лв.
III гр. (4) 434 по 28,60 лв.
IV гр. (3) 7109 по 2,50 лв.
ДЖАКПОТ: 117 391,72 лв.

5 ОТ 35
I теглене
I гр. (5) 2 по 8921,70 лв.
II гр. (4) 320 по 55,80 лв.
III гр. (3) 9460 по 2,50 лв.
II теглене
I гр. (5) няма
II гр. (4) 202 по 132,50 лв.
III гр. (3) 6301 по 5,20 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 19 по 3096,50 лв.
II гр. (2) 2218 по 11,90 лв.

ПО БНТ 1
16.30 ЦСКА - Литекс

ПО ТВ 7
16.30 Видима -

Левски
ПО БТВ ЕКШЪН

21.45 Байерн - Челси
ПО РИНГ

17.00 Блекпул - Уест Хем
ПО ЕВРОСПОРТ 2

13.00 Серезо - Кашива Рейсол

одната “А” група
може да се свие
до 12 отбора на-
есен. Очаква се на
заседанието на

ъководството на Лудогорец поиска 1000 лв. за би-
лет за мача от XXX кръг с ЦСКА, когато ще се
решава титлата на България в първенството. Пропу-
ските са за ВИП ложата на “Лудогорец Арена”, откъ-

Футболистките на Олимпик Лион ликуват с трофея от
Шампионска лига, след като на финала в Мюнхен биха Франкфурт

с 2:0. Головете пред 50 212 зрители на Олимпийския стадион
нанизаха Южени льо Сомер (15-д) и Камий Абили (28)

ЛУДОГОРЕЦ ПОИСКА
1000 ЛВ. ЗА БИЛЕТ ЗА ЦСКА

Снимки БГНЕС

Р
дето мачът ще може да бъде наблюдаван заедно със
собствениците на клуба. Тази цена е рекордна за стан-
дартите на родната “А” група, но и срещата се очертава
като най-интересната в първенството от поне 10 години.
ЦСКА е лидер в класирането с 66 точки, с 2 пред тима на
Ивайло Петев, а днес приема Литекс. Лудогорец пък гос-
тува на изпадналия Калиакра, а в сряда срещу “армейци-
те” ще се опита да вземе първия си трофей от първенст-
вото. Всички приходи от мача ще отидат за изграждането
на нов терен с естествена настилка.

Останалите билети са с цени от 8 до 60 лв. Феновете
на гостите ще плащат по 10 лв. Новият терен ще бъде
непосредствено до тренировъчната база на Лудогорец,
която ще отвори врати през юни. Така “орлите” продължа-
ват да следват политиката си всички приходи от билети и
фен артикули да бъдат инвестирани в развитието на фут-
бола в Лудогорието.

“Интересът да се наблюдава Лудогорец на живо вина-
ги е бил голям, но този път мачът с ЦСКА ще предложи
изключително зрелище и спектакъл по награждаването
на бъдещия шампион на България. По тази причина клуб-
ният офис беше затрупан със заявки за билети. За да
може любителите на футбола от Лудогорието да имат
равен шанс да се сдобият с ценните пропуски, в клуба
беше взето решение да се продават максимум по 3 би-
лета на човек. Ценните хартийки ще бъдат пуснати в
продажба утре в 16.00 часа”, съобщава от Лудогорец.

Свиват „А” група
на 12 отбора?
Р

Локо Сф, Миньор и Монтана изхвърчат от елита

зпадналият във Втора бундесли-
га Кайзерслаутерн се раздели с
треньора си Красимир Балъков.
Българинът остана на “Фритц-

Българския футболен съюз в
понеделник да бъде взето
революционното решение.
За да стане това обаче, от
сегашния състав на шампи-
оната трябва да бъдат изва-
дени 4 тима. На прицела на
БФС в момента са Миньор,
Монтана и Локо СФ. Ако до
понеделник не стане някак-
во чудо, на тези отбори ще
бъде отнет лицензът и те ще

трябва да играят през след-
ващото първенство във “В”
група, съобщава Лайв
спорт. Причината са сери-
озни проблеми с покриване
изискванията за участие в
елита. Шефовете на БФС ще
трябва да решат за
изхвърлянето на още един
тим от елита. Към този мо-
мент известни проблеми с
лиценза има Черноморец.
Видима-Раковски, Калиакра
и Светкавица пък са сигур-
ни изпадащи.

Съществува вариант
Изпълкомът на БФС да от-

ложи вземането на оконча-
телно решение за състава
на елитната дивизия, за да
види дали някой от 3-те
нови членове, идващи от
“Б” група, ще вземат ли-
ценз. По този начин е
възможно някой от тях да
не бъде допуснат до учас-
тие и след изхвърлянето на
Локо Сф, Миньор и Монта-
на в елита да останат 12
отбора.

Перничани обаче отри-
чат да имат проблеми с
взимането на лиценз. “Чу-
ковете” твърдят, че са из-

рядни, а това ще потъврди
и лицензионната комисия.

“Нямам информация за
проблеми с лиценза. Всич-
ко обаче може да се очак-
ва. Всички документи, кои-
то сме внесли, са приети и
би трябвало Лицензионна-
та комисия да ни даде ли-
ценз”, заяви административ-
ният директор на пернича-
ни Пламен Атанасов.

В БФС все още не са
решили по колко пъти един
срещу друг ще играят тимо-
вете през следващия сезон.
Засега надделява станови-
щето за 44 кръга, тоест
по 4 срещи между всеки от
отборите.

И
Кайзерслаутерн натири Балъков

Дакелът Сиси предрече, че Байерн Мюнхен ще триумфира
в Шампионската лига. Кучето трябваше да изяде купа с храна

и предпочете тази на германския колос. Финалът между
баварците и Челси е довечера на “Алианц Арена” в Мюнхен.

Сиси е наследник на октопода Паул, който бе безгрешен
на световното в ЮАР през 2010 г.

Валтер Щадион” само 57 дни и именно
върху това акцентират водещите гер-
мански медии. Той си тръгва, макар да
пое “червените дяволи” на прага на из-
падането, като се смяташе, че ще ръко-

води по-дългосрочен проект.
Решението за уволнението на Балъ-

ков, който имаше договор до лятото на
2013 година, е било съобщено от клуб-
ния мениджър Щефан Кунц. Новината
потвърди и председателят на Надзорния
съвет на Кайзерслаутерн Дитер Ромбах.

“На 22 март Балъков беше предста-
вен като наставник на Кайзерслаутерн.

На 17 май всичко свърши отново”, отбе-
лязва регионално издание. Заедно с
Балъков е бил освободен и помощникът
му Илия Груев.

“Червените дяволи” изпаднаха от
Бундеслигата, след като завършиха на
последното място в класирането. Наче-
ло на “лаутерите” пък Бала записа 7
поражения и 1 престижна победа.

БЕКЕНБАУЕР: БЕРБО Е
НЕНУЖЕН НА БАЙЕРН

Агентът на Димитър Бербатов Емил Данчев е
провел 2 срещи с президента на Галатасарай Юнал
Айсал, съобщават медиите в южната ни съседка.
Турският гранд неведнъж изрази желание да при-
влече българина в състава си, като бяха най-близо
в намеренията си през ноември 2011 г., но тогава
предложиха твърде ниска трансферна сума. „Черве-
ните дяволи“ задействаха клаузата в договора на
нападателя, с която удължиха престоя му с още
една година, но с това единствено си гарантираха,
че ще си върнат макар и малка част от платените за
него 31 млн. паунда през 2008 г.

Франц Бекенбауер смята, че мястото на нападателя
на Манчестър Юнайтед Димитър Бербатов не е в Байерн
Мюнхен. Германската футболна легенда, който е бивш
президент на баварците, не мисли, че българинът ще
пасне на играта на тима.

“Дали Байерн се интересува от Бербатов? Той е стра-
хотен футболист и би обогатил състава на всеки отбор.
Точно в момента обаче не мисля, че е за Байерн”, каза
Бекенбауер, който бе в София за честването на 70-го-
дишнината на НСА “Васил Левски” .

Митко ще напусне “червените дяволи” това лято, а
кандидати за подписа му не липсват. Сред спряганите
нови дестинации на Бербатов са отбори като Ливърпул,
Барселона, Лацио, Байер Леверкузен, ПСЖ и др.

Никой не иска Божинов

Неясно остава бъдещето на
българския национал Валери Божи-
нов. Спортинг Лисабон, който държи
правата на нападателя, не иска да
го задържи и се опитва да му на-
мери отбор. Лисабонските “лъвове”
обаче срещат сериозни труднос-
ти, след като нито един тим не го
иска. През пролетния полусезон на-
падателят игра в Лече, но тимът
изпадна от Серия “А” и предстои
намаляване на бюджета. Клубът не
може да си позволи високата запла-
та на българина.

Черноморец пазарува
от Венецуела

Нападателят Чарлис Ортис от
венецуелския тим Реал Еспор може
да стане играч на Черноморец. 26-
годишният офанзивен футболист
има 7 гола в 35 мача през този сезон.
Висок е 182 сантиметра и тежи 74
кг. Към него има интерес и от други
венецуелски отбори, но желанието
му е за трансфер извън страната.
“Все още има шанс да заиграя в
чужбина”, сподели нападателят. Чер-
но море също проявяваше интерес
към него преди време, но желанието
му е да играе на “Лазур”. Ортис е
играл в отборите на Минервен и
Сентро Итало, преди да подпише с
Реал Еспор през 2010 г.

Марто сам решава
за Болтън

Мартин Петров сам трябва да
реши дали да остане в Болтън.
Тимът на българина изпадна от
английския елит и договорът му
автоматично се анулира, което го
прави свободен агент. Оуен Койл
вече освободи 11 души, Найджъл
Рио-Кокър напуска, а Тунджай
Шанлъ, Дедрик Боята и Рио Мияичи
пък ще се завърнат в клубовете
си, след като периодът под наем в
Болтън изтече.
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Кайзерслаутерн
изгони
Красимир
Балъков

гледайте

Стр. 39

ПО ЕВРОСПОРТ
КАНУ-КАЯК

11.30 СК в Полша
ТЕНИС

13.00 Турнир в Рим
(жени)

КОЛОЕЗДЕНЕ

кратки

14.45 Джиро д’Италия (етап XIV:
Кераско - Червиния)

23.45 Обиколка на Калифорния
(етап VII: Онтарио - Маунт Болди)

СКОКОВЕ ВЪВ ВОДА
18.30 ЕП в Айндховен

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС

15.00 Турнир в Рим (жени)
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
17.00 Турнир в Рим (мъже)

УТРЕ

ПО НОВА СПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

15.00 Диамантена лига в Шанхай
ПО ЕВРОСПОРТ

КАНУ-КАЯК
11.30 СК в Полша

14.45 Джиро д’Италия (етап XV:
Бусто Арсизио - Леко)
СКОКОВЕ ВЪВ ВОДА
18.30 ЕП в Айндховен

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС

14.45 Турнир в Рим (жени, финал)
КОЛОЕЗДЕНЕ

21.00 Обиколка на Калифорния
(Етап VIII: Бевърли Хилс - Лос

Анджелис)
ПО ФИЛМ +

МОТОЦИКЛЕТИЗЪМ
12.00 Гран при на Франция

ТЕНИС
17.00 Турнир в Рим (мъже)

Тервел Пулев позира с нагрдата за
спортист №1 на април. Боксьорът
заслужи приза, след като спечели

квота за олимпийските игри в
Лондон на квалификацията в Трабзон

Каменова с бронз
на световното

Светлана Каменова (57 кг)
остана с бронз на световното
първенство по бокс за жени в
Китай, след като отпадна на
1/2-финалите. Българката бе раз-
бита от Тиара Нишел Браун
(САЩ) с 14:22 точки (6:3, 3:7, 3:7,
2:5). Тя имаше предимство в
първата част, но в останалите
3 американката доминираше. Ка-
менова обаче е с квота за олим-
пиадата, която заслужи с дости-
гането си до 1/4 финал.

Датчанин спечели XII
етап на Джирото

Датчанинът Ларс Бак от отбо-
ра на “Лото” спечели XII етап от
Колоездачната обиколка на Ита-
лия. Той триумфира в 155-километ-
ровата дистанция от Серавеца до
Сестри Лавенте. Бак бе най-бърз,
след като атакува около 2 км преди
финала и финишира с време 3:58,55
часа, с което записа първа етапна
победа в състезание от 2009 г.
Втори на 11 секунди завърши Сан-
ди Касар (Фр), пред Андрей Амадор
(Коста Рика). Лидер в генералното
класиране остана Хоаким Родригес
(Исп) от “Катюша” с общо време
51:19,08 ч. Втори е Райдър Хеседал
(Кан) от “Гармин” на 17 секунди.

атей Казийски също
ще напусне нацио-
налния отбор, ако
президентът на фе-

И Матей бойкотира
Данчо Лазаров
Суперзвездата на България пропуска олимпиадата,
ако президентът на волейболистите не хвърли оставка

класира тима за олимпий-
ските игри в Лондон в първа-
та квалификация, а няколко
дни след това го върна на-
чело по “препоръка” на пре-
миера Бойко Борисов. Засе-
га Лазаров не заявява дали
ще си хвърли оставката, или
ще остане на президентския
пост.

Националните вече тре-
нират и се подготвят за стар-
та на мачовете от Световна-
та лига. В първите си двубои
волейболистите гостуват на
Германия, тима, от който за-
губиха с 1:3 гейма 1/2-фина-
ла на олимпийската квали-
фикация в “Арена Армеец”.

Недоволството към ръко-
водството на федерацията

продължава да се увелича-
ва. Това поне показва нарас-
налият брой на подписите в
петицията, искаща оставки-
те на хората в УС на БФВ.
Те вече са 7331, след като в
началото на седмицата бяха
около 1500. Отделно има
много групи, организирани
във Facebook както срещу
Лазаров, така и в подкрепа
на Стойчев.

Четирима волейболисти
отпаднаха от отбора. При
завръщането на Стойчев не
бяха повикани опитният
блокировач Христо Цвета-
нов, Симеон Александров,
Борислав Георгиев и Вен-
цислав Рагин. В момента в
тренировъчния процес уча-

стват 21 национали, които
са на лагер.

“След обмисляне на ситу-
ацията преценихме, че на
този етап няма нужда от
тези състезатели. 21 волей-
болисти е оптимален брой
за подготовка. Също така
четиримата не могат да на-
мерят място в състава. Но
това не означава, че сме ги
освободили дефинитивно.
Ситуацията е много дина-
мична и често непредвиди-
ма. В следващ етап, ако има-
ме нужда от тях, могат да
бъдат повикани отново”, за-
яви помощник-треньорът Ге-
орги Петров.

Съперници на България в
олимпийската квалификация,
която отново ще се проведе
в София, са Франция, Египет
и Пакистан, като само побе-
дителят взема виза.

М
дерацията по волейбол инж.
Данчо Лазаров не си пода-
де оставката. Суперзвезда-
та на България иска ради-
кални промени в управата на
централата, която само тег-
лела тима надолу. По този
начин Казийски застана зад
треньора на националните
Радостин Стойчев, който ще
остане начело на тима само
до олимпийската квалифика-
ция (8-10 юни), ако Лазаров
не напусне. Повод за иска-
нията са решенията на цен-
тралата, която уволни Стой-
чев, след като не успя да

Евгений Сивижелез от Русия забива през двойната блоката на Сърбия в
първия мач от Световната лига, който Сборная спечели с 3:2 гейма. В

другата среща от Група А Куба отнесе Япония с 3:0 в Хамамацу. България е
в поток с Аржентина, Германия и Португалия, но ще се класира по право за

финалите, които са в “Арена Армеец”

Снимка FIVB.ORG

Владимир Николов е пред завръщане
в турското първенство, откъдето започна
и международната му кариера през 2002
г. Тогава петкратният шампион на Бълга-
рия с Левски Сиконко игра за местния
Ердемир, след което премина в Тур (Фр)
и вдигна титлата в Шампионската лига
през 2005 год. 10 години по-късно и след
5 тежки сезона в Италия, където игра
последователно за Тренто, Кунео и Пиа-
ченца, Владо е пред договор с истанбул-
ския гранд Галатасарай. Там треньор от
новия сезон ще бъде бившият национа-
лен селекционер при жените Драган
Нешич. “Разбрали сме се принципно.
Предложението им ме удовлетворява фи-
нансово, а за мен ще бъде интересно
отново да играя в Турция. Галатасарай
формира силен отбор, който да бъде кон-
курентен на Фенербахче във вътрешното
първенство. Ще играе и в европейския
турнир за Купата на CEV. Въпреки непри-
ятностите в последните 3-4 дни като отго-
ворен глава на семейство трябваше да
се погрижа и за бъдещето си. От Италия
най-много ще ми липсва волейболът на
най-високо ниво от последните 5 години.
Турция е интересно предизвикателство,
а и е близо до България”, каза Николов.

Владо Николов
пак в Турция

Левски остана без
титлуярни защитници
за гостуването на Види-
ма-Раковски днес, след
като и Дъстли Мюлдер
е контузен и няма да
играе до края на сезо-
на. Освен холандеца с
травма е и Йордан Ми-
лиев, както и Алек-
сандър Башлиев, който

Левски остана без защита за Видима
бе един вариант за де-
сен бек. Другото “лале”
Сержиньо Грийн пък
тренира с юношите
вече 2-ри месец, след
като отказа да поднови
договора си. Старши
треньорът Ясен Петров
заяви, че не знае на
кои футболисти ще за-
ложи в ариергарда на

“сините”.
“Общо взето влиза-

ме в поредния мач, в
който трябва да реша-
ваме нещата в действие.
Христо Йовов тренира
на пълни обороти и ако
е добре, ще бъде на
разположение. Не знам
какви са шансовете на
Левски да играе в Ев-

ропа, тъй като не съм
букмейкър. Знам само,
че Левски не държи не-
щата в свои ръце. Зато-
ва се надявам някой
друг отбор да свърши
работата, която Левски
не успя. Не съм говорил
с ръководството за сво-
ето бъдеще. Нека да
минат 2-та мача до края

на сезона и после ще
видим. Трябва да напра-
вим всички възможно,
за да няма подценява-
не. Имаше достатъчно
изненади този шампио-
нат. Всеки дава макси-
мума срещу Левски,
така че нямаме право
да подценяваме този
сблъсък”, заяви Петров.

Даниел Иванов-Аоияма остава в борбата за титлата на
летния супертурнир по сумо “Нацу башьо” в Токио. Шампи-
онът ще се реши в последните 2 кръга, след като всички
фаворити бяха безгрешни в 13-ия ден. Българинът, който е с
4 поражения, остава да спори за първия си трофей с Кисе-
носато, Точиозан и Тамаасука, които са с по 3 загуби, както
и с Хакухо, Кьокутенхо и Окиноуми (с по 4).

Даниел, известен с прозвището Синята гора, излиза сре-
щу Тамаваши днес, който победи нашия в единствената сре-
ща помежду им в края на миналата година. Залогът сега е
огромен за българина и той ще излезе пределно мотивиран
срещу монголеца. Съперник на Хакухо ще бъде Баруто, а
Кисеносато ще спори с Харумафуджи. Другият българин в
елита на сумото Калоян Махлянов-Котоошу, който е първият
европейски “одзеки”, отнесе Какурю в 13-ия ден, с което си
гарантира завършването с положителен баланс 8:5.

Настоящият и двукратен
световен шампион в Moto
GP Кейси Стоунър (Авл) ще
прекрати своята кариера в
края на сезона. Пилотът на
“Хонда” е изгубил страстта
от състезанията в “кралския
клас” и предпочита да гле-
да отстрани. Австралиецът
спечели 2 от 3-те старта
този сезон и води във вре-
менното класиране с точка
пред Хорхе Лоренсо (Исп).
26-годишният Стоунър кара
своя 8-и сезон в клас Moto
GP, а дебютът му в светов-

Снимка БГНЕС

Аоияма още в борбата
за титлата в Токио

Кейси Стоунър се отказва
от мотоциклетизма

ния шампионат беше през
2001 г.

“След доста време, пре-
карано в размисъл и разго-
вори с моето семейството,
взех решение, което беше в
главата ми от няколко годи-
ни. След края на сезона ще
посветя живота си на други
неща. По-добре е да се от-
кажа сега. Има редица
неща, които са ме разоча-
ровали, и много, които оби-
чам в този спорт. Но за
съжаление балансът отиде в
грешната посока”, заяви той.


